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2. Mednarodni bienale akvarela 
Stalnica v kamniškem 
kulturnem prostoru 

Prireditveni odbor v sestavi: 
predsednica Majda Sirca - držav
na sekretarka Ministrstva za kul 
turo, podpredsednik Tone Smolni
kar - kamniški župan, generalni 
sekretar bienala Aleksander Bas-
sin in člani - Tone Ftičar , Anton 

Župan Tone Smolnikar izroča Urit ŽntdarUč, 
učenki OŠ Marije Vere Duplica, prvo nagrado 
za otroški akvarel. (V. M.) 

Kamin, Marjan Kocjan, Mar t ina 
Konci l ia , M i l a n Zinaič in M i r i n a 
Zupančič, je v ponedeljek, 12. ma
ja , ob 19. uri pripravil odprtje 2. 
Mednarodnega bienala akvarela v 
gradu Zaprice. V izboru za naj
boljše akvarele je sodelovala med

narodna žirija: A l e 
ksander Bassin, dr. 
Liam Kellv, Igor Z a 
bel in M i l a n Z ina ič . 
Slovensko žirijo pa so 
sestavljali Aleksander 
Bassin, Mi lček K o -
melj in Igor Zabel. 
Razstava bo odprta 
vse do 27. julija vsak 
dan, tudi sobote in ne
delje, od 10. do 20. 
ure, tako da si jo lah
ko ogleda vsak K a -
mničan , nakl jučni 
obiskovalec Kamnika, 
turisti iz bližnjih al i 
oddaljenejših krajev. 

Podpredsednik prire
ditvenega odbora župan 
Tone. Smolnikarje v pri
ložnostnem katalogu, ki 
ga je založila Občina 
Kamnik, oddelek za 
družbene dejavnosti, za

pisal: »Prvič smo se v Kamniku pred 
dvema letoma srečali z umetniki - sli
karji, ki jim je v ustvarjanju najbližja 
posebna slikarska tehniku - akvarel. 
Takrat smo se odločili, da naj bi bi
enale ak vareia postal stalnica v ka
mniškem kulturnem prostoru. Kljub 
manjšim finančnim možnostim je Ob
čina Kamnik podprla to prireditev, ki 
jo želimo vključiti v sirse kulturno do
gajanje starodavnega mestnega jedra 
in celotne občine Kamnik. V maju po
teka v Liuhljani Evropski mesec kultu
re, zato to otvoritev bienala v tem me
secu, saj se ljubljanske prireditve lah
ko povežejo tudi z razstavo akvarelov. 
Želimo doseči tudi večjo odmevnost, se 
posebej med mladimi, zato smo se od
ločili, da ob tej prireditvi sodelujejo tu
di mladi likovniki. Razpisali smo na
tečaj za najboljši mladinski akvarel. 
Odziv je bil presenetljiv, najboljše bomo 
predstavili ob otvoritvi bienala na po
sebni razstavi. Turizem v kulturi pa je 
geslo letošnjih dogajanj v slovenskem 
turističnem prostoru, zato smo to pri
reditev uokvirili v ta prizadevanju. Ka-
mničani se zavedamo, da imamo vr
sto naravnih danosti, kijih moramo 
predstaviti in ponuditi. Bienale akva-

Nadaljevanje na 3. strani 

Upravna enota Kamnik pripravila vodnik po najpogostejših upravnih poteh 

Nič več tekanja od vrat do vrat 
»Pri svojem delu pogosto ugo

tavljamo, da občani tudi po dveh 
letih se vedno ne ločijo, kaj sodi 
v občinske in kaj v upravne po
stopke in pristojnosti tri pogosto 
tudi napačno vlagajo različne vlo
ge. Te se seveda zaradi napačnega 
naslova ne izgubijo, saj jih v glav
ni pisarni preusmerijo, je pa zato 
reševanje napačno vloženih ali ne
popolnih vlog zanesljivo bolj zamu
dno. Ker bi na upravi radi obča
nom čimbolj pomagali, skajšali čas 
reševanja njihovih zadev in jim pri
hranili nepotrebna dodatna pota, 
smo pred dnevi izdali vodnik up-

Naslednja, 11. Številka 
Kamniškega občana bo 
izšla v četrtek, 12. junija; 
članke sprejemamo do 
srede, 4. junija, oglase, za
hvale in obvestila pa do 
torka, 10. junija. 

ravne enote Kamnik,« je na novi
narski konferenci uvodoma pojasnil 
razloge za izdajo vodnika Mihael 
Novak, načelnik Upravne enote Ka
mnik. 

Ob tem je Mihael Novak prista
vil, da pogosto napačno naslavlja
nje upravnih zadev na upravi ne 
ocenjujejo kot slabost, saj so prav 
pomote zgovoren dokaz, da je pre
obrazba lokalne samouprave tekla 
v Kamniku brez zastojev in zaple
tov - zaradi katerih bi sicer obča
ni hitro občutili, da sta zdaj v ne
kdanji občinski hiši dve različni in
stituciji. V vodniku pa so na upravi, 
poleg osnovnih podatkov, zbrali in 
strnili v uporaben pregled vse naj
bolj tipične naloge, ki jih občani 
rešujejo na upravni enoti. Kajpak 
so primaknili vse potrebne dodat
ne informacije, kot denimo, kdaj 
delajo določene službe, kaj je tre
ba vlogam priložiti, koliko postopki 
stanejo in podobno. V uvodu so 
med drugim zapisali: »Pokazati 
vam želimo najbližjo zakonito pot 

- olja in dodatki VALVOUNE, CASTROL za avto in motocikle 
svečice LODGE, CHAMPION 

- avtokozmetika za nego celotnega vozila 
- avtoprtljažniki FAPA 
- avtoprevleke 
- spojlerji, okrasni pokrovi 
- velika izbira ostale opreme ' S a j 
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do naših storitev, da bi lahko brez 
nepotrebnega tekanja od vrat do 
vrat kar najhitreje prišli do potreb
nega dokumenta.« Ker v sloven
skem upravnem prostoru podobnih 
vodnikov še ni, bo kamniški zago
tovo marsikomu prav prišel tudi 
pri postopkih, ki jih mora opravi
ti na drugih upravah, saj ima mar
sikdo posle ali nepremičnine tudi 
izven kamniških upravnih meja -
postopki pa so ne nazadnje dokaj 
podobni. 
Načelnik upravne enote Kamnik je 
na novinarski konferenci poudaril, 
da vodnik ne pomeni, da poslej ob
čani na upravi ne bodo več delež
ni osebnih informacij, ki jih zara
di vodnika ne nameravajo okrniti. 
Bo pa občanom zagotovo v veliko 
pomoč predhodna informacija, ki 
jo bodo lahko dobili na krajevni 
skupnosti ali podobnih mestih, saj 
bodo vodnike razdelili na vsa me
sta, kjer občani sprašujejo po raz
ličnih informacijah. Vodnik so iz
dali v nakladi 500 izvodov in kot 
ocenjujejo, bi to moralo zadosto
vati, saj so na upravi najosnovnej-

Nadaljevanje na 2. strani 

Ob odprtju 2. Mednarodnega bienala akvarela na grajskem dvorišču Zaprice. Od leve: generalni sekretar 
bienala Aleksander Bassln, državna sekretarka Ministrstva za kulturo Majda Sirca, župan Tone Smolnikar, 
načelnik oddelka za družbene dejavnosti Anton Kamin, predstavnica Ministrstva za kulturo Biserka Moč
nik, tajnik občine Ivo Prtstovntk, občinski svetnik Pavle Ocepek tn drugI ljubitelji te kulturne umetnosti 

VERA MEJAČ 

Revija otroških in mladinskih pevskih zborov 

Otroška pesem vliva radost 
Glasbena šola Kamnik in ZKO 

Kamnik sta 9. maja v Šolskem 
centru Rudolfa Maistra Kamnik 
pripravila tradicionalno revijo še
stih otroških, dveh mlajših mla
dinskih in štirih mladinskih pev
skih zborov naše občine z naslo
vom SOZVOČJA MLADIH. Nasto
pilo je več kot 400 mladih pevcev. 

V imenu organizatorjev je Tone 
ftičar, vodja strokovne službe ZKO 
Kamnik, toplo pozdravil vse navzo
če, Se zlasti pevce in zborovodje in se 
jim zahvalil za ves vložen trud. Sim
patična napovedovalca učenca 
Glasbene šole Kamnik Gregor Fti
čar in Mna Vengust sta prisrčno 
podajala vezno besedilo avtorja To
neta Ftičarja. Pozorno smo ju 
spremljali in obenem radostno spo
znavali skrivnostno moč otroške 
pesmi. Vsaka pesem se je odstirala 
pred nami kot lotus s tisočerimi 
cvetnimi listi. Vsak cvetni list je kan

ček otroške duSe. Samodejno so se 
odprla naSa srca in prepustili smo se 
pesmi in ljubki spremni besedi. 

Pod vodstvom Karle Urh so prepe
vali trije zbori: otroška zbora OŠ 
Stranj - disclocirana enota Gozd in 

OŠ Stranje ter mladinski zbor OŠ 
Stranje. Zborovodkinja Ana Štele je 
vodila otroški pevski zbor OŠ Frana 
Albrehta - podružnica Tunjice in 

Nadaljevanje na 7. strani 

V otroškem pevskem zboru OŠ Stranje, dislocirana enota Gozd, pod 
vodstvom Karle Urh prepevajo vsi učenci te šole. Zanimivo in pohval
no, kajne.'? (V. M.) 

Investicije v razvoj šolstva 

Kje naj bo popolna osnovna šola: v 

Mostah aH Komendi? 
V osemletni osnovni šoli Moste je 

bila 8. maja zelo zanimiva in izredno 
pomembna razprava. Beseda je tekla 
o investicijah v šolstvo in o odločit
vi, kako ta sredstva najbolj racional
no izkoristiti, da bi bili na nov sistem 
9-letnega osnovnega šolanja v popol
nosti pripravljeni. 

M o s t e 8 8 A 

Prodajalna obutve in tekstila 

Pričakajte poletje 
v lahkih oblačilih 

in obutvi 
iz naše prodajalne. 

Obiščite nas od a do 19. ure, ob sobotah od 8. do 13. ure. 

Pogovor je vodil Anton Kamin, 
načelnik oddelka za družbene dejav
nosti občine Kamnik. Pri pogovoru 
so sodelovali občinski svetniki s pod
ročja KS Komenda, KS Križ in KS 
Moste, razen svetnika Ocepka, ki je 
bil odsoten. Tega pogovora so se ude
ležili tudi: župan Tone Smolnikar, 
predsednik občinskega sveta Igor 
Podbrežnik, ravnateljica Osnovne šo
le Komenda-Moste Mojca Maleš, dr. 
Žerovnik, Klemenčičeva in drugi za

interesirani s tega območja, med nji
mi Marjeta Humar, podpredsednica 
občinskega sveta. 

Po predstavitvi konkretnih podat
kov, analiz in študij o smotrnosti vla
ganja investicijskih sredstev v prihod
nje naj bi po predlogu predsedujo
čega v razpravo vključevali: sedanje 
stanje šolstva, investicijski program, 
demografijo, prometno varnost itd. 

Nadaljevanje na 2. strani 
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Nič več tekanja od vrat do vrat 

Nadaljevanje s 1. strani 

Se podatke občanom nedavno že 
posredovali tudi v Občanu. 

V splošnih podatkih upravne 
enote je najprej opisan geografski 
opis kamniške uprave, ki se ujema 
z občinskim, sledi poglavje o nase
ljih, prebivalstvu in gospodarstvu 
oziroma negospodarstvu. Potem pa 
so podrobno predstavljena delov
na področja vseh upravnih oddel
kov, oddelka za notranje zadeve, 
oddelka za okolje in prostor, od
delka za gospodarske dejavnosti, 
kmetijstvo in razvoj ter oddelka za 
občo upravo, druge upravne nalo
ge in skupne zadeve. V vodniku so 
tudi vse potrebne telefonske števil
ke in naslovi. Zato lahko zbranim 
podatkom dodamo le še to, da je 
na kamniški upravni enoti redno 
zaposlenih 37 in za določen čas še 
4 delavci. 

Kar pa zadeva delo in učinko
vitost kamniške upravne enote, šte
vilke in odstotki zgovorno dokazu
jejo, da se zaposleni dokaj trudijo 
in nadpovprečno hitro rešujejo up
ravne zadeve. Tako so na kamniš
ki upravi lani od skupnega števila 
18.084 zadev v roku enega meseca 
rešili kar 15.441 zadev, 1275 v ro
ku dveh mesecev, 1368 pa v ro
ku nekaj mesecev. Tako je na kon
cu leta ostalo le 1378 nerešenih za
dev (v prvem trimesečju letos se je 
število zmanjšalo še za več kot 300 
zadev), kar je v primerjavi s slo
venskim povprečjem visoko nad 
slednjim, saj kamniški odstotki re
šenih zadev presegajo 80 odstot
kov, republiški pa padajo pod 50 
odstotkov rešenih zadev. Podobno 
nadpovprečno učinkovita je ka
mniška uprava tudi na področju 
denacionalizacije. Sicer pa kamniš
ka upravna enota v zadnjem času 

precej odstopa od slovenskega po
vprečja tudi na področju rta novo 
registriranih vozil. 

Lani je bilo na novo registrira
nih 3383 vozil, število vseh se v ob
čini približuje številu 12 tisoč, več 
kot 90 odstotkov teh je seveda 
osebnih vozil. V letošnjih prvih šti
rih mesecih se trend nadaljuje, saj 
je bilo na novo registriranih še 
1278 vozil. Žal se nadaljuje tudi 
trend izrekanja varstvenih ukrepov, 
ki jih je bilo lani na področju Ka
mnika izdanih kar 790. 

Kar zadeva poroke, je stanje v 
Kamniku zadnja leta dokaj kon
stantno in se vrti okrog stotih po
rok, enako kot se število novoro
jencev že nekaj let ustavlja blizu 
števila 300. Pred desetimi leti so bi
le številke znatno večje, zdajšnje 
pa Kamniku še vedno zagotavlja
jo nadpovprečno natalitetu. 

A : P. 

Kje naj bo popolna osnovna 
šola: v Mostah ali Komendi? 

TURISTIČNO INFORMACIJSKI CENTER 
OBČINE KAMNIK 

T E L : 

GLAVNI TRG 23 
1240 KAMNIK 

061/831-470, FAKS: 061/831-176 
infocenter.kamnik-1@siol.net 

KOLEDAR PRIREDITEV 
OBČINA KAMNIK IN KULTURNI CENTER KAMNIK 
vabita na 
MEDNARODNI BIENALE AKVARELA, 
M bo do 27. 7. na Gradu Zaprice v Kamniku. 
Odprto vsak dan od 10. do 20. ure. 
Inf.: Kulturni center Kamnik, tel.: 817-647, 817-662 

PRIREDITVE ZVEZE KULTURNIH 
ORGANIZACIJ KAMNIKU. 

Razstavišče Veronika, Kamnik 
Mlrjam Vengust: KRESNIČKE 
Predstavitev knjižnega prvenca, zbirke otroških pesmic 
kamniške avtorice. Vstopnine ni. Petek 30. 5„ ob 19,00 
Razstavišče Veronika, Kamnik 
MLADI GLASBENIKI: Koncert učenk in učencev godal
nega oddelka Glasbene šole Kamnik iz oddelka prof. 
Janeza Klobčarja. Vstopnine nI. 
Petek 30, 5,. ob 20.00 
Razstavišče Veronika, Kamnik 
SOZVOČJA: KONCERT MPZ DKD SOLIDARNOST KA
MNIK, zborovodja Sebastijan Vrhovnik in ŽPZ W O NO
VO MESTO, zborovodkinja Tončka Malenšek. Vstopnina 
500 SIT. 
Sobota 31 5- ob 20.00 
Frančiškanska cerkev, Kamnik 
SLOMŠEK MED NAMI. Recital o življenju In delu A M. 
Slomška Avtor In izvajalec: Tilen Skubic. Vstop s pro
stovoljnimi prispevki. Nedelja, \ e„ ob 16,00, 
Sv. Primož nad Kamnikom. 
MUŠICA AETERNA: 
OD BAROKA K POZNI ROMANTIKI 
Izvajalci: Jurka ZOROJA, flavta, Dragica ČARMAN, so
pran, Samo VREMŠAK, orgle.Vstop s prostovoljnimi pri
spevki! 
Ponedeljek. 2. R. ob 19.30 
Razstavišče Veronika, Kamnik 
Odprtje razstave likovne ustvarjalnosti dijakinj In di
jakov Srednješolskega centra R. Maistra, Kamnik. Raz
stava je odprta do vključno 14. junija. 
Sreda, 4, 6n ob 2P.QQ 
Razstavišče Veronika, Kamnik 
Koncertne študije: lise BAUER, cltre. m Nastop citrar-
ske pedagoginje s Koroškega deželnega konzervato
rija v Celovcu. Soorganizacija z Glasbeno šolo Kamnik. 
Vstopnina: 500,00 SIT (odrasli) 300,00 SIT (otroci). Petek 13, ft, ob 20.00 
Razstavišče Veronika, Kamnik 
Nina VERŠNIK, kitara, solistični koncert. Vstop s pro
stovoljnimi prispevki. 
Ponedeljek, 16. 6- ob 19.00 
Razstavišče Veronika, Kamnik 
Odprtje razstave ROMI (ob tednu romske kulture). Or
ganizacija in Izvedba ZUIM Kamnik. Razstava bo od
prta do 22. junija. Petek 20, 6. ob 20,00 
Srednješolski center R. Maistra, Kamnik 
SOZVOČJA Letni koncert MePZ CANTEMUS, Kamnik Petek, 21 & ob 10, 30 
Vrt kavarne Veronika, Kamnik 
REVIJA PIHALNIH ORKESTROV GORENJSKE 
Petek. 27. 6- ob 19.00 
Razstavišče Veronika, Kamnik 
Odprtje razstave ob 50-letnlci Odbojkarskega kluba 
Kamnik. Organizacija In izvedba Odbojkarski klub Ka
mnik. Razstava bo odprta do 12. julija. 
Sobota 2R 6- ob 20.00 
Župnijska cerkev naSutnl, Kamnik 
FESTIVAL MUSICA AETERNA: 
SIMFONIČNI ORKESTER DOMŽALE - KAMNIK s solisti. 
Dirigent: Aleksander Spasič. Vstop s prostovoljnimi 
prispevki. 

Informacije: ZKO, Japljeva 2 (Veronika), 831-612. 
PRODAJNA GALERIJA MAJOLKA 
Razstava slikarskih del DUŠANA STERLETA bo odpr
ta do 20. junija. 
ŠPORT 
Petek. 6. 6.. Fltness dub Flt & Sexy,Podgorje 56 
DAN ODPRTIH VRAT, ko bo vsak imel možnost preiz
kusiti svojo fizično pripravljenost. Informacije: Fit & Se-
xy, tel.: 812-811 

Sobota, 7. 6., okolica Snovika - Tuhinj 
MTB SNOVIK 97, cross countrv. 
Informacije; Kolesarsko društvo KIK Kamnik, g. Franc 
Sadušak, tel.: 832-054 
Sobota, 7, 6,, ob 15,00 
Mestno kopališče Kamnik 
TRIATLON KAMNIK, tekmovanje v plavanju, teku in ko
lesarjenju Informacije: Kolesarsko društvo Kamnik, g. 
Vojko Novak, tel.: 811-885 Nedelja, 8, 6., ob 15,00 
Hipodrom Komenda 
KASAŠKA PRIREDITEV, 8 kasaških dirk in kmečka dir-
ka.lnformacije: Konjeniški klub Komenda, g. Alojz Lah, 
tel.: 841-022, 841-472. 
Petek. 13. 6. od 17,00 do 20.00 
Fltness club Flt & Sexy, Kamnik 
DRUŽINSKI DAN V FITNESU, 
prikaz vadbe za starše In otroke. 
Petek. 13, 6. ob 19.00 
Igrišče OŠ Moste 
NOGOMETNI MARATON MOSTE 97. Informacije: PGD 
Moste, g. Tomaž Radšel, tel.: 841-154 
Sobota, n & ob 9.00 
MODERNI DUATLON, kronometer Stahovlca-Kam. Bi
strica in palntball na Kraljevem hribu. Organizator: Aleš 
Podgoršek. Informacije: TIC Kamnik, tel.: 831-470 
Torek, 24 k 6„ <n sreda, 25. 6. 
Igrišče OŠ Toma Brejca Kamnik 
NOČNI TURNIR V MALEM NOGOMETU ZA ČLANE IN 
VETERANE ZA POKAL ALEA ŠPORT. Informacije: Klub 
za mali nogomet Bakovnlk, g. Rajko Mitič, 812-476. 
Sobota. 28. 6.. Kamnik 
OLDTIMERJI KAMNIK 97, motorna kolesa do 1968. In
formacije: AMD Kamnik, tel.: 831-320. 
TENIŠKI KLUB KAMNIK vabi 
Nedelja t 6. In ponedellek. 2. 6: FINALNI DEČKI 12 
Sobota, 7. &, In nedelja a 6.: KLUBSKI TURNIR ČLA
NOV 
14- 15, In 16. 6.: ODPRTO PRVENSTVO - 14 
Sobota 2t 6- In nedella 2Z 6.: TURNIR NOVE LB. 
Vsi teniški turnirji se odvijajo na Maistrovi 15/a, Ka
mnik. Informacije: Teniški klub Kamnik, g. Anton Je-
ras, 817-679 
PRIREDITVE GASILSKIH DRUŠTEV 
Sobota 7. 6- Hipodrom Komenda 
GASILSKO TEKMOVANJE GZ KAMNIK, tekmovanje 84 
desetin. Informacije: Gasilska zveza Kamnik, g. Jože 
Berlec, tel.: 814-852 
Sobota 7. 6- ob 20.00 Gasilski dom Križ 
GASILSKA VESELICA. Informacije; PGD Križ, g. Her
man Pire, tel.: 841-196 
Qd 9, 6. dO 14, 6, 
Pri Kulturnem domu Šmartno v Tuhinju 
PREDSTAVITEV MAKETE VAŠKEGA NASELJA IN STA
RE GASILSKE OPREME TER ZGODOVINE GAŠENJA. 
Organizator: PGD Šmartno 
Petek, 13. 6-, ob 2t00 Šmartno v Tuhinju 
KULTURNI IN DRUŽABNI VEČER Z GASILSKO TEMA
TIKO, Igra enodejanka GASILCA HOČEM v izvedbi KUD 
Ivan Cankar Šmartno in nastop Pevskega zbora Šmart
no. Organizator: KUD Šmartno in PGD Šmartno 

boja 
OŠ % Pri OS Moste: GASILSKA VESELICA 

Informacije: GD Moste, g. Marjan Koncilja, tel.: 841-
43.7 

Sobota. 14. 6„ ob 17,00 Gasilski dom Šmarca 
PREVZEM NOVEGA GASILSKEGA VOZILA, slovesnost 
in gasilska parada. Informacije: GD Šmarca, g. Karel 
Jegovnlk, tel.: 811-267 
Sobota 14. 6- ob 19.30 Šmartno v Tuhinju 
POŽAR NA VASI In VESELICA. Informacije: PGD Šmart
no, g. Tone Rajsar, tel.: 847-151. 
Sobota 2a 6.. ob 16.00 Pri Kulturnem domu Sred
nja vas 
GASILSKA VESELICA. Informacije: GD Srednja vas, g. 
Stane Hribar, tel.: 832-152 
PLANINSKO DRUŠTVO KAMNIK 
Sobota 31 5- In nedella t 6. 
ROKOVNJAŠKI POHOD. Trojane-Menina planina-Čer-
nivec. 
Sobota 7. 6. 
TRIM POHOD - Velika planina. Informacije: PD Kamnik, 
tel.: 831-345. 

Nadaljevanje s 1. strani 

Na tej osnovi naj bi oblikovali skle
pne ugotovitve in cilje. Ti morajo slo
neti na osnovi v uvodnem delu pred
stavljenih podatkov z dodatnimi do
polnili. 

Ravnateljica šole v Mostah Mojca 
Maleš je poročala o stanju učencev. 
V Mostah jih je 293, v podružnični 
šoli v Komendi pa 175. Opozorila je 
na probleme, ki bodo nastali z uve
ljavitvijo devetletke leta 2002/2003. 
Realizacija načel nove osnovne šole 
bi se uresničevala postopoma v po
sameznih triletjih. 

O investicijskih vlaganjih in pro
gramu je govorila Klemenčičeva in 
izpostavila zlasti problem telovadni
ce in zadostnega števila učilnic v Mo
stah oziroma v Komendi. 

Demografske podatke je predsta
vil dr. Žerovnik. Iz njih izhaja, da na
taliteta v Komendi narašča, v Mostah 
in na Križu pa pada. Posebej je bila 
izpostavljena prometna varnost učen
cev na poti v šolo in nazaj domov. 
Po njegovih podatkih je nevarnost za 
učence do šole v Mostah kar 65%, v 
Komendi pa 35%. 

V razpravi je bila posredovana še 
vrsta drugih podatkov, ki naj bi po
magali pri odločitvah o razvoju šol
stva na tem območju v bližnji priho
dnosti. Izredno živahna razprava, ki 
je sledila uvodnemu delu, je bila vča
sih kar precej polemična in lokalno 
obarvana. Do izraza so prišle težnje 
predstavnikov iz KS Moste in KS 
Komenda. Obe strani vztrajata, da 
mora biti popolna osnovna šola ozi
roma devetletka v Mostah oziroma 
v Komendi. V Mostah naj bi dogra
dili telovadnico in nekaj učilnic, zbra
li so že precejšnja sredstva iz naslo
va krajevnega samoprispevka, zato so 
upravičeni do popolne osnovne šo
le. Predstavniki iz Komende zagovar
jajo nasprotna stališča, saj so pri njih 
ugodnejši pogoji, večja varnost, pa 
tudi manjša investicijska sredstva bi 
bila potrebna. 

Župan Tone Smolnikar se je v 
razpravo večkrat vključil in zagovar
jal tezo, da naj bi se sredstva za šol
stvo usmerjala tja, kjer bodo najbolj 

racionalno izkoriščena in kjer so 
boljši pogoji za nadaljnji razvoj šol
stva. Proučil bo vso potrebno stro
kovno dokumentacijo in druge po
datke. Na osnovi tega bo izdelal 
predlog, ki ga bo posredoval občin
skemu svetu. 

Glede na že dolgoletna različna 
gledanja na razvoj šolstva tega ob
močja skoraj ni bilo mogoče priča
kovati, da bi ta pogovor že izobliko
val konkretne predloge, ki bi bili za 
vse sprejemljivi. Tu se postavlja vpra
šanje že zbranih sredstev in krajev
nega samoprispevka, vprašanje eno-
izmenskega pouka, ki ga je potreb
no čim prej rešiti. V zvezi z vsemi 
temi problemi je bilo izpostavljeno 
še vprašanje podpisa pogodbe o iz
gradnji telovadnice v Komendi itd. 

Predsedujoči Anton Kamin je mo
ral kar odločno usmerjati razpravo, 
da ta ni presegala okvirov zamišlje
nega pogovora in utemeljevati po
membnost rešitev, ki naj bi jih spre
jeli v tej žgoči tematiki. 

Igor Podbrežnik, predsednik ob
činskega sveta, je želel doseči, da bi 
določena usklajena stališča vendarle 
sprejeli, kar bi olajšalo odločitve na 
občinskem svetu. Marjeta Humar, 
podpredsednica občinskega sveta, me

ni, da morajo o tako pomembni za
devi biti sprejeti sklepi na osnovi 
tehtnih argumentov. 

V zelo živahni razpravi so sode
lovali še: Ovijač, Drolc. Zarnik. Kle
menčičeva, Malešcva, Žerovnik, Šte
le, Lah in drugi. Svoja videnja so'za
stopali vztrajno in na nekatere pred
loge iz analiz ali stališč zastopali sta
lišča krajevnih skupnosti. 

Razprava se je nadaljevala tako, da 
enotnih sklepov ni bilo mogoče spre
jeti. Pri tem se postavlja že vpraša
nje terminov za vlaganje zahtevkov 
za soudeležbo pri natečaju za inve
sticijska sredstva. Obstaja nevarnost, 
da bo zaradi neenotnega pristopa 
prišlo do zamud in zato tudi do ka-
snitve oziroma zamude ali tudi do iz
pada pri natečajih. 

Verjetno bodo potrebna še nadalj
nja usklajevanja med krajevnimi sku
pnostmi tega območja in odgovorni
mi v občini, da bi vendarle dosegli 
ustrezen sporazum. Škoda bi bila, da 
bi prišlo med predlagatelji posame
znih rešitev do še večjih nesoglasij. 
To prav gotovo ne bi bilo v korist 
tega območja, še najmanj pa v ko
rist šolajoče se mladine. 

STANE SIMŠIČ 

Med razpravo v šoli Moste. Od desne: župan Tone Smolnikar, 
podpredsednica Občinskega sveta in predsednica Odbora za družbene 
dejavnosti Občine Kamnik Marjeta Humar, predstavnica OŠ Komenda 
- Moste Irena Mejač, tajnica te šole Brlglta Debeljak in ravnateljica OŠ 
Komenda-Moste Marija Mojca Maleš. 

Delovno srečanje kamniških 
ravnateljev z občinskimi predstavniki 

Ravnatelji kamniških osnovnih Sol 
smo se dogovorili s predsednikom ob
činskega svela za skupno delovno sre
čanje vodij poslanskih klubov, pred
stavnikov županata in vodstev posa
meznih osnovnih šol. Ravnatelji smo 
želeli izbranim predstavnikom kon
kretneje predstaviti sedanji nezavidlji
vi položaj šol in občino kot ustanovi
teljico šol in lastnico šolskih objektov 
angažirati za aktivnejši pristop k raz
reševanju problemov. 

Srečanje je bilo 9. aprila v Osnov
ni Soli Frana Albrehta v Kamniku. 
Udeležili so se ga: predsednik občin
skega sveta Igor Podbrežnik, podžu
pan Andrej Skodlar, podpredsednica 
občinskega sveta in predsednica odbo
ra za družbene dejavnosti Marjeta Hu
mar, podpredsednik občinskega sveta 
Anton Hočevar, načelnik oddelka za 
družbene dejavnosti občine Kamnik 
Anton Kamin, vodja poslanskega klu
ba IJ)S Demitrij Perčič, vodja poslan
ske skupine SLS Dušan Jesenih ter 
ravnatelji osnovnih šol Božo Pilej, Vit
ko Cmiljanič, Emilija Gregorčič, Ma
rija Mojca Maleš, Janez Andrejašič, 
Jožica Hribar in Majda Zlebnih. 

Pogrešali smo župana naše občine, 
sicer pa je udeležba pokazala, da se 
predstavniki občine Kamnik zaveda
jo zaskrbljujoče situacije po osnovnih 
šolah, ki izdaja iz dejstva, da se zla
sti v letošnjem letu v občinskem prora
čunu krčijo sredstva, kijih občina na
menja šolam za amortizacijo in inve
sticijsko vzdrževanje. Ob tem se seve
da takoj postavi vprašanje, kako bo 
občina v naslednjih letih zmogla raz
širiti osnovnošolski prostor in s tem 
zagotovila pogoje za devetletno šolanje 
otrok kamniške občine (v eni izmeni). 

Na srečanju smo ravnatelji (kot že 
tolikokrat doslej) slišali, da ni dosti 
možnosti za izboljšanje finančnega 
položaja, vsaj ne za leto 1997, in da 
bi se morala pri reševanju šolskega 

prostora aktivneje kot doslej vključiti 
tudi država, saj le-ta sprejema zako
nodajo, ki nalaga obveznosti tudi ob
činam. 

Predvsem pa bi morala država (Mi
nistrstvo za šolstvo in šport) dosledno 
in pravočasno izpolnjevati svoje fi
nančne obveznodi do občin, saj je 
prav pri zadnji šolski investiciji v Ka
mniku zamujala s svojim deležem. 

Ravnatelji smo vse prisotne sezna
nili z dejstvom, da je iz izračuna pri
padajočih sredstev šolam na podlagi 
zakonsko predpisanih meril za osnov
no izobraževanje več kot očitno, da 
na račun sedaj odprtih (nezaključenih) 

• investicij v družbene dejavnosti osnov
ne šole ne dobivamo pripadajočih 
sredstev, ampak se ta prelivajo v po-
plačevanje dolgov za omenjene investi
cije (kar priznava tudi občina). Seve
da se mora to nekje priznati, in še ka
ko se ta primanjkljaj kaže pri vzdrže
vanju šolskih stavb in pri kontinuiteti 
nabavljanja opreme in zahtevnejše uč
ne tehnologije! Ob tem pa so se navzo
či seznanili tudi z zahtevami, kijih 
prinaša nova šolska zakonodaja z 
uvedbo devetletne šole. Obremenitev 
občinskega proračuna bo v prihodnje 
izredno visoka samo za zagotovitev ši
ritve šolskega prostora, zato bo potreb
no v občini resno razmišljati, kako 
pridobiti sredstva za večletno vlaganje 
v šolske investicije. Omenjena je bila 
možnost uvedbe občinskega samopri
spevka. Kot vemo, je uvedba obvezne 
devetletne osnovne šole za vso državo 
določena s šolskim letom 200212003. 

Po živahni razpravi smo skupaj ob
likovali naslednja zaključka, ki da
jeta upanje, da se bo občina z vso re
snostjo lotila razreševanja nakopiče
nih problemov. 

1. Oddelek za družbene dejavnosti 
(ODD) občine Kamnik bo za obravna
vo na občinskem svetu pripravil elabo
rat o stanju obstoječih šolskih stavb (z 
razvidno finančno oceno potrebnih in
vesticijsko vzdrževalnih del ter s siste
matičnim - faznim pristopom do posa
meznih zgradb). Pri tem bo upošteval 
že izdelane študije o potrebnih investi
cijsko vzdrževalnih delih firme Ijoha-
invest iz leta 1994. 

2. Prav tako bo ODD za občinski 
svet pripravil elaborat o postopnem za
gotavljanju prostorskih pogojev za bo
dočo devetletko za vsako osnovno šo
lo posebej. 

Na podlagi ugotovitev obeh elabo
ratov naj bi občinski svet začel posto
pek za zagotavljanje sistemskega vira 
za šolske investicije v naslednjih letih. 

Predstavniki občinskega sveta so 
ob koncu tudi izrazili željo, da bi se 
radi soočili z ministrom za šolstvo in 
Spori, mu predstavili prostorsko pro
blematiko v kamniških osnovnih šo
lah in ga povprašali, kako bo država 
pomagala občini izpeljati tako zahte
ven projekt širjenja Šolskega prostora 
za zagotovitev enoizmenskega pouka 
devetletne osnovne šole. 

Vodja aktiva ravnateljev 
osnovnih šol občine Kamnik 

MARIJA MOJCA MALEŠ, prof. 

Kamniški občan - Ustanovitelj Občina Kamnik, izdajatelj Bistrica, d.o.o., Kamnik, 
Ljubljanska 3/a. direktorica Saša Mcjać, oec. Ureja uredniški odbor. Odgovorna 
urednica in lektorica Breda Podbrežnik Vukmir. Strokovna sodelavka Vera Mejač, 
Tehnični urednik Franci Vidic. Na podlagi zakona o PD in mnenja Urada vlade 
za informiranje sodi časopis med proizvode informativne narave, za katere se plačuje 
5% davek. Kamniški občan izhaja dvakrat mesečno v nakladi 11.200 izvodov in ga 
prejemajo vsa gospodinjstva brezplačno. Naslov uredništva: Kamnik, Glavni trg 24 
(občina), tcl/fax: 831-311. Žiro račun: Bistrica, d.o.o., 50140-603-53872. Rokopisov 
in fotografij ne vračamo. Tisk Delo - Tisk časopisov in revij d.d. Ljubljana. 

mailto:infocenter.kamnik-1@siol.net
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Stalnica v kamniškem 
kulturnem prostoru 
Nadaljevanje s 1. strani 

rela je izjemna priložnost za uresniče
vanje teh zamisli in hkrati trenutek za 
razmislek, da tudi likovni ustvarjalci 
iz vsega sveta lahko prispevajo kamen
ček v mozaiku bogatega kulturnega 
dogajanja starodavnega mesta.« 

Ob odprtju Mednarodnega bi
enala akvarela se je na grajskem 
dvorišču gradu Zaprice, do koder 
so obiskovalcem razsvetljevale 
pot Številne bakle, v pomladnem 
večeru zbrala množica ljubiteljev 
te kulturne umetnosti. Kulturni 
program, v katerem so prepeva
li v novi zasedbi pevci Slovenske
ga okteta (tO je bil njihov četr t i 
javni nastop, v oktetu pa smo 
opazili Kanmičana Andreja Ropa-
sa), je s pestrim veznim tekstom 
in na le njej lasten zanimiv na
čin povezovala Kamničanka M a r 
ta Zabret. V uvodni besedi je k 
mikrofonu povabila naSega župa-

zbranim in zaželel prijeten večer 
v imenu Obč ine Kamnik in v 
svojem imenu, nato pa je k be
sedi povabil generalnega sekretar
ja bienala Aleksandra Bassina, ki 
je obrazložil zasnovo 2. Medna
rodnega bienala akvarela v Ka
mniku, na katerem se predstav
lja 16 domačih in 17 tujih avtor
jev. 

Na javni razpis otroškega ak
varela se jc prijavilo prek sto os
novnošolcev kamniške obč ine . 
Prav na ta dan dopoldan je bila 
odprta razstava otroških akvare
lov v razstavišču Veronika. Ale
ksander Bassin je Se dodal: »Sa
mo s takimi akcijami, s katerimi 
pritegnemo mladino, je mogoče 
tudi gradili dalje in si zagotoviti 
torej duhovno odzivnost na pro
fesionalno čisti umetnostni izraz 
na najbolj neposreden način.« 

V imenu organizacijskega od
bora se je zahvalil vsem sodclu-

Župan Tone Smolnikar in Aleksander Bassln sta trem najboljšim slo
venskim likovnim ustvarjalcem akvarela Gustavu Gnamušu, Ztvku lra 
Maruštču tn Žarku Vrezcu izročila nagrade tn priznanja. 

do ali grand prix je prejel avtor 
Gustav Gnamuš za delo Brez na
slova, akvarel. 1995. Dve odkupni 
nagradi sta dobila Živko l ra M a -
rušič za akvarel Brez naslova, 
1997. in irski slikar Michael C u l -
len za delo Slikar - klatež. Dva 
odkupa po 800 D E M pa sta pre
jela Vladimir Havrila iz Slovaške 
za delo Na način Mondriana, 
1996, in slovenski umetnik Žar
ko Vrczec za delo iz cikla Subli-
mne pokrajine (Korzika-Piana), 
akvarel, barvni svinčnik, 1996. Av
tor Raimo Kanevra iz Finske pa 
je prejel posebno priznanje za 
njegov dolgoletni prispevek v ak
varelu. 

Posebna žirija pedagogov je iz
brala in podelila dve drugi in dve 
tretji enakovredni nagradi za ot
roški akvarel. Določila je tudi pr
vo nagrado in sicer za delo V o 
da UrSi Znidaršič, učenki OŠ Ma
rije Vere z Duplice. Drugo nagra
do si delita Marko Pohlin in Pe
ter Beriec iz iste šole, tretjo pa 
sta prejela Irena Šuš ta r iz OŠ 
Š m a r t n o in Mat i j a Žebaljec iz 
OŠ Toma Brejca. 

2. Mednarodni bienale akvarela 
je uradno odprla Majda Sirca, dr
žavna sekretarka Ministrstva za 
kulturo. Zahvalila se je organiza
torjem za tako velik prispevek k 
slovenski kulturi, nato pa nada
ljevala: »Zagotovo brez deleža 
davkoplačevalcev in Ministrstva 
za kulturo kot tudi občine ne bi 
bilo tega dogodka.« Spregovorila 
pa je tudi nekaj besed o akvare
lu: »Čez slabo in zgrešeno pote
zo je težko, skoraj nemogoče, ne
etično potegniti novo, korigirano 
čr to , kajti ta korektura prej ali 
slej vedno izda našo nemoč ozi
roma negotovost. Hej, koliko no
vih predlog zahteva tvoja z dvo
mi obremenjena roka. Dvomi, te
ga akvarel absolutno ne prene
se, enostavno ne dovoli. Napačen 
gib te v sekundi razkrinka bolj 

na Toneta Smolnikarja, ki je poz
dravil vse udeleženec, še posebej 
d ržavno sekretarko Ministrstva 
za kulturo Majdo Sirca in nada
ljeval: »Pred dvema letoma smo 
uspeli predstaviti na tem gradu, 
ki doživlja nov preporod obno
vitvenih del. prvi bienale akvare
la. Letos se je nekako zatikalo -
akvarel da ali ne. Pa vendarle 
smo danes pred največjim letoš
njim kulturnim dogodkom pred 
2. Mednarodnim bienalom akva
rela. Prav je, da ta dogodek oh
ranimo tudi za prihodnja leta in 
da ta prostor - grad Zaprice - ki 
bo, upajmo, imel nekoč svojo do
končno podobo, v vsej bleščavo-
sti zgodovine postane tudi spo
menik vseh bienalov v Kamniku. 
S skupnimi močmi vseh Kamni-
čanov in Ministrstva za kulturo 
bomo vztrajali na tej poti.« Izre
kel je veselo dobrodošl ico vsem 

Po uradnem 
odprtju razstave 

avarelov so si 
zbrani z 

zanimanjem 
ogledali 

razstavljene 
akvarele po 

grajskih sobanah 
tn se zapletli v 

pogovor o 
kamniški kulturi 

in zgodovini, h 
kateri je veliko 

prispeval tudi dr. 
Niko Sadnlkar. 

jočim avtorjem, strokovnim ko
legom iz obeh žirij, občinskemu 
sekretariatu za družbene dejavno
sti in Ministrstvu za kulturo za 
izjemno pomoč. 

V imenu mednarodne žirije je 
razglasil nagrade: veliko nagra-

Predsedntca in 
podpredsednik 
organizacijskega 
odbora Majda 
Sirca in Tone 
Smolnikar. Za 
njima je kar 
veliko delo, zato 
je bil ta trenutek 
primeren za 
sproščen klepet 
tn druženje z 
najbližjimi. 

kot pri katerikoli drugi tehniki. 
Napačna poteza ti pove, ali si ali 
nisi, ali si gospodar svojih moči, 
svojih usedlin in svojih vizij. Ak
varel je enostavno prekrhek, da 
bi prenesel 'blef, je preveč trans-
parenten, da bi se za njim skri
valo kakršnokoli slepilo tako teh
nične kot tudi ustvarjalne nemo
či. K o enkrat potegneš črto, je ne 
moreš več popraviti, vzeti nazaj, 
je umakniti,« je o nastajanju in 
pomenu akvarela govorila Majda 
Sirca. 

Razstava 2. Mednarodnega bi
enala akvarela na zapriškem gra
du, ki sta jo postavila Marjan 
Kocjan in Milan Zinaič, vabi na 
ogled. Res je škoda zamuditi ta
ko pomemben kulturni dogodek. 

Tekst in fotografije: 
V E R A M E J A Ć 

O bienalu so povedali... 

Tiskovna konferenca pred otvoritvijo -
kultura v turizmu 

V ponedeljek, 12. maja, je bila pred večerno otvorit
vijo 2. mednarodnega bienala v dopoldanskem času ti
skoma konferenca, na kateri so predstavnikom tiska 
spregovorili župan Tone Smolnikar, načelnik oddelka 
za družbene dejavnosti Anton Kamin, generalni sekre
tar bienala Aleksander Bassin in direktorica kamniške
ga muzeja Mirina Zupančič. 

Tone Smolnikar je bienalno dogajanje ocenil kot zelo 
pomembno, med drugim pa z njim Kamnik skuša pre
magati občutek zapostavljenosti zaradi kulturne bliži
ne prestolnice in da pomeni predvsem posebno kultur
no obogatitev kamniškega prostora. Sestavni del priza
devanj je kultura v turizmu in to, da bi s kulturo sku
šali propagirati naše mesto. Omejitve so seveda predvsem 
finančne narave, tudi zato, ker letošnji proračun še ni 
sprejet. Župan je še povedal, da so z letošnjim bienalom 
skušali odpraviti nekatere pomanjkljivosti izpred dveh 
let, ko so ugotovili, da je premalo vkomponiran v živ

ljenje mesta. Zato so letos pripravili tudi razstavo osnov
nošolskih akvarelov, najboljše pa nagradili. Poleg tega 
pa so o možnosti ogleda razstave akvarelov s strokov
nim vodenjem in seveda tudi ogleda samega mesta, kot 
je povedal Anton Kamin, obvestili slovenske šole, saj je 
bienale del celovite kulturne in turistične ponudbe. Z na
kupom kart za rastavo pa je hkrati omogočen tudi po
pust v nekaterih gostinskih lokalih. 

Aleksander Bassin, generalni sekretar in član med
narodne žirije, je poudaril željo, da bi bienale dobil do
micil in da bi v svoje okrilje zajel tudi druga likovna de
la na papirju. 

Hkrati si bomo ob ogledu razstave lahko ogledali tudi 
prenovljeni lovski salon v gradu Zaprice, čeprav je di
rektorica muzeja Mirina Zupančič dodala, da manjka 
še notranja oprema. Predvsem pa so vsi prisotni napo
vedali več obiska kot na prejšnjem I. mednarodnem bi
enalu akvarela. bp 

Vi sprašujete, 
župan odgovarja 

Je kaj resnega v govoricah, 
da si nekateri namesto zdajšnje 
enotne občine Kamnik želijo 
drugačno razporeditev občin
skih meja, torej nove občine? 

V govoricah je mnogokrat tu
di mnogo neresnic, toda v tem pri
meru te misli ne moremo uporabi
ti. Več kot dveletne izkušnje nove 
lokalne samouprave so očitno 
mnogim Kamničanom prinesle 
nova spoznanja, kijih spremljamo 
tudi v občinski upravi. Različna 
so mnenja o tem, ali je bila odlo
čitev o ohranitvi stare, enotne ob
čine, praviltta ali ne. Lahko govo
rimo o pozitivnih tn negativnih 
učinkih takšne odločitve Zagoto
vo pa je treba reči, da je zaradi 
nedorečenosti na področju jinun-
ciranja in pristojnosti, ki jih je lo
kalna samouprava dobita, več 
slabosti kot pa pozitivnih Izku
šenj. V prvi vrsti gre za teritorial
no obsežno področje z različnimi 
razvojnimi stopnjami in interesi, 
kijih imajo posamezne krajevne 
skupnosti. Problem je zlasti v tem, 
da država določa število zaposle
nih in izkušnje kažejo, daje v ob
činski upravi premalo zaposlenih, 
ki bi lahko bolj operativno uresni
čevali zahteve in želje tako veli
ke občine. 

Če že sprašujete o govoricah, 
potem naj povem, da sem tudi 
sam s/Bo/, da je že na poti pobu
da vodstva Krajevne skupnosti 
Komenda, ki se želi odcepiti in 
skupaj s Krajevno skupnostjo Mo
ste in Krcdevno skupnostjo Križ 
oblikovati novo občino. Imajo vso 
legitimtw pravico, da to storijo in 
ta postopek tudi izpeljejo, tako 
kot imajo tudi prebivalci Krajev
ne skupnosti Kamnik-Center pra
vico predlagati ustanovitev manj
še mestne kamniške občine. Tak
šen predlog je bil javno dan v za
četku maja na zboru krajanov KS 
Kamnik-Center. Kako bodo te 
pobude uresničene, je seveda po
membno vprašanje za nadaljnji 
razvoj sedanje občine, lahko pa 
zatrdim, da bi ob sedanjem nači
nu financiranja delitev sedanje 
občine na več manjših občin 
spodbudila hitrejši razvoj v vseh 
predelih in prinesla tudi druge 
prednosti. 

Ali še kamniška občina te 
pripravlja na deveHetko? Bo to 

veliko finančno breme za 
občino? 

Zakon o osnovni šoli v svojem 
105. čknu pravi: »Do začetka šol
skega leta 200112002 morajo dr
žava in lokalne skupnosti zago
toviti pogoje za izvajanje osnov-
no-šotskega izobraževanja po 
tem zakonu na vseh osnovnih 
šolah v državi« 

V občini Kamnik imamo rela
tivno slabe pogoje za delo v osnov
nih šolali, saj imamo še vedno po
uk v dveh izmenah kar tw štirih 
lokacijah: v OS Marije Vere na 
Duplici, v OŠ Stranje, v OŠ Komen
da Moste in na podružnični šoli v 
Mekinjah. Največ otrok je v po
poldanski izmeni v OŠ Duplica, 
kjer je kar 15 oddelkov tako ali 
drugače v izmenah Moram pa 
omeniti posebej OŠ Frana Albreh
ta, kjer imajo pouk v eni Izmeni na 
centralni šoli omogočen tako, da 
so dodatne učilnice »zgradili« na 
obstoječih hodnikih. 

Zu odpravo dvoizmenskega po
uka za obstoječe potrebe osemlet
ne šole je bil že v letu 1994 izde
lan Investicijski projekt, kije pred
videval odpravo dvoizmenskega 
pouka v občini Kamnik do leta 
1999. Že v tem investicijsk&n pla
nu je bilo predvideno, da bo obči
na prispevala 425 milijonov to
larjev, republika pa 406 milijo
nov tolarjev. 

Prehod na devetletno obvezno 
osnovno šolanje pa seveda postav
lja nove, večje zahteve tudi na in
vesticijskem področju, saj je potreb
no zagotoviti dodatne učilnice. Ker 
imamo v občini Kamnik povpreč
no pu 18 oddelkov prvega razreda, 
pomeni, da bi morali tudi najmanj 
toliko razredov dograditi (poleg 
reševanja dvoizmenskega pouka). 
Samo tejlodatne zahteve po pro
storih pornenijo eno novo komplet
no šolo, ki pa danes stane skupaj 
z opremo okoli 400 milijonov SIT. 

Koliko bo občino Kamnik stal 
prehod na devetletno osnovno šo
lo, jc torej lahko izračunati, če seš
tejemo potrebe po odpravi dvo
izmenskega pouka In izgradnjo 
dodatnih prostorov zaradi prehoda 
na devetletno osnovno šolo (ki pa 
predpostavlja možnost tudi desete
ga razreda). Okvirna ocena celot
ne investicije bi znašala (po meri
lih Ministrstva za šolstvo in Spori) 
okoli 1.200.000.000 STI). Kar do

bro polovico (cca 60%) sredstev hi 
morala zagotoviti občina sama, 
preostala sredstva pa bi dobili od 
Ministrstva za šolstvo in šport. Žal 
so potrebe po dodatnih sredsMh 
tako velike, da Ministrstvo za šol
stvo in šport močno kasni z naka
zili. Tako Občini Kamnik dolgu
je še za Osnovno šolo v Šmart-
nem približno 48 milijonov to
larjev, ki smo p že lansko leto da
ti v uporabo otrokom iz Tuhinjske 
doline. 

V Občini Kamnik bomo v letoš
njem letu Izdelali projektne nalo
ge z izračuni in možnostmi odpra
ve dvoizmenskega pouka ob upoš
tevanju novih zahtev devetletke, ki 
bodo osnova za izdelavo idejnih in 
ostalih projektov in postopkov za 
adaptacije in dograditve (ali novo
gradnje) ter za prijave na razpis 
Ministrstva za šolstvo in Šport. 

Namenskih sredstev za gradnje 
osnovnih šol občina nima, zato bo 
zagotavljanje občinskega dela 
sredstev za gradnje odvisno od 
odločitve Občinskega sveta. Seve
da bi se bilo potrebno marsičemu, 
kar je manj nujno, odpovedati Sa
mo tako bomo lahko zagotovili 
stalen vir sredstev, ki bo omogočat 
smotrno sklepanje novih pogodb in 
odpiranje novih investicij. Najbolj 
gotov vir pa bi bila sredstva sa
moprispevka, če bi se bili pri
pravljeni - za skupne potrebe 
vseh prebivalcev občine Kamnik 
- odpovedati kakšnemu procen
tu dohodkov. 

Zakonska določba je torej ja
sna, obveznosti države in občine 
tudi, kdaj in kako zagotoviti sred
stva za adaptacije in gradnje za 
potrebe osnovnega šolstva pa je 
brez zagotovljenega sistemskega vi
ra zelo težko določiti Eno je goto
vo, če ne bomo uspeli zagotovi
ti potrebnih sredstev za pripravo 
prostorov na devetletno osnovno 
šolo, bodo vse šole v občini pri
siljene uvesti dvoizmenskipouk 
že leta 2001. 

»VENERINA POT« 
SREDNJEVEŠKI DNEVI V KAMNIKU 

Petek, 6. junija, ob 19. uri 
Razstavišče Veronika, Kamnik 
Predavanje dr. Emilijana CEVCA na temo »KAMNIK Z 
OKOLICO V SREDNJEM VEKU« 
Petek, 6. junija, ob 20.30 
Razstavišče Veronika, Kamnik 
Iz glasbene zakladnice: 
»PRED NEBEŠKIMI VRATI« 
Koncert epskih pesmi o svetnikih 
Izvaja: Akustična skupina SEDMINA 
Sobota, 7. junija, od 10. do 20. ure 
Trg svobode, Kamnik 
SREDNJEVEŠKA TRŽNICA 
Predstavitev dejavnosti: kovca srebrnikov, lončarja, mojstra 
samostrelov, notarja, mojstra usnjarske obrti, izdelovalca 
papirja, pisarke, zeliščarice... 
Srednjeveške igrice: metanje podkvic, hoja na hoduljah, 
težkanje... 
Izvedba: Zavod za naravno in kulturno izobraževanje 
mladih MOJ ARON, Rovte 
Sobota, 7. junija, ob 20.30 
Razstavišče Veronika - terasa 
»AIR«, koncert Kvarteta kljunastih flavt 
Sobota, 7. junija, ob 22. uri 
Vrt kavarne Veronika in pobočje Malega gradu 
Operna burka VERONIKA 
Izvedba: 
Kulturno društvo PRIDEN MOŽIC. Kamnik 
Vstopnine nt 
Vljudno vabljeni' OBČINA KAMNIK 

O prometnih 
problemih 

A V T O C L U B , d. o. o., G l a v n i 
t rg 2 3 , K a m n i k i n O b č i n s k i svet 
o b č i n e K a m n i k , K o m i s i j a z a 
preventivo i n vzgojo v cestnem 
prometu, vabi ta na predavanje 
in po z a k l j u č k u predavanja na 
pogovor o prometnih problemih, 
k i j i h doživljajo ude leženc i v pro
metu na prometnih p o v r š i n a h v 
č e t r t e k , 5. jun i ja , ob 18. u r i v ve
l i k i dvoran i O b č i n e K a m n i k , 
G l a v n i trg 24 . 

Vabilo vsem staršem 
naših učencev in 
vsem občanom 
občine Kamnik! 

V ponedeljek, 9. ju
nija, bomo na široko 
odprli šolska vrata. 
P r i d i t e i n s i o g l e j t e 
d e j a v n o s t i , v k a t e r e 
so, p o l e g p o u k t L v k l j u 
č e n i u č e n c i n a š e š o l e . 
D e j a v n o s t i b o d o po t e 
kale o d 16. d o 19, ure . 

Učenci in učitelji 
OŠ Frana Albrehta 
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Pogovor z mag. Vando Rebolj 

Ekonomska gimnazija 
V zadnjem času spet več slišimo 

o šolskih reformah, kt jim nikoli 
nismo zelo zaupali V kamniškem 
srednješolskem centru Je bilo tudi 
v zadnjem času nekaj sprememb. 
Nas so najbolj zanimale strokovne 
gimnazije. O tem smo se pogovar
jali z vršilko dolžnosti direktorice 
mag. Vando Rebolj. 

Na kratko nam, prosimo, povej
te, kaj je ekonomska gimnazija. 

Ekonomska gimnazija spada v 
skupino treh tipov pripravljalnic na 
univerzitetni Studij, s katerimi bo do
polnjen slovenski Soiski sistem in si
cer v letu 1998. Razen ekonomske 
bomo imeli gimnazije različnih teh
ničnih strok ter umetniške gimnazi
je. Če bodo priprave Se dalje gladko 

spremenila, bo zelo velika. Verjetno 
smo danes Se preveč obremenjeni s 
poznavanjem sedanjega srednjega 
ekonomskega Šolstva, zato jo teže ra
zumemo. Ekonomska gimnazija bo 
prava gimnazija, zato bo vsebovala 
sploSni standard znanj in akademski 
stil del - ta je znan oziroma oprede
ljen - dodani pa bodo nekateri eko
nomski predmeti, ali bolje povedano, 
predmeti, ki so pomembni za uspeš
no delo v poslovnem svetu, vendar na 
strokovno teoretski in multidiscipli-
narni ravni: ekonomija, podjetništvo 
(tako smo pri nas prevedli business 
studv, kot se ta predmet imenuje na 
primer v angleško govorečih državah) 
ter poslovno informatiko in komuni
kacijo. 

Strokovna Sola pa pripravlja na 

nadgradimo, lahko brez večjih spre
memb nadaljujemo v okviru novega 
Šolskega sistema. Kamnik s Široko 
okolico je izobraževalno težišče neke
ga slovenskega teritorija, nismo pred
mestje drugega okolja in si to, kadar 
delujejo kake nasprotne sile, tudi po
skušamo za vsako ceno zadržati. 
Imamo torej svoje okolje, »svoje« go
spodarstvo in svojo mladino, za ka
tero želimo in moramo poskrbeti tu
di z ustrezno Šolsko ponudbo. Ka
mniška gimnazija programsko sledi 
cilju, da vsem mladim iz svojega oko
lja pokrije vse Studijske potrebe. Mi
slim, da smo vsebinsko dovolj dobro 
pripravljeni. 

Pri organizacijskih in delovnih po
gojih pa bo potrebno urediti Se nekaj 
organizacijskih zadev ter opremiti Se 

tekle bomo v Sloveniji tega leta vpi
sali prvo generacijo. Ta vrsta Sole že 
desetletja dobro uspeva v različnih ev
ropskih državah. Predvidevamo, da 
bodo dvignile kakovost znanja na 
nekaterih področjih. 

Kaj si lahko obetamo od eko
nomske gimnazije? 

Uvajanje ekonomske gimnazije 
ima predvsem dva smisla. Prvi izvira 
iz sedanjih in bodočih potreb gospo
darstva. Najbolje bodo delovala ali 
celo edina preživela srednja in manj-
Sa izvozno usmerjena podjetja. Za 
delo v takih podjetjih bodo potrebni 
ljudje z zelo Širokim obzorjem in do
volj trdnim organizacijskim, eko
nomskim in menedžerskim znanjem. 

Drugi smisel uvajanja ekonomske 
gimnazije izvira iz potreb izobraževa
nja. Ekonomija, podjetnost, tržno 
mišljenje in ekonomska etika niso le 
skupek teoretičnih znanj, ampak so 
tudi nadarjenost, vzgojenost, oseb
nostna lastnost... Če želimo, da bo
do absolventi na koncu Šolanja čim 
bolj usposobljeni za začetek kariere, 
za to pravzaprav gre, moramo s to
vrstnim izobraževanjem začeti čim 
prej. To pomeni, da je taka znanja 
potrebno vključiti vsaj v srednjo Solo, 
v prvem letniku univerze je nekoliko 
pozno. Ekonomska znanja in vešči
ne pa so pravzaprav potrebna vsem, 
ne le bodočim ekonomistom in pod
jetnikom. 

Kakšna pa je razlika med eko
nomsko šolo tn ekonomsko gi
mnazijo? 

Razlika med bodočo ekonomsko 
gimnazijo in bodočo ekonomsko 
strokovno Solo, tudi ta se bo namreč 

poklic, za to pa so potrebna pred
vsem praktična znanja. Ekonomska 
strokovna Sola bo torej imela največji 
poudarek na stroki in to tako po Šte
vilu ur, ki bodo namenjene posame
znim predmetom, kot po vsebini in 
globini oziroma učnih ciljih. V seda
nji ekonomski Soli, kije nekje vmes 
med ekonomsko gimnazijo in bodo
čo ekonomsko Solo, se Se delno pre
pletata oba smotra, torej teoretsko 
Studijski in praktično delovni. To je 
ostanek iz usmerjenega izobraževa
nja, ki smo ga opustili. Sedanji slo
venski Soiski sistem, ki delno že de
luje, pa to dvoje ločuje tudi v različ
nih Šolah, ki morajo biti tudi ločeno 
organizirane. 

Zelo pomembno je dejstvo, da se 
po končani strokovni Soli dijak ne bo 
mogel vpisati na univerzo, saj ne bo 
imel mature. Vpisal pa se bo lahko 
na nekatere visoke Sole. 

V kamniškem srednješolskem 
centru si torej prizadevate, da bi 
dobili ekonomsko gimnazijo. Alt 
bo za to potrebno veliko spremeni
ti, alt Imate prostore tn učitelje? 

Prizadevanja za uvedbo ekonom
ske gimnazije so podprli vsi strokov
ni organi gimnazije ter svet Sole, 
možnosti pa smo pred tem že dalj 
časa analizirali. 

Ekonomsko izobraževanje pri nas 
ni novost. Odkar je na gimnaziji spet 
matura, smo dijakom ponudili eko
nomijo kot izbirni predmet. Vsako le
to smo imeli dovolj prijav, matliritet-
ni uspehi pa so bili zelo visoki. Eko
nomska Sola ponuja dve izbirni sku
pini ter oddelek s pripravo na matu
ro. Če to nekoliko preuredimo in 

A L U p r o j e k t d . o . o . 
K a m n i k , J e n k o v a 3 

o b j a v l j a p r o s t o d e l o v n o m e s t o 

komercialista - kalkulanta 
Pogoji: 
- višja ali srednja strokovna izobrazba tehnične 

smeri, 
- 1 oz. 2 leti delovnih izkušenj, zaželeno na 

področju zaključnih del v gradbeništvu, 
- poznavanje dela z osebnim računalnikom; 

Excel, VVord 
Delovno razmerje bomo z izbranim kandidatom 
sklenili za nedoločen čas s polnim delovnim časom 
in s poskusnim delom 3 mesecev. 
Pisne ponudbe z dokazili o izpolnjevanju pogojev 
pošljite v 8 dneh od objave razpisa na naslov: ALU 
projekt d.o.o., Jenkova 3, 1240 Kamnik 

eno strokovno učilnico za poslovno 
informatiko. Oboje načrtujemo že do 
sredine tega leta. 

Alt bo v Kamniku še ostala stro
kovna ekonomska šola? 

Srednja ekonomska Sola deluje v 
Kamniku 18 let in se je v tem času 
utrdila. 0 njeni ukinitvi ali preselitvi 
v teh letih ni bilo nikoli govora in tudi 
v prihodnje ne. To torej pomeni, da 
bo ob gimnaziji delovala Se naprej. 
Že zdaj pa moramo na obeh Šolah 
upoštevati upadanje Števila učencev, 
saj jih je, kot povsod v Sloveniji, tudi 
pri nas vsako leto nekaj manj, to pa 
pomeni, da bosta obe Soli znatno 
manjši kot danes. Uspešno delovno 
sožitje pa obema Solarna lahko obo
gati vsebino. 

Verjetno bi ekonomska gimnazi
ja kaj vplivala na splošno gimna
zijo tn na odločanje učencev za 
eno ali drugo. Alt bo ta vpliv ugo
den, ali pa bo to moteče? 

Na sploSni gimnaziji razvijamo 
predvsem dva modula in sicer nara
voslovnega in jezikovno-humanistič-
nega. V okviru teh modulov lahko di
jaki izbirajo med Štirinajstimi različ
nimi predmeti. Ker je prijav dovolj, 
vsako leto organiziramo pouk vsaj 
dvanajstih različnih izbirnih predme
tov. Ekonomska gimnazija bi bila 
tretji modul, v katerem bodo imeli di
jaki ekonomsko usmerjene predmete 
Morda bo to nekaterim gimnazijcem 
približalo ekonomska znanja. Če ho 
kak vpliv, bo zagotovo dober. Sicer 
pa gimnazijce bolj povezuje skupen 
interes, to je Studij, predmeti, kijih 
izbirajo, pa pri tem niso tako po
membni. 

Vaš šolski center bi bil, če bi do
bili še ekonomsko gimnazijo, raz
deljen v tri enote? 

NaS Soiski center ima sedaj dve 
organizacijski enoti. Šolski zakoni 
ne zahtevajo, da mora biti strokovna 
gimnazija, tako kot vsaka gimnazi
ja, ločena od strokovne Sole, gimna
zij pa ni potrebno organizacijsko lo
čevati. Ekonomska gimnazija bi de
lovala v gimnaziji in pod njenim rav
nateljem. 

Odkod pa boste dobili, če sploh 
boste, učence. Vpis se bliža, more
bitni bodoči učenci pa o tej novo
sti še malo vedo. 

Šiviljo z izkušnjami za 
šivanje oblačil po 
meri zaposlimo. 
I n f o r m a c i j e v t e k s t i l n i 
t r g o v i n i L a n e n c v e t , 
M o s t e 74 , K o m e n d a . 

Kamniška gimnazija ima razme
roma pregleden Soiski okoliš, ki bi 
ga lahko na zemljevidu označili tu
di s črto. Z roba okoliSa so vpisi 
učencev redkejši, čim boljše bližamo 
Kamniku, tem večjih je. Ko gre za 
ekonomsko gimnazijo, bo verjetno 
podobno. Povabili bomo predvsem 
učence iz tega okoliSa. Verjetno so 
osnovnošolci, prvi letos sedijo v sed
mem razredu, res premalo seznanje
ni s to novo možnostjo gimnazijske
ga šolanja pri nas in drugje. Informa
cij ali celo reklame doslej nismo upa
li delati, dokler novi program ne bo 
povsem sprejet in dokler ne bo jasno 
znano, kako bo razmeščen po Slove
niji. Tudi zdaj je za kaj bolj udarne
ga še prezgodaj. Mreža teh Sol se bo 
izkristalizirala v maju in juniju. Če 
ho Kamnik v njej, bomo začeli s te-
meljitejšim informiranjem. 

Alt nameravate v bližnji priho
dnosti uvesti tudi kako drugo stro
kovno gimnazijo? 

V Kamniku doslej nismo razmišlja
li o uvedbi kake druge strokovne gi
mnazije na primer umetniške ali us
merjene na posamezna področja teh
niških ved. To bi bilo preveliko drob
ljenje programov in zato nesmotrno. 
Vse študijske smeri lahko dovolj dobro 
pokrijemo s splošno gimnazijo. 

Katerim učencem pa bi vi sveto
vali vpis na ekonomsko gimnazijo? 

Za ekonomsko gimnazijo bodo 
primerni vsi učenci, ki so nasploh do
volj sposobni in motivirani za študij. 
To torej ne bodo posebni gimnazijci. 
Morda bo ekonomska gimnazija bolj 
primerna za učence, ki nimajo radi 

SPOŠTOVANI STARŠI! 
E n o t e v v r t c i h A n t o n a M e d v e d a so zasedene i n k a r 
precej s t a r š e v je os ta lo b rez vars tva . E d i n a m o ž n o s t , k j 
v a m j o l a h k o p o n u d i m o , je vzgo ja v e n o t i P e d e n i p e d n a 
l a k o p i č e v i 27. 

S t a r š i , k i to e n o t o ž e p o z n a t e veste , d a je v tej e n o t i 
p r i j e t n o . O t r o c i so d e l e ž n i vzgoje , dvak r a t n a t eden p a 
i m a j o t u d i a n g l e š k e u r i c e . 

D O P O L D A N S K I o d d e l e k je zaseden. 

Svojega otroka pa lahko še prijavite v 
oddelek, ki je odprt od 12.30 do 16.30. 
Pisne prijave sprejemamo do zasedenosti 
oddelka. 

Vse dodatne informacije dobite na tel, št. 
831-327 in 817-621! 

fizike in ki jim dela težave zahtevnej
ša kemija. Fizike na ekonomski gi
mnaziji namreč ni. Na naravoslovno 
tehničnem področju bo ta gimnazija 
v zahtevnosti nekoliko zmernejša. 
Morda bodo bolje uspevali tisti učen
ci, ki so hkrati vsaj zmerno nagnje
ni k matematiki, humanistiki in k 
tujim jezikom in imajo nekaj podjet
niškega talenta. To je pri štirinajstlet
niku težko zanesljivo ugotoviti, zato 
se bodo verjetno odločali kot za ka
terokoli gimnazijo, ekonomska zna
nja pa jim bodo prišla povsod prav. 
Morda se bodo zanjo odločili neka

teri za študij motivirani učenci, ki bi 
se vpisali na ekonomsko strokovno 
šolo, če bi Se imela izhod na univer
zo. Verjetno pa bo pritegnila tudi ne
katere druge gimnazijce. 

Torej lahko že povabimo osnov
nošolce k vpisu na ekonomsko gi
mnazijo v Kamnik? 

Za povabilo k vpisu je še prezgo
daj, saj bo potrebno še nekaj mesecev 
počakati, da se izkaže, ali bomo v 
Kamniku zares dobili ta program. 
Verjetno pa je koristno, ker so izvede
li nekaj več o možnostih vpisa. 

DA-BO-JA 

Na obisku v krajevni skupnosti Volčji Potok - Rudnik 

Ljudje vedo, kaj hočejo! r 
Že kar nekaj let je minilo od našega zadnjega obi

ska v tej krajevni skupnosti Vtem času seje spreme
nilo vodstvo KS in še marsikaj drugega, ne nazadnje 
tudi politični sistem. Pogovor z novim vodstvom pa bo 
našim bralcem lahko predstavil to KS v novt preoble
ki 

Pobudo za pogovor je predsednik sveta KS 
Slavko Fidier prijazno sprejel. Dolžnost predse
dnika sveta KS opravlja od lanskega leta. 

Volčji Potok se predstavi 
Za ogrevanje nam je predstavil nekatere po

datke oziroma legitimacijo KS, ki šteje 250 pre
bivalcev, od lega je 230 volivcev, KS je sestav
ljena iz dveb naselij: Volčjega Potoka in Rudni
ka. Prebivalci stanujejo v 70 hišah. Po številu pre
bivalstva se ta KS uvršča med manjše, po geo
grafski razprostranjenosti pa je srednje velikosti. 
Na severu meji na KS Perovo, na jugu na Radom
lje, na zahodu pa j ih loči reka Kamniška Bistri
ca od KS Duplica. Ljudje se preživljajo v glav
nem z delom v gospodarstvu in drugih službah, 
s kmetijsko dejavnostjo pa kakih 10%. Zaposleni 
se vozijo na delo v Kamnik, Domžale in v Ljub
ljano. Tu je tudi 6 obrtnikov, gostinski lokal Mini 
bar in seveda zelo znan Arboretum. Drugih in
stitucij tu ni. Otroci obiskujejo osnovno šolo na 
Duplici, srednje in visoke šole pa v Kamniku in 
Ljubljani. 

Novo v zadnjih letih 
Krajevna skupnost je dobila telefonsko pove

zavo. Do telefonov so prišli vsi naročniki in ljudje 
so z ureditvijo zelo zadovoljni. Druga pomemb
nejša pridobitev za krajane je razširitev asfaltne 
ceste skozi Volčji Potok, asfaltirali ali moderni
zirali so več vaških cest, tako da je prometna po
vezanost relativno ugodna. Postavljen jc bil D o m 
krajevne skupnosti, ki je za aktivnost krajanov 
zelo pomemben. 

Načrti za prihodnost 
Krajevna skupnost ima v programu investicij 

ureditev kanalizacijske mreže. Pridobljena imajo 
soglasja in že tudi gradbeno dovoljenje. Gradil i 
bodo skupaj z Arboretumom. Nabavili so že pre
cej gradbenega materiala. Še precej cest pa čaka 
na modernizacijo. V program svojega dela so uvr
stili tudi druge zadeve, ki so pomembne za kra
jane. 

Delo sveta KS in način financiranja 
Svet KS šteje 7 članov iz. obeh naselij. Sesta

jajo se po potrebi. Delujejo enotno, brez kon
fliktov. N a sejah so vedno sklepčni in časovno 
usklajeni, običajno v petek zvečer. Obravnavajo 
vsa vprašanja in pobude ter zahteve prebivalcev. 

S sofinanciranjem KS pa so kar precejšnje te
žave. Sredstva, ki j ih prejmejo iz občinskega pro
računa, zadoščajo komajda za kritje funkcional
nih izdatkov, za kaj drugega pa denarja zmanj
ka. Sedanje financiranje je za KS precej slabše, 
kot je bilo v preteklosti. S tem je povezana tu
di neizoblikovana vloga KS. To vse bolj prihaja 
do izraza po spremembah komunalnega sistema. 
Pomen KS upada in je mnogokrat le v pomoč 
drugim organom za zbiranje določene neprijet
ne dokumentacije, medtem ko pri izdajanju po
sameznih rešitev mnenje KS ni odločilno oziro

ma ga niti ne zahtevajo. Večkrat se sprašuje
jo, če je KS sploh še potrebna. Namenska sred
stva iz drugih virov, k i naj bi j ih pridobivali s 
programi, so skromna in ne pokrivajo zahtev 
KS. Dom krajevne skupnosti - brunarica, ki stoji 
ob cesti proti Rudniku, je za kraj velika prido
bitev, toda tudi obremenjujoča s stroški za vzdr
ževanje. Objekt bodo poskusili gospodarneje iz
koriščati. Zelo problematična je cestna signali
zacija. Prometnih znakov ni, KS nima sredstev 
za njihovo namestitev, resorni organi za to pod
ročje pa tudi nič ne storijo. Ceste, ki so j ih kra
jani zgradili, se uničujejo z vožnjo težkih vo
zil . 

Sodelovanje krajanov 
V glavnem se ljudje vključujejo v določene 

akcije KS, a postajajo previdnejši zaradi neka
terih izkušenj. Nerazumljivo j im je, da j ih nih
če ne povpraša za različna soglasja, npr. za ce
ste, za druge gradnje in spremembe. Vsa dela 
v KS opravljajo prostovoljno. To pa ne velja za 
vse, kar povzroča nezadovoljstvo. Vprašanja so 
preveč nedorečena oziroma nekonkrelizirana. 

Problemi in težave - voda in 
»karantena« 

Vodovodna napeljava je stara in skoraj ne od
govarja več sanitarnim zahtevam. Voda posta
ja ekološko in higiensko problematična, čeprav 
do danes Se ni čutiti večjih posledic. Črevesnih 
obolenj pa je po podatkih več kot v preteklo
sti. Kdo bo saniral situacijo glede na to, da na
prave nimajo pravega lastnika niti vzdrževalca. 
Po mnenju sogovornika predsednika KS Slavka 
Fidlerja bo to vprašanje v bližnji prihodnosti po
trebno skrbno proučiti in ukrepati, prepr ičan 
pa je, da bodo vodo morali napeljati s kamniš
ke smeri. 

Naslednji problem, ki vsaj malce moti kraja
ne te KS, je vsakoletna »karantena« v času te
dna cvetja, ki ga organizira Arboretum. V ti
stih dneh ljudje težko pridejo do svojih domov 
zaradi izredno povečanega prometa. Krajani me
nijo, da bi j im Arboretum lahko pokazal vsaj 
dobro voljo in ljudem dal brezplačne vstopni
ce za ogled parka. 

V KS imajo še precej cest le delno urejenih 
in asfaltnih, imajo pa posebnost, da je del as
faltne ceste na obeh koncih povezan z maka
damsko, verjetno zato, da je »ozračje čistejše«. 
Pa kaj, posebnost pač... 

In za konec... 
V precej dolgem in prijetnem pogovoru z g. 

Fidlerjem nam je bilo predstavljenega Se veli
ko zanimivega, pa to presega obseg našega na
mena. Mimogrede smo si ogledali del področja 
Volčjega Potoka. 

Ob Domu KS je v gradnji celo naselje novih 
hiš, kar dokazuje, da ljudje vedo, kaj hočejo. To 
so marljivi in delavni krajani in prav zalo pri
čakujejo več razumevanja in pomoči pri odprav
ljanju težav, za katere KS ni pristojna. Proble
mov, ki bi j ih v KS ne bili sposobni rešiti sa
mi, ni, vendar bo realizacija zahtevnejše progra
me mogoče uresničiti le s sodelovanjem vseh de
javnikov tudi občinskih. 

S T A N E S I M Š I Č 
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Biserna poroka 
Franceta in Marije Kotnik 

V življenju so pomembni do
godki povezani z osebnimi odlo
čitvami. Mednje sodi dogovor o 
skupni življenjski poti dveh soro
dnih in razumevajočih src. France 
in Marija Kotnik sta se za sku
pno življenjsko pot odločila 18. 
aprila 1937. leta in to voljo tudi 
uradno potrdila. Tega dne sta re
kla svoj »da« in temu ostala zve
sta vse do današnjih dni. Zelo 

začela tleti ljubezenska vez. ki 
traja še danes. Po poroki 18. ap
rila 1937 je Marija ostala doma 
kot gospodinja in mati. Leta 1939 
se jima je rodila hčerka Ivica, leta 
1940 sin Stanko, po vojni leta 
1946 pa še sin France. Vsi so da
nes živi in zdravi ter imajo svo
je družine. 

Življenje tega časa ni bilo na
klonjeno ljudem, ki so živeli sa-

V kamniški poročni dvorani: biseroporočenca Kotnik in priči sin Sta
ne Kotnik in hči Ivica Vrtačič. 

redki so primeri, ko taka življenj
ska pot dveh traja 50 let, do zla
te poroke, izjemni pa so prime
ri biserne poroke. Prav to sta 
pred kratkim doživela naša slav-
ljenca, da bo še bolj držalo pa sta 
to uradno potrdila še 3. maja v 
kamniški poročni dvorani pred 
županom Tonetom Smolnikarjem 
in matičarko Marijo Križman. Že 
dan prej, t. j . 2. maja, sta se sre
čala s svojimi najožjimi, sorodniki 
in znanci. Vs i skupaj so na do
stojen način proslavili njun časti
tljivi jubilej. Bilo je nadvse prijet
no in srečna sta bila v krogu svo
jih otrok, vnukov, bratov in se
ster ter drugih prijateljev, ki so 
z njima delili veselje. 

Z obema slavljencema smo se 

ve in to ju je še bolj zbližalo. Tudi 
sporekla sta se včasih, a ne za dol
go. To sta zatrdila brez zamere in 
se pri tem spogledala in hudomuš
no nasmehnila. Lepo je bilo z nji
ma kramljati in pri tem podoživ-
ljati srečne in tople trenutke, ki 
sta jih skupaj uživala. Danes sta 
oba zadovoljna. Marija še vedno 
skrbi za dom, čeprav jo bolezen 
srca nekoliko ovira. Kljub vsemu 
pa pravi, da se sedaj počuti celo 
bolje kot poprej pred 20 ali več 
leti. France pa nikoli ne miruje. 
Po upokojitvi je kar nekaj časa 
pomagal opravljati razna dela pri 
svojem zetu, sicer pa zelo rad ple
te košare, koše in drugo. Tudi s 
tem si je nekoliko pomagal, da 
družina ni čutila pomanjkanja. Ze
lo marljiv je bil pri kegljanju, da
nes pa še vedno redno balina z 
upokojenci. Zelo rad je zahajal v 
gore skupaj s svojimi otroki. Še 
pred nekaj leti je bil na Kamniš
kem in Kokrškem sedlu. S pono
som pove, da so mu gore veliko 
pomenile. 

Čeprav ima France že blizu 87 
let, se še vedno rad popelje s svo
j im »fičkom«. Ta avto je bilo ve-

Franc in Marija Kotnik sta k štirim pravnukom prisedla kar na sto
pnice pred šutensko cerkvijo. 

Biseroporočenca v krogu sorodnikov in prijateljev po opravljenem cerkvenem obredu biserne poroke v cerkvi 
na Šutni 

pogovarjali in ob ten.1 obudili 
marsikateri dogodek iz mladih 
let. 

France je bil rojen 5. novem
bra 1910 v Košišah. Osnovno in 
obrtno šolo mizarske smeri je obi
skoval v Kamniku. Uk in šolo je 
zaključil 1925. leta. Zaposlil se je 
v Podjetju Kamnik, bil nekaj ča
sa na delu pri obrtnikih, pri Me-
jaču in drugih do 1931. Tega leta 
je bil poklican k vojakom in po 
vrnitvi domov je našel zaposlitev 
v Vodnikovi tiskarni. Leta 1932 se 
je France prvič poročil, a mu je 
nesreča v Podjetju leta 1934 vze
la življenjsko družico. Ostala sta 
sama s hčerko Jožico, ki je danes 
poročena in živi v Kanadi. Rada 
prihaja na obisk v domovino. 

Marija, Francetova žena, je bila 
rojena 13. oktobra 1915 v Zg. 
Stranjah, kjer je obiskovala tudi 
osnovno šolo. Leta 1932 je bila v 
kuharski šoli v Št. Vidu pri Ljub
ljani, kjer je bila nekaj časa za
poslena, nato je z delom nadalje
vala v Kranju do 1937. leta. 

Prvič sta se srečala v Kamni
ku leta 1936 in kmalu zatem je 

mo od lastnih rok. France prayi, 
da je moral prijeti za vsako de
lo, da je vsaj skromno preživljal 
družino. Svojo hišico, kjer prebi
vata, sta obnovila in v njej je na
šla toplo zavetje vsa družina. Ve
liko breme in odgovornost sta bi
li na ramenih Marije, ki je vzor
no skrbela za svoje. Še tako pi
čla sredstva je znala preudarno 
porabljati, tako da družina ni ob
čutila prevelikega pomanjkanja. 
Za njuno življenjsko pot so bila 
izredno težka vojna leta. France 
se je odzval klicu domovine in le
ta 1944 odšel v partizane. Domov 
se je vrnil 1945. Nekaj mesecev 
je bil na različnih dolžnostih, pri 
milici in gasilcih ter nato kot mi
zar v Podjetju Kamnik, kjer je le
ta 1965 dočakal upokojitev. Po
leg svojega rednega dela je bil 
prizadeven tudi v sindikalni or
ganizaciji, v samoupravnih orga
nih in kot član posameznih od
borov in komisij. 

V njuno življenje na tej skupni 
60-letni poti se ni vrinila nobena 
nerešljiva zadeva. Oba pravita, da 
sta vedno našla sporazumne rešit-

dno njegovo vozilo. Sedaj vozi že 
četrtega. Z Marijo in otroki sta se 
velikokrat popeljala na različne iz
lete, tudi v oddaljenejše kraje, da
nes pa se popeljeta le na krajše 
vožnje. V mlajših letih sta poto
vala z motorjem. »Bili so to lepi 
in nepozabni trenutki,« sta še do
dala. 

Toplina in domačnost , ki veje 
iz njunega pogovora, sta nas pre
pričali, da tu, pri Kotnikovih na 
Tunjiški cesti 8, živita dobra in 
plemenita človeka. 

Srečna sta, ko ju obiskujejo ot
roci in tudi njuni vnuki ter prav-
nuki. 10 vnukov in 4 pravnuki so 
vedno pr i s rčno sprejeti. Vesela 
sta vsakega obiska, tudi našega. 
Tokrat je bila pri njih na obisku 
hčerka Ivica, ki velikokrat prite
če na klepet, sin France pa je 
urejal dvorišče pred hišo. 

Stisk rok ob našem slovesu je 
povedal vse, česar besede ne 
zmorejo. Želita si samo zdravja, 
z vsem ostalim sta zadovoljna. 
Obema iskrene čestitke in dobre 
želje še naprej. 

S T A N E S IMŠIČ 

Občni zbor Turističnega društva Kamnik 

Dr. Niko Sadnikar častni član 
Turistično društvo Kamnik v zadnjem letu preživlja 

kar precejšnje težave ki jih, kot kaže, postopoma raz
rešuje. 

V ponedeljek, 19. maja, je bil sklican redni letni obč
ni zbor, na katerem so ocenjevali svoje delo in si hkrati 
zastavili vrsto zahtevnih nalog, ki bodo zahtevale ma
ksimalno angažiranje članov. 

Najprej je. predsednik Turističnega društva Primož Hi-
eng obvestil navzoče da je dolgoletni predsednik društ
va dr. Niko Sadnikar odstopil kot član upravnega od
bora. Turistično društvo se zaveda, da je delež dr. Ni-
ka Sadnikarja pri delu društva neprecenljiv, zato bo 
čutiti njegovo odsotnost. Zahvalil se mu je za vse, kar 
je uresničil dolgih letih In mu v imenu društva izročil 
priložnostno darilo. Prisotni so z veseljem sprejeli pred
log da se dr. Nika Sadnikarja imenuje za častnega čla
na društva. 

Dr. Niko Sadnikar se je zahvalil za pozornost, pri 
tem pa je spomnil na vrsto nedokončanih nalog kamor 
sodi razgledni stolp na Starem gradu, ureditev mestne
ga parka in drugo. 

V delovnem programu občnega zbora, ki ga je vodil 
g. Pristovnik, je predsednik društva podal poročilo. Nav
zoče je opozoril, da je dolžnost predsednika sprejel ok
tobra lani, ko je društvena blagajna izkazovala skoraj 
za 900.000 primanjkljaja. Kljub težavam pa so mar
ljivi turistični delavci uspešno organizirali DAN NARO
DNIH NOS, nekaj predavanj in izletov, sicer pa so re
ševali težak finančni položaj in ga do danes v zadovo
ljivi meri uspeli sanirati. Več konkretnega dela bo mo
goče izpeljati v tem in naslednjem letu. 

V razpravo seje vključil direktor Stupo d o. o., g. Straj-
har, gospod ki skrbi za gospodarjenje s premoženjem, tu
di za stavbo, v kateri ima najemne prostore TD, ki že dlje 
časa ne plačuje najemnine in drugih stroškov. Sedaj, ko 
ima društvo pozitivni saldo, bi morali poravnati svoje ob
veznosti. Po pojasnilu predsednika TD bodo svojo obve
znost poravnali, ko bodo dobili premostitveni kredit, gle
de plačila stroškov pa se bodo še dogovarjali. 

Dr. Svetozar Frantar je govoril o zanemarjenosti po
sameznih obeležij in spomenikov, postavil vprašanje ho
tela, pri tem pa je opozoril na pravno reševanje nekda
nje lastnine, pomembne za mesto Kamnik. 

Po daljši razpravi še nekaterih članov je občni zbor 
sprejel poročilo predsednika, medtem ko bo o sprejemu 
jtnančnega poročila odločal upravni odbor po sprejemu 
poročila nadzornega odbora. 

Program dela za naslednje obdobje do maja 1998 
zajema vsa tista opravila, ki so najbolj pomembna, t. j. 
organizacijo Dni narodnih noš, organizacijo tedenskih 
srečanj pri Napajalniku, kot npr. Dan češenj, marelic, 
Bele krajine in drugo. Poseben poudarek je namenjen 
60-letnici izkopa mamutovega okostja. Poleg tega bo
do organizirali razna predavanja, ekskurzije, v program 
so vključili na predlog g. Gašperiča tudi akcijo za či
stejše mesto, ustanovili Poroto občanov. Nadaljevali bo
do z ocenjevanjem najlepše urejenih okolij z rožami in 
seveda podeljevali priznanja. Vključili so tudi pobudo za 
ureditev mestnega parka in izgradnjo razglednega stol
pa na Starem gradu. 

Finančni program bodo sprejeli po sprejemu občin
skega proračuna, določili so članarino za leto 1998, ki 
bo 1000 sit, za predsednika so soglasno izvolili Andrejo 
Eržen, za člana upravnega odbora pa ing. Gašperiča. 

Občni zbor je v imenu Planinskega društva pozdra
vil Stane Simšič, društvu zaželel veliko plodnega dela 
in medsebojnega sodelovanja. 

Pred zaključkom občnega zbora je govoril tudi dr. 
Marjan Rožič, predsednik Turistične, zveze Slovenije. Po
udaril je, da društvo ne sme pozabiti na naravne dano
sti, kot so: Kamniška Bistrica, Velika planina, Arbore
tum. 

Delo občnega zbora je bilo kljub skromni udeležbi 
dokaj uspešno in delovni predsednik g. Pristovnik je mo
ral kar nekajkrat posredovati, daje razprava zajela bist-

STANE SIMŠIČ 

Srečanje z Mateo Reba 

Strpnost je boljša kot prednost 
Grega in Jakob, Zmajček Bim, 

Pekarna Feliks, Jurček in packarija, 
Čira-čara, noč je tn, kraljična Žuži-
ka in nazadnje Balončkov Peter v 
prometu so naslovi knjig kamniške 
pisateljice Matee Reba. Marsikate
ra od teh knjig že dolgo časa za
seda prostor na knjižnih policah 
kamniških in drugih šolarjev, pa tu
di knjižnic. Z igrivostjo in vpetostjo 
v sodobni svet pa so prepričale tu
di učitelje, da so jih uvrstili na se
znam domačega branja. (Upam, da 
jim to ni škodovalo, knjigam na
mreč.) Ravno Balončkov Peter v 
prometu, zadnja knjiga, ki je rav
no tako kot prejšnje izšla pri za
ložbi Harlekin, ki jo vodita skupaj 
z možem Primožem Hiengom, je 
bila pravzaprav povod za naš po
govor. 

V zgodbicah Matee Reba je ne
koliko drugače kot v resnici - tu
di tako, da so v njih glavni otroci 
in njihov svet. Matea pravi, da je 
to pač njen domet in da se je že 
prva zgodbica, ki jo je napisala, do
gajala v otroškem svetu: »Zelo do
bro se spominjam svojega otrošt
va: dogodkov, občutkov, celo vo
njav. Vem tudi, kako sem takrat 
razmišljala, kaj sem čutila, kaj mi 
je bilo všeč, kaj sem sovražila. Te 
svoje izkušnje sem predelala v raz
ličnih knjigah. Nekaj pa je zraven 
tudi tistega, kar sem si kot otrok 
želela, a si nisem upala. Tako pač 
kot večina otrok, ki radi naredijo 
ali rečejo kaj takega, kar odraslim 
ni vedno všeč.« Tudi zato so njeni 
knjižni junaki malo predrzni, zelo 
bistri in kažejo tisto plat, ki so jo 
odrasli že pozabili in zato pravijo, 
da je otroštvo najlepše življenjsko 
obdobje. Matea pravi, da to ni ve
dno res, saj je obdobje tudi čas od
raščanja, brušenja samega sebe, za
to je tudi polno konfliktov in is
kanj, lahko je tudi naporno in ža
lostno. Marsikaj od tega, pa čeprav 
na humoren način, je prikazano tu
di v njenih zgodbah. Dodaja, da je 
ona kot otrok preživljala različna 
obdobja - včasih je bila zelo pri
dna, drugič pa je delala vse po svo
ji glavi. Zdi pa se ji, da je današ
nji čas, kot ga opazuje s svojimi 
očmi, glede starševstva drugačen, 
saj starši pojmujejo otroke kot sub
jekte in ne več kot majhne objek
te, ki jih je treba le paziti in jim 
ukazovati. To ji je tudi bolj všeč. 
Značajske poteze, ki so značilne za 
njene knjižne junake, so ji bolj všeč 
tudi pri odraslih, zato je bolj na
klonjena tistim, ki imajo v sebi ne
kaj posebnega. »Mogoče se grdo sli

ši, ampak povprečni ljudje me ne 
morejo tako pritegniti kot tisti, ki 
se ukvarjajo s stvarmi, ki jih ima
jo radi, ki imajo dovolj poguma, da 
se kdaj uprejo kakšni normi in te 
rajši postavljajo po svoje,« pravi. 

Težka odločitev zanjo pa je iz
bira njene najljubše lastne knjige: 
»Če bi mamo z več otroki vpraša
li, katerega ima najrajši, bi verjet
no rekla, da vse enako. Tudi jaz 
imam vsako knjigo drugače rada, 
ker me spominjajo na določena živ
ljenjska obdobja. Hkrati pa ob njih 
opazujem, kako sem se razvijala 
kot avtor.« Tudi zato boste knjigi 
Grega in Jakob ter Zmajček Bim 
dobili nadaljevanja. 

Svoje knjige deli na izrazito 
pravljične, kamor sodita Pekarna 
Feliks in Čira-čara, noč je tu, ter 
na zgodbice s sodobno tematiko -
npr. Grega in Jakob. V njih slika 
vsakdanje življenje, ki ga otroci po
znajo. Jurček in packarija ter Ba
lončkov Peter v prometu pa sta 
knjigi, ki sta nastali s težnjo, da bi 
se otroci iz zabavnih zgodb tudi 
kaj naučili. V prvi predvsem o os
novah obnašanja do okolja, torej o 
ekologiji, v drugi pa o obnašanju v 
prometu. 

Balončkov Peter v prometu je 
uspešen projekt, ki ga je spodbu
dil podatek, da na slovenskih cestah 
vsako leto umre za en razred ot
rok. »Ta knjiga je lahko neko va
rovalo. V njej lahko otroci osvoji
jo osnovno znanje o prometu. Os
novno sporočilo pa je strpnost, ki 
je v prometu mnogokrat bolj po-

Matea Reba 

membna kot prednost!« je še po
vedala o svoji novi knjigi. Projekt 
so pripravljali dve leti, podprli pa 
so ga številni sponzorji, ki jim ni 
vseeno, kaj se dogaja z otroki na 
cesti. Med njimi tudi štiri ministrst
va, zelo številne občine in nekate
ra podjetja, strokovni sodelavec je 
bil Bojan Žlender, ilustracije in l i 
kovna oprema pa so delo Dušana 
Sterleta. 

Kaj pa je temeljno sporočilo 
vseh njenih knjig? »Radoživost! Da 
mora biti človek radoveden, da naj 
se zanima za veliko stvari, naj raz
iskuje svet okrog sebe. Življenje je 
velika pustolovščina!« nam zatrju
je Matea. 

Balončkov Peter pa naj s svoji
mi zgodbicami iz mesta prepreči, 
da se otroške pustolovščine ne bi 
prekmalu končale! B P 
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K U D I v a n C a n k a r Š m a r t n o 

Tudi v sezoni 1996/97 smo člani K U D Ivan Cankar iz Šmartna v 
Tuhinjski dolini pripravili premiera Letos je bila to komedija v treh 
dejanjih z naslovom »POSLEDNJI MOŽ« češkega avtorja Svobode. 
Komedija obravnava problem odnosov v družini, skratka, to je ko
medija zmot in razočaranj. 

Tudi letos je režijo prevzel v roke naš dolgoletni režiser Franc Hri 
bar. Premiero smo pripravili na dan žena, 8. marca, ponovitev pa 9. 
marca 1997. V igri je nastopalo 10 igralcev in šepetalka. Oba dneva 
smo imeli lep obisk. Kot vedno pa smo bili potem razočarani na go
stovanju, kjer nas je gledalo zelo malo ljudi. 

V okviru I G R O K A Z A '97 pa smo nastopili v Kulturnem domu 
Šmarca, kjer smo imeli lep obisk in čudovito publiko. 

Zaključek I G R O K A Z A smo imeli z vsemi ostalimi igralskimi sku
pinami iz. občine Kamnik v Komendi, kjer smo po ogledu Treh an
gelov imeli podelitev priznanj in pogostitev. 

Sedaj bomo takoj začeli s pripravo enodejanke, ki jo bomo odi
grali v okviru gasilskega prikaza »Požara na vasi« v Šmartnem. Upa
mo, da si boste to igro ogledali tudi vi. 

F R A N C M O D R I J A N 
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Drugi raziskovalni tabor naših osnovnošolcev 

Učilnica narave tokrat v Snoviku 
Sedemintrideset učencev iz vseh 

naših osnovnih seje za pet dni, od 12. 
do 16. maja, preselilo preučevat nara
vo in njene zanimivosti v snoviško do
lino, ki je postala znana daleč naokoli 
po prizadevanjih njenih prebivalcev, 
da bi čimprej uresničili dolgoletno že
ljo po koristni izrabi edinstvene na
ravne dobrine - termalne vode. Po 
lanskem zelo uspelem raziskovalnem 
taboru na Veliki planini so se pobu
dniki, ravnatelji kamniških osnovnih 
šol, letos odločili za izvedbo razisko
vanja vsestransko zanimive Tuhinj
ske doline in še posebej območja va
si Snovik. 

Rafko Lah, organizacijski vodja 
tabora, opazuje »mini akvarij«, v 
katerem se je znašla tudi žaba iz 
potoka Snovik , 

»Najpomembnejši korak pri spo
znavanju narave je bogato izkustvo 
v naravi sami. Popolno doživetje, z 
vsemi čuti, jc najboljši temelj za pri
dobivanje znanja o naravi in obliko
vanje ustreznega odnosa do. nje.« To 
je bilo temeljno izhodišče za pripra
vo tega poučnega srečanja mladih, 
ki sta se ga z vsemi mentorji sku
paj zelo odgovorno in skrbno loti
la profesorja Rafko Lah, organiza
cijski, in Janez Bergant, pedagoški 
vodja tabora. Oba sta si precej to
vrstnih izkušenj nabrala že na lan
skem taboru na Veliki planini. 

Na naše vprašanje, zakaj so si le
tos izbrali ravno Snovik, nam je ob 
našem obisku tabora Rafko Lah, ki 
smo ga zmotili sredi dela v stari šo
li v Šmartnem v Tuhinju, to šolo so 
si taborniki izbrali za svojo »bazo«, 
odgovoril, da je ta dolina še ena 

redkih neokrnjenih dolin, ki ima tu
di neokrnjen ekosistem. »Poleg te
ga smo želeli tudi domačine, čeprav 
je to majhna vas, opozoriti na le
pote te vasi. Likovniki so zelo le
po predstavili nekaj pogledov na 
vas in njene posebnosti - kmečke 
kašče. To bodo lahko uporabili tu
di domačini za svojo promocijo.« 

O odzivu vaščanov na obiske 
mladih raziskovalcev pa jc Lah de
jal: »Zelo smo bili veseli, da so se 
domačini tako lepo odzvali in nam 
vsestransko pomagali. V četrtek so 
nas povabili tudi na piknik ob nji
hovi kašči. Srečo Urankar, ki neka
ko drži pokonci to vas, nam je 
omogočil ogled in raziskovanje vo
dne energije v svoji mali hidrocen
trali. Učenci so izdelali tudi make
to, ki jo bodo predstavili na za
ključni prireditvi.« 

Na travniku blizu bazena v Sno
viku smo srečali skupino raziskoval
cev - biologov, ki jih je vodila men
torica Katarina Komatar iz Osnov
ne šole Marije Vere. »Raziskujemo 
travniški ekosistem, prejšnje dni pa 
smo raziskovalni gozd in vodni 
ekosistem ob potoku Snoviku,« nam 
je pojasnila mentorica, medtem ko 
so učenci zbirali in ocenjevali trav
niške rastline. »Z zbranimi rastlina
mi bomo sestavili tudi herbarijsko 
zbirko,« je še pristavila, »dopoldan 
rastline zbiramo, popoldan pa v šoli 
urejamo.« 

»Smo se že kar navadili živeti 
po taborniško, 
ker smo tukaj ta
ki, ki imamo radi 
naravo,« je dejala 
osmošolka Maša 
iz Osnovne šole 
Marije Vere. Kat
ja iz Osnovne šo
le Stranje pa je 
dodala, da je lani 
v biološki skupini 
spoznavala gor
sko rastlinje, letos 
pa povsem dru
gačno, nižinsko, 
travniško cvetje. 

Raziskovalne skupine so vodili 
mentorji: 

biologija - Katarina Komatar, OŠ 
Marije Vere 

etnologija - Marta Grkman, OŠ 
Toma Brejca 

kemija - Martina Ozimek, OŠ 
Stranje 

likovna vzgoja - Ema Ne/mah, OŠ 
Šmartno v Tuhinju 

fizika - Mi ra Rek, OŠ Komenda-
Moste 

tehnična vzgoja - Slavko Hren, OŠ 
Frana Albrehta 

Ob stari Burjevi sadni sušilnici v 
Snoviku smo srečali skupino likov
nikov, ki so v naravi poslikavali 
panjske končnice, seveda po pred
logah iz strokovne literature. 

Med njimi je bil tudi pedagoški 
vodja tabora Janez Bergant, ki nam 
je dejal, da bi radi s tem tabori do
kazali, da se da v okolici Kamnika 
izvesti vse take pedagoške dejavno
sti, ki se sicer drago plačujejo, ker 
večkrat otroke pošiljamo v druge 
centre. »Tu v Snoviku, v Šmartnem 
in okolici smo našli delo za kemi
ke, biologe, fizike, etnologe in dru
ge. Pomen takih taborov pa je tu
di v tem, da prek njih opozarjamo, 
da določene zgodovinske, etnološ
ke, gospodarske in druge posebno
sti v naših krajih počasi izgineva
jo in tonejo v pozabo, pa bi se jih 
še morda dalo rešiti kot krajevne 
posebnosti tudi v turističnem smi
slu. Izginevajo namreč stare kova-

Z bivalnimi raz
merami pa je le
tos bolj zadovolj
na. 

Mladi likovniki z mentorico Emo Nežmah in pedagoškim vodjem Ja 
nezom Bergantom na delu pred Buijevo sadno sušilnico v Snoviku. 

Folklorni plesi in ljudske 
pesmi v Komendi 

V soboto, 19. aprila, je Druš tvo narodnih noš na Komend-
skem pripravilo v Kulturnem domu v Komendi tretjo, torej 
že tradicionalno prireditev, kjer so se predstavili z duhovitimi 
in poskočnimi točkami v narodnih nošah Komendčani , Kamni-
čani in Kranjčani s Primskovega. 

Po prepevanju društvene himne je najprej nastopila folklor
na skupina upokojencev iz. Kamnika; pokazali so, da ob dobri 
volji tudi njihova leta še dovoljujejo poskočnost. Po nastopu fan
tov Ozare iz Kranja, ki so zapeli nekaj narodnih pasmi, je na
stopila folklorna skupina učencev osnovne šole, članov doma
čega društva; ti so poželi velik aplavz. Sledit je izredno uspel 
ples foklorne skupine Ozara, maci enimi in drugimi točkami pa 
je donela narodna pesem ob spremljavi harmonike in starega 
inštrumenta. 

izredno zanimivo je bilo tudi v nekoliko daljšem odmoru. Iz
žrebanih je bilo več kot sto vstopnic z darili, ki j ih jc prispe
valo osemnajst različnih darovalcev - sponzorjev. V zahvalo za 
darila je predsednica prebrala njihova imena in se j im v imenu 
Društva zahvalila. 

Po odmoru so sledile točke po približno prej imenovanem 
vrstnem redu. K o so vsi nastopajoči ponovno prišli na oder, so 
se oglasile melodije iz raznih glasbil in kar niso mogle preglasi
ti dolgega navdušenega ploskanja 

Čisti dohodek prireditve pa bo omogočil, da bodo postopo
ma dobili člani domače foklorne skupine primerna oblačila -
narodne noše. 

Dr. M A R K O ŽEROVNIK 

»Danes bo oglje kuhano,« so dejali udeleženci teh
niške skupine, ki so tri dni opazovali goreto kopo, 
ki so jo postavili kar pred šolsko zgradbo, v kateri 
so prebivali 

čije, mlini, stare kmetije, kašče in 
podobno. 

Vanja iz Osnovne šole Toma 
Brejca je ob stari sušilnici pravkar 
dokončevala panjsko končnico: »To 
je stara slika iz leta 1862, ta žena 
ponazarja jesen, poleg nje pa sta še 
dva rožna motiva,« je pojasnila mla
da slikarka. Ema Nežmah iz Osnov
ne šole Šmartno v Tuhinju, mento
rica likovnikov, pa je dodala, da so 
se poleg upodobitve motivov vasi 
Snovik lotili tudi izdelave in posli-
kavanja panjskih končnic, ki so slo
venska značilnost. »Nekoč so bili v 
Snoviku trije čebelnjaki, danes ni 
nobenega več, zato moramo slika
ti po starih upodobitvah končnic,« 
je pristavila. 

Pred staro šolo so »tehniki« s po
močjo »mojstra iz Palovč«, kot nam 
je dejal učenec Domen Hribar iz 
OŠ Frana Albrehta, postavili pravo 
kopo za kuhanje oglja. »V kopo 
smo dali suh bukov les, kuhati pa 
se mora tri dni, danes bo oglje ku
hano,« nas je še poučil Domen. 

Medtem pa so kemiki raziskovali 
posebne kamenine v okolici Snovi-
ka in Tuhinja, etnologi pa so se po
dali na ogled stare črne kuhinje v 
zaselku nad Snovikom. Skratka, 
raziskovalci v vseh šestih skupinah 
so bili polno zaposleni in so si pri
zadevali, da bi do konca tabora 
zbrali čimveč gradiva, ki so ga po
tem obdelali tudi na računalniku in 
predstavili na zaključni prireditvi v 
novi Osnovni šoli Šmartno v Tuhi
nju. Na njej so podelili tudi prizna
nja vsem udeležencem in sponzor
jem. 

»Naša vizija teh raziskovalnih ta
borov je, da bi prek njih vplivali na 
to, da bi se čimveč pouka naravo
slovja v vseh šolah in za vse učen
ce začelo dogajati v naravi, kolikor 
je to mogoče,« nam je ob zaključ
ku dejal Rafko Lah in ob tem iz
razil posebno zahvalo generalnemu 
pokrovitelju tabora Občini Kamnik 
in generalnemu sponzorju Novi Ljub
ljanski banki, podružnici Kamnik, in 
vsem prijaznim prebivalcem Sno-
vika, Smartnega, Laz in Zgornjega 
Tuhinja. 

F R A N C S V E T E U 

Krajevne značilnosti vzgoje 

Pojem in vrednota ljubezni 
Razumevanje ljubezni 

S pojmom in vrednoto ljubezni imajo ljudje veliko te
žav. Otrokom in mladini mnogi ne znajo pojasniti in tudi 
ne pokazati z lastnim zgledom, kaj dejansko je ljubezen. 
Zato bistvo (logos) ljubezni in vzgoja iz ljubezni vedno 
znova dobivata najrazličnejše razlage, ljubezen je temelj
no čustveno stanje in dejanje človeka, ki vodi k združe
vanju; je tudi temeljna vrednota v vseh kulturah. Reči je 
mogoče, da ljubezen zaobjema tako ali drugače vse 
nravstvene vzgibe. Filozof Empedokles jo je proglasil za 
poglavitno silo v vesolju; po njegovem ljubezen združu
je elemente - vse nastaja zaradi nje. Platon je nesmrtno 
izrazil ljubezen v svojih Dialogih. Pozneje se je filozofi
ja srednjega veka, zlasti v mislecih, kot je bil Nikolaj Ku-
zanski, tehnično povrnila na isto idejo: »Pod silo ljube
zni se iščejo odlomki Sveta, zato da se Svet dopolni. Ve-1 

soljna težnost teles, ki nas tako zadeva, bodisi kot sila 
ali vijuga, je samo obrnjena plat ali senca tistega, kar 
resnično giblje naravo. Če hočemo spoznati 'izvirno ener
gijo', se bo treba poglobiti v notranje, radialno polje (iz
hajajoč iz središča) duhovnih privlačnosti)...« 

V razmišljanju o evoluciji svetovno znani paleontolog 
Pierre Teilhard de Chardin postavlja naslednjo podme
no: »Če ne bi bilo neke osnovne notranje naklonjenosti 
k druženju, ki bi sicer v strahovito okrnjeni in začetni, 
vendar že prisotni obliki obstajala prav tja do molekul, 
potem bi bilo čisto fizično nemogoče, da se ta lastnost 
na višjih ravneh življenja, v počlovečenem stanju, pojavi 
kot ljubezen. Če ljubezen s tako gotovostjo razbiramo v 
nas, potem je nujna domneva, da mora biti vsaj v za
četnem stanju prisotna v vsem, kar biva. To domnevo po
trjujejo dejstva, treba se je le ozreti okoli in opazovati, kaj 
se skriva pod vse bolj enotnim dvigom zavesti in prepri
čali se bomo o vseprisotni ljubezni...« 

Združevalna sila ljubezni 
V povezavi z ljubeznijo lahko govorimo 6 različnih 

združevalnih silah: med moškim in žensko, med starši 
in otroki, med sorodniki, med soljudrni-somišljcniki..., 
do narave, do knjige, do dela..., o ljubezni telesa, lju
bezni duha..., o ljubezni kot ustvarjalni sili..., o ljubezni 

med ljudmi in ljubezni do stvari..., o presežni ljubezni itd. 
ljubezen je lahko pojmovno tudi v spolnem zbližanju, 
čeprav je le-tain lahko prisoten le spolni nagon brez čust
va ljubezni. 

Ljubezen do samega sebe je izhodišče za ljubezen do 
sočloveka. Tu ne gre za samovšečnost, za narcisoidno 
naravnanost, temveč za sprejemanje svoje bitnosti trt'"' 
konkretnosti, za notranjo harmonijo doživljanja. 

Ideal ljubezni do sočloveka 
Da ne bo nesporazumov in napačnih predstav, nava

jam ideal ljubezni iz Pavlove definicije, ki pravi: »ljube
zen je potrpežljiva, dobrotljiva je ljubezen, ni nevoščlji
va, ljubezen se ne ponaša, se ne napihuje, ni brezobzir
na, ne išče svojega, se ne da razdražiti, ne misli hude
ga. Ne veseli se krivice veseli pa se resnice. Vse prena
ša, vse veruje, vse upa, vse prestane. Ljubezen nikoli ne 
mine (l Kor 13, 4-8).« 

Sočloveka ne bi smeli zagledati preko slabotnega in 
odbijajočega, ampak prek »veličine«, ljubezen med ljud
mi je možna tedaj (starševska, zakonska, prijateljska...), 
kadar se drug v drugem zrcalijo v njihovi osebnostni 
identiteti, torej »kadar s pomočjo Drugega lahko zagle
daš svoje osebno bistvo.« 

Kdo sočloveka najbolj prizadene v čustvu ljubezni? 
»Tisti bližnji«, ki mu odvzame identiteto ali osebnostno 
bistvo. Če se to dogaja med ljudmi, ki so si bili blizu, te
daj med njimi ni ljubezni, ni združevalne sile. In največ 
razočaranj izhaja prav iz tega. To niso navadni nespo
razumi in prepiri, ko človek razrešuje napetost in slabo 
voljo - pri kom drugem kot najbližjem - gre za »ljube
zen, ki nas krona in križa, ki nam pripomore k osebni 
rasti, a nas tudi oklesti.« Odvzeti identiteto drugemu po
meni odsotnost ljubezni. O pojmu ljubezni (ki ni nikoli 
IMETI, ne more biti posedovanje) in o vrednoti ljubezni 
bi bilo treba več govoriti, več bi moralo biti tudi vzgoj
nega delovanja v družinah v vzgojno-izohraževalnih us
tanovah in v masovnih občilih (časopisi, radio, TV); te
daj bi ljudje zaradi napačnih podmen in napačnega poj
movanja ne doživljali tolikih razočaranj. 

Dr. ANGELCA ŽEROVNIK 

Madi akvarelisti 

Prvonagrajenka Urša Žnidaršič In drugonagrajenca Marko Pohlin ter 
Peter Berlec, vsi OŠ Marije Vere. 

S krajšno slovesnostjo, ki so jo pripravili učenci OS Marije Vere, so istega dne dopol
dne odprli tudi razstavo akvarelov kamniških osnovnošolcev. 

Vinko Zeleznikar je v imenu žirije povedal, da so večino del ustvarili učenci predmet
ne stopnje in da ravno v tej dobi ustvarjalnost že usiha tudi zaradi posnemanja vidnega 
sveta odraslih. Povedal je tudi, da seje na nagradni natečaj prijavilo 7 osnovnih šol iz 
kamniške občine, prispelo pa je okrogli 100 del, v ožji izbor pa seje uvrstilo 67 akvare
lov. Ta žirija je izbrala tudi najboljše akvarele, katerih avtorji so bili tudi nagrajeni. Imena 
nagrajencev objavljamo na 3. strani. 

Žirija je imela torej težko delo, vendar pa so obiskovalce tako nagrajeni kot tudi os
tali razstavljeni akvareli prepričali v to, da je likovno ustvarjanje pomemben del vzgoje v 
šolskem vsakdanjiku. Predvsem pa v to, da gre takšna razstava prav ob bok tisti »taza-
resni in taveliki«, saj iz malega raste veliko! 

bp 

OBVESTILO 
Na podlagi 37. in 38. člena Zakona o urejanju naselij in dru

gih posegov v prostor (Ur. I. SRS št. 18/84, 37/85, 29/86 in Ur. 
I. RS št. 26/90. 18/93) obveščamo vse zainteresirane, da bo po
tekala v času 

od 10. 6. 1997 do 9. 7.1997 
J A V N A R A Z G R N I T E V 

osnutka Odloka o ureditvenem načrtu R 2 za odkop kalcita in ap
nenca 

J A V N A O B R A V N A V A 
osnutka bo v sredo, 2. 7. 1997, ob 19.30 v prostorih O Š Stranje 
Osnutek urbanističnega akta bo javno razgrnjen na sedežu Ob

čine Kamnik. Glavni trg 24 (II. nadstropje) in v prostorih OŠ 
Stranje. 

V času javne razgrnitve se zbirajo pripombe in predlogi v knji
gi pripomb na krajih javne razgrnitve oziroma jih lahko pisno 
posredujete na naslov: Občina Kamnik, Zavod za urbanist ično 
načrtovanje. Glavni trg 24, Kamnik. 

Zavod za urbanistično načrtovanje 

OBRAZLOŽITEV: 
Investitor Calcit d.d. načrtuje v obstoječem kamnolomu Stahovi

ca povečanje proizvodnih kapacitet izkoriščanja in predelave apnenca 
in kalcita z izboljšanjem kvalitete granulacije. Gre torej za razširi
tev eksploatacijskega območja dnevnega kopa in zgraditev separa-
cije - klasirnice v kamnolomu. 

Območje izkoriščanja je opredeljeno v planskih dokumentih Ob
čine Kamnik iz leta 1986, s spremembo in dopolnitvijo plana v le
tu 1992 je bilo območje povečano, njegovo urejanje pa predvideno 
z izdelavo ureditvenega načrta. Ureditveni načrt poleg tehnoloških 
elementov vsebuje tudi natančna merila za sanacijo terena po pre
nehanju izkoriščanja območja. 

KAMNIŠKE 
OSNOVNE ŠOLE SO 

SE PREDSTAVILE 
Zavod za šolstvo Republike 

Slovenije je kamniške osnovne šo
le povabil na sejem Dnevi sloven
skega izobraževanja, ki je letos pr
vič potekal od 6. do 9. maja v 
Cankarjevem domu v Ljubljani. 
Predstavile so zelo uspešen in od
meven projekt, raziskovalni tabor 
na Veliki planini, ki se je odvijal 
junija 1996. Izobraževalno-sejem-
ska prireditev Dnevi slovenskega 
izobraževanja že vrsto let pred
stavlja sestavni del vzgojno-izobra-
ževalnega dela vrtcev, šol, domov 
ter drugih vzgojno-izobraževalnih 
zavodov in institucij na področ
ju vzgoje in izobraževanja. 

Kamniško občino in osnovne šo
le so zastopali mentorji in učenci 
iz OŠ Toma Brejca, OS Frana A l 
brehta, OŠ Marije Vere, OŠ Stra
nje, OŠ 27. julij Kamnik, OŠ Ko-
menda-Moste in OŠ Šmartno v Tu
hinju. Sejemska prireditev je bila 
razdeljena na več vsebinskih sklo
pov. Kamniške šole so svoje delo 
uvrstile v sklop, ki je nosil naslov 
Ohranjanje kulturne in naravne de
diščine. Na razstavnem prostoru, 
ki je bil zelo dobro obiskan, so ka
mniške šole razstavile vrsto aplika
cij, predmetov, izdelkov, naravnih 
materialov in drugih ugotovitev z 
Velike planine. Biološka skupina je 
razstavila zdravilna mazila, urejen 
herbarij zdravilnih rastlin z Veli
ke planine, čaje. Likovniki so raz
stavili svoje mojstrovine, risbe z 
ogljem, plansarske posode, ki so jih 
izdelali iz gline, poslikane preše z 
gorskimi motivi... Etnologi so po
kazali maketo planinske bajte, tr-
niče in pisave zanje, razstavili so 
tudi pravo planšarsko uniformo. 
Kemiki so predstavili svoje izsled
ke o naravnem kisanju mleka, iz
delavi sira... Fiziki so predstavili vo
dna zajetja in studence na Veliki 
planini, raziskali so nekaj »ledenih« 
jam, izdelali sončno peč, merili to
plotno prevodnost. 

Prvi dan sejma je s svojo »plun-
ko« obiskovalce zabaval Janez 
Vrenjak - Stegn. Oblečen v pra
vo planšarsko uniformo je priva
bil precej obiskovalcev, ki so se 
poleg raziskovalnega tabora zani
mali tudi za lepote Velike plani
ne in Kamnika. Udeležbo na Dne
vih slovenskega izobraževanja so 
omogočile posamezne osnovne šo
le. Turistično informacijski center 
iz Kamnika in podjetje Svilanit iz 
Kamnika. 

R A F K O L A H 



Otroška pesem vliva radost 
Nadaljevanje s 1. strani 

mlajši mladinski zbor Glasbene šole 
Kamnik. Iz OŠ Toma Brejca sta se 
otroški in mladinski zbor predstavi
la pod vodstvom Jelke Podgorelec-
Srebrič. Otroški pevski zbor iz OŠ 
Komenda-Moste je vodila Alenka 
Drčar, iz OŠ Frana Albrehta - po
družnica Mekinje pa Bernarda Rijel. 
Marina Apamik je na oder pripelja
la mlajši mladinski zbor OŠ Frana 
Albrehta. Od štirih mladinskih zbo
rov, sodelujočih na tej reviji, smo 
najprej prisluhnili pevcem OŠ Šmart
no v Tuhinju pod vodstvom in ob 
glasbeni spremljavi Barbare Fale. S 
skupnim prepevanjem so pričeli šele 
januarja letos, zato jim je polna dvo
rana poslušalcev z aplavzom vlila 

poguma in veselja tudi za nadaljnje 
prepevanje. Ti pevci so se prvič pred
stavili že po dvomesečnih vajah z 
narodnimi in umetnimi pesmimi ter 
v priredbah zabavnih in celo opernih 
skladb. Na reviji so navdušili z iskri
vo pesmijo Ljubezen do domovine: 
»Čvrst Slovencev rod zdaj prebiva 
tod...«. Na letošnji reviji so se prvič 
predstavili tudi pevci Mladinskega 
zbora Nevljepod vodstvom Jane Ver-
bič. 

Otroško petje, vsak zbor je zapel 
po tri pesmi, je v prepoln prireditve
ni prostor prineslo pomlad in pravo 
veselje. Ravnatelj Glasbene šole Ka
mnik Janez Krt se je v imenu orga
nizatorjev zahvalil vsem sodelujočim 
zborom, zborovodjem, glasbenim 
spremljevalcem Martini Bohte, Seba-

stijanu Vrhovniku, Samu Vremšaku, 
Janezu Klobčarju in Jani Berlec ter 
vsem obiskovalcem za množičen 
obisk te prireditve kajti to je prizna
nje in spodbuda mladim pevcem za 
nadaljnje prepevanje. »Naj nam ot
roška pesem radosti srca tudi pri
hodnje leto,« je s toplimi besedami 
revijo zaključil Janez Krt. 

Isti večer je komisija pod men
torstvom glasbenega strokovnjaka 
Karla Leskovca izbrala najboljši 
pevski zbor, ki je Kamnik pred
stavljal na republiški reviji otroš
kih pevskih zborov v Tržiču 23. 
maja. Izbran je bil pevski zbor OŠ 
Komenda-Moste pod vodstvom 
zborovodkinje Alenke Drčar. 

Tekst tn fotografije 
VERA MEJAČ 

S pesmijo so revijo zaključili pevci Mladinskega zbora OŠ Stranje. Ob njihovi navzočnosti se je ravnatelj 
Glasbene šole Kamnik Janez Krt zahvalil vsem sodelujočim. Na sliki: zhorovodkinja Jelka Podgorelec -
Srebrič prejema spominsko priznanje, ki ga je Janez Krt izročil v znak zahvale vsem zborovodjem. 

Najboljši sodelujoči otroški zbor OŠ Komenda-Moste pod vodstvom Alenke Drčar je našo občino 23. maja 
predstavljal v Tržiču na republiški reviji otroških pevskih zborov. 

Simpatična napovedovalca Nina 
Vengust in Gregor Ftičar sta v 
program revije vnesla prisrčnost 
in milino. 

Med novinci na letošnji reviji smo radi prisluhnili tudi pevskemu zbo
ru iz fare sv. Jurija v Nevljah pod vodstvom Jane Verblč. 

Problem n a s vseh 
V e d n o več je odpadkov. Sa

mo na leto pride na človeka to
na odpadkov. Vedno več je tu
di škodlj ivih odpadkov, kot so 
kemikalije, fosfati, encimi... N a 

t rž i šču zato raje kupujmo na
ravi neškodl j iva sredstva. Tako 
zemlje ne bomo tako žgečkali. 
S tem pa še ne r e š imo proble
mov z odpadki. Vseeno jih bo 

Zavod za usposabljanje invalidne mladine 
Kamnik, Novi trg 43 a 

r a z p i s u j e 

javno licitacijo 
za prodajo osnovnih sredstev: 
1. Kombinirano vozilo R - 5 Break 

- datum nabave je 14. 8. 1991 
- i zhod i ščna cena je 630.000,00 SIT 

2. E lek t r i čna e t a ž n a peč, I G O E P - 2: 
- i zhod i ščna cena je 20.000,00 SIT 

3. Pomivalni stroj Winterhalter V P S - 90: 
ilaV- i zhod i ščna cena 30.000,00 SIT 
4. Salamorezka E M A - 300: 

- i zhod i ščna cena je 15.000,00 SIT 
5. Mikrova lovna pečica: 

- i zhod i ščna cena je 10.000,00 SIT 

Javna licitacija osnovnih sredstev bo v četrtek, 5. junija 1997, ob 12. uri v 
Zavodu za usposabljanje invalidne mladine Kamnik, Novi trg 43a. 
Ogled bo možen na dan licitacije, 5.6.1997, od 10. do 12. ure. 
Osnovna sredstva so naprodaj po načelu »videno - kupljeno«. Licitira 
se ustno. 
Prometni davek ni vačunan v izhodiščni ceni, plača ga kupec ob 
prevzemu v blagajni zavoda. 
Udeleženci licitacije morajo vplačati varščino v višini 20% izhodiščne 
cene v blagajni zavoda. 
Vse dodatne informacije dobite na tel. št. 817-444, pri g. Marku Simončiču 

1 k o m 

kom 

I kom 

kom 

vedno več. To lahko izboljšamo 
z ločevanjem in reciklažo. O d 
padkov bo še vedno več in več. 
V e n d a r bo na č l o v e k a pr iš la 
manjša kol ičina odpadkov. 

T u pa se pojavi nov problem. 
Kako o tem prepr iča t i javnost? 
Ukrepat i moramo hitro, dokler 
je še čas. N imamo ga več vel i
ko. Potrudimo se S K U P A J , to 
je problem človeštva, to je pro
blem N A S V S E H . Z a č n i m o pri 
sebi. To ima dvojno korist. Da 
jemo zgled drugim. N i h č e nam 
ne more nič oč i t a t i . K u p i m o 
v e č zabo jn ikov za odpadke. 
P r i t o ž i m o se na Publikus. Naj 
nam ločeno odvaža jo odpadke, 
če že prodajajo zabojnike za 
l o č e n o zbiranje. T o bo dražje , 
a nič za to. Kaj vam je draž je , 
denar ali življenje? Včasih so se 
Avstri jci in Italijani vojskovali 
za našo lepo Slovenijo. Vojsko
vali so se zaradi njene lepote. 
Ohran imo jo. 

J O Ž I C A R U S , 
O Š Komenda-Moste , 4. c 

Glasbeniki Hribarji iz Tuhinja II. 
A n t o n Hribar pa ni bil samo 

najboljši zborovski dirigent svo
jega časa na G o r i š k e m , katere
ga vpliv se jc čuti l še v zače t 
ku tega stoletja, ampak tudi 
plodovit skladatelj. Zače l je že 
kot s r edn ješo lec , ko je zloži l 
svojo prvo latinsko mašo. Teh 
je nekaj zložil tudi kasneje. P i 
sal je posvetno in ce rkveno 
glasbo. Fran Fer janč ič piše, da 
več sto skladb. Vrs ta njegovih 
pesmi je na G o r i š k e m ponaro-
dela. Njegovo pridnost na tem 
p o d r o č j u potrjuje po roč i lo , da 
je imel pri 40 letih že 62 opu
sov. Pisal je tudi večje skladbe: 
več kantat in opereto Prepir o 
žen i tv i na l ibre to vipavskega 
dekana Jurija Grabrijana. Zanjo 
mu je deželni odbor v Ljublja
ni prisodil kar veliko nagrado 
- 80 goldinarjev. 

Nekatere njegove skladbe je 
pregledal tudi dunajski k r i t ik 
Eduard Hanslick, ki je bil znan 
po svoji os t r in i , in se o njih 
pohvalno iz raz i l , kar nam po
ve, kakšna škoda je, da imamo 
od njegovega skladateljskoga 
dela ohranjenih samo nekaj fra
gmentov, saj v svoji skromno
sti in predvsem revščini nobe
ne svoje skladbe ni dal natisniti. 
Njegovo glasbeno zapušč ino je 
menda prevzel mlajši brat pa
ter Angel ik . Tuhinjski zboro
vodja Lojze Ko la r si je doslej 
b r e z u s p e š n o prizadeval v A n -
gelikovi zapuščini najti tudi os
tanke Antonovega skladatelj-
skega dela. O njegovem mizer-
nem gmotnem stanju nas pouči 
tudi dejstvo, da je pred smrt
jo (v G o r i c i 8. 5. 1887) prosil 
prijatelje, naj mu za pogreb ne 

kupujejo vencev, ampak naj za
nje namenjeni denar raje i z ro -
če njegovi ženi in šestim nepre
skrbljenim otrokom. Ta primer 
kaže, v kako skromnih življenj
skih razmerah je živela d ruž i 
na na jveč jega zborovodje na 
Gor i škem v 19. stoletju. Vse de
lo je opravljal zastonj, »za to je 
umrl po navadi narodnih delav
cev - revež«. 

Še en zan imiv podatek i z 
zadnjih mesecev njegovega živ
ljenja. Zadnj i , k i mu je vod i l 
petje na pogrebu, je bil pet let 
starejši sodelavec na gimnaziji , 
pisatelj in pr i rodopisec F ran 
Erjavec. 

Najmlajši sin Petra Hribarja 
je bil Jožef, ki ga danes pozna
mo pod i m e n o m p. Ange l ik . 
Rojen je bi l 3. sušca 1843 pri 
Kokle tu v Zg. Tuhinju št. 8. Po
datek, da naj bi bil Jožef rojen 
v mežnarij i , ne more držat i , saj 
jc v mežnari j i - k i je n i več -
živel šele naslednji rod Hribar
jev: S imonov sin Franc, orga-
nist in cerkovnik z d ruž ino . Jo
žef jc obiskoval glavno šolo v 
Kamniku , ker je Zg. Tuhinj do
bil prvo pravo šolo šele v le
tu, ko je Jožef ravno odhajal v 
gimnazijo v Ljubljano. Po še
stem razredu gimnazije je sto
pi l v f ranč iškansk i red in 28. 
velikega srpana 1843 dobi l re
dovno obleko in ime brat A n 
gelik. Tako je zadnja dva raz
reda gimnazije konča l kot sa
mostanski novinec. Po slovesnih 
zaobljubah v letu 1866 in pos
vetitvi naslednje leto je pel no
vo m a š o in postla pater Ange
lik. 

O tem, kje si je pr idobival 

glasbeno znanje, imamo malo 
zanesljivih podatkov. V e l i k o se 
je lahko nauči l pr i s t a r e j š e m 
bratu Antonu , ki je kot prepa-
randist suplent na šoli p r i sv. 
Jakobu v Ljubljani v letu Jože-
fovega p r ihoda v Ljubl jano 
nadomešča l šen t j akobskega or-
ganista Kamila Maska. Ta je bil 
v tem letu vzel dopust in bi l 
kar nekaj časa odsoten zaradi 
zdravljenja v Stainz.u na G o r 
njem Šta je rskem. V času med 
tem p rv im in drugim (v letu 
1859) M a š k o v i m zdravljenjem 
jc bil mogoče tudi Jožef Hribar 
nekaj časa njegov učenec . Žid 
jc Mašck 1859 umrl , brat A n 
ton pa je bil že leto prej na
stavljen na glavni šoli v Kranju 
in ta prva doba njegovega glas
benega izobraževanja se je pre
hi t ro konča la . Mars ika j se je 
vedoželjni gimnazijec Jožef lah
ko naučil od An tona Nedve"-
da, k i je leto pred njim prišel 
v Ljubl jano k F i l h a r m o n i č n i 
d ružb i in kmalu postal tudi Jo
žefov profesor na gimnaziji . S 
svojo solidno glasbeno izobra
zbo je lahko mlademu dijaku 
odstiral obzorja harmonije in 
drugih glasbenih veščin. Kot Jo-
žefovega učitel ja navajajo tudi 
pianista pri Fi lharmonični d ruž
bi Josefa Zohrerja , vendar za 
to nisem našel zanesljive potr
ditve. Res pa bi ravno pri njem 
lahko pr idobi l precej svoje i z 
vajalske spretnosti. Mnogo zna
nja je pr idobi l tudi pr i A n t o 
nu Foersterju, ki ni bil n iko l i 
njegov formalni učitel j , pač pa 
zanesljiv mentor. 

J A N E Z M O Č N I K 
(nadaljevanje prihodnjič) 

Kdo koga gleda? 
V Kamniku se je 10. maja zvečer na Malem gra

du in pod njim zgodilo razkritje - projekt arhitekta 
in slikarja Tomaža Schlegla. Dogajanje z naslovom 
Gledalci, ki ga lahko poimenujemo happening, per-
formance ali kako drugače, je režijsko zasnoval Bra
ne Bičančič - Hudobilnik. Nastopili so: Kamniška 
mestna godba pod vodstvom F. Lipičnika, nos. srebr. 
prizn. o. k. Frenk Vengust, baletka ter kot gost pre
senečenja »fantomski Tone Ftičar« v pojavi in osebi 
Andreja Schlegla. 

Tomaž Schlegel je na »mrtva okna« ali »slepe oči« 
malograjskega stolpa, imenovanega tudi »Šlegllurn«, 
razpel sliko, akril na platno: Gledalci. Slika je spoš
tovanja vrednih dimenzij: 150 x 1020 cm (!) in je s 
tem verjetno največja javno razstavljena slika na Slo

venskem. Kompozicija je s svojimi dvanajstimi figu
rami - glavami, kozarci in bokalom lahko tudi pa
rodija na ikonografijo krščanske umetnosti z dvanaj
stimi apostoli ob zadnji večerji. V tem primeru se je na 
sredini namesto Kristusa v obliki križa v sveti jezi raz
pel zlodej, peklenšček ali hudič. Kako pomenljivo in 
primemo za naš prostor in današnji čas! Slika, kije 
sedaj razpeta na malograjskem stolpu, je ironično in 
groteskno ogledalo nas samih in mesta pod njim. Ko 
gledamo lokave gledalce in pogoltnega vraga, ki pre
teče zre na nas in na mesto Kamnik, se lahko (sa
mo) ironično vprašamo: »Kdo koga gleda?« Lahko 
pa (se) pogledamo tudi v zrcalo. Morda se (nam) bo 
prikazal sam hudič! 

DUŠAN LIPOVEC 

Tomaž Schlegl: Gledalci, akril na platno, 150 x 1020 cm (!), 1997, je verjetno največja slika na platnu na Slovenskem. Občudujemo jo lahko 
razpeto na stolpu na Malem gradu. 



Sam svoj gospodar 
O b prebiranju odloka o za

ključnem računu proračuna Ob
čine Kamnik za leto 1996 ugotav
ljam, da jo je Občina Kamnik sla
bo odnesla. To ugotavlja tudi sa
ma, saj priznava, da so v znatno 
slabšem položaju v primerjavi z 
ostalimi občinami prav občine, ki 
so ostale v prejšnjih okvirih, in 
občine, v katerih so sedeži Up
ravnih enot. Občini Kamnik je bi
la na ta način določena javna po
raba v višini 33.118,00 sit po
vprečno na prebivalca ali 83,8% 
republiškega povprečja, kljub te
mu da Zakon o lokalni samo
upravi v 52. členu nalaga državi, 
da se tistim občinam, ki so po 
porabi pod 90% povprečno zago
tovljene porabe na prebivalca v 
državi, zagotovi dodatna finanč
na izravnava do 90%. Država se 
pri naši občini tega ni držala, pač 
pa je z izravnavo zagotovila vse
ga 86% republiškega povprečja. 
Iz tega sledi, da so veliko bolj 
fleksibilne manjše občine, saj če 
se ozremo okrog sebe, lahko opa
zimo kar tri novonastale občine, 
v katerih nič ne kaže, da bi se 
ozirale po starih mejah. 

Ob branju proračuna Občine 
Vodice nam kri udari v glavo, saj 
o skoraj 300 milijonih sit, kolikor 
znaša njihov p r o r a č u n za leto 
1997, mi ne moremo niti sanjati, 
pa čeprav je v naših treh krajev
nih skupnostih Komenda, Moste 
in Križ skoraj 400 prebivalcev 
več. 

Da je Občina Kamnik preve
lika in neobvladljiva, se najbolje 
vidi v sodelovanju s petindvajse
timi KS, saj pri najboljši volji šte
vilčno premajhna ekipa na obči
ni ne more sodelovati z vsemi KS 
v vsestransko zadovoljstvo. 

S tem problemom se sam sko
raj vsak dan soočam in kaj kmalu 
sem ugotovil, da je proračun, v 
katerem občina zagotavlja dolo
čena sredstva eno, realnost pa či
sto nekaj drugega. 

Tako smo imeli v p ro računu 
za leto 1996 obljubljenih (vse tri 
KS) 39.855.245,00 sit, dobili pa 
smo 19.987.577,00 sit, kar je vse
ga 1% občinskega proračuna V ta 
znesek nisto zajeti stroški komu
nalnih storitev in storitev Obči
ne Kamnik (ti podatki žal niso 
dosegljivi.) P r i vsem tem pa je 
treba dodati, da nas je v vseh 
treh KS Moste, Komenda in Križ 
okrog 4200, kar je 14% celotne 
populacije Občine Kamnik, 14% 
pro računsk ih sredstev za leto 
1997 pa je 302,190.000.00 sit. 

Mislim, da so številke same po 
sebi dovolj zgovorne in da ne po
trebujejo posebnega komentarja. 

vendar bi v ilustracijo d<xlal še en 
podatek oziroma izračun. V le
tu 1996 je bilo za komunalno in
frastrukturo porabljeno na pre
bivalca (predvidenih občin) - ta
ko je zapisano v občinskem gra
divu št. 25: v Tuhinjski dolini 4,00 
do 5,00 sit, v Kamniški Bistrici 
3,00 sit, v naši župniji, to je v 
vseh treh KS, 1,00 sit, v samem 
Kamniku pa 0,30 do 0,50 sit. 

Seveda pa je samo analiziranje 
preteklosti premalo, čeprav nam 
pomaga pri odloči tvah za vna
prej. Zato smo se člani sveta KS 
Komenda odločili, da energijo in 
svoj prosti čas vložimo za dose
ganje svetlejših in dolgoročnejših 
ciljev in da gremo po stopinjah 
sosednjih občin: Mengša, Cerkelj 
in Vodic, za kar imamo med sa
mimi Komendčan i kar precej 
podpore. 

Tako smo 15. maja na seji Sve
ta KS Komenda na podlagi 2. od
stavka 7. člena Zakona o postop
ku za ustanovitev občin ter za 
določitev njihovih območij (Ura
dni list RS, št. 44/96) sprejeli na
slednji S K L E P . Svet KS Komen
da daje pobudo občinskemu sve
tu Občine Kamnik za izločitev 
krajevnih skupnosti Komenda, 
Moste in Križ in Občine Kamnik 
in za ustanovitev nove Občine 
Komenda, s sedežem na Zajčevi 
23. 

O vsem napisanem in še o 
mnogočem se bomo lahko pome
nili in izmenjali mnenja na Z B O 
R U K R A J A N O V , 6. junija 1997. 

V imenu Sveta KS Komenda 
vabimo vas, da se zbora udeleži
te v čim večjem številu. Tam bo 

priložnost, da se pogovorimo iz 
oči v oči, se pokritiziramo, sve
tujemo drug drugemu in že en
krat začnemo delati v korist kra
janov in samega kraja. Obtoževa
nja, obrekovanja po raznih me
dijih ne koristijo nikomur, škodi
jo pa prav vsem. 

Tisti, ki mislijo, da so boljši od 

nas, naj to dokažejo z delom, ne 
pa s praznim govorjenjem in pi
sanjem, ki ga je zaenkrat dovolj, 
če ne preveč. Naj besede vsakdo 
zamenja z dejanji, pa bo čez čas 
za vse nas, posebno pa za naš 
kraj, veliko bolje. 
Predsednik Sveta K S K O M E N D A : 

T O M A Ž D R O L E C 

Odprto pismo z zbora krajanov 
županu Občine Kamnik g. 
Tonetu Smolnikarju in ministru 
za šolstvo in šport g. Slavku 
Gabru 

Odgovor na odprto pismo iz KS Moste 

Prejel sem vaše odprto pismo in v teh dneh tudi Številne informa
cije z vašega zbora krajanov. 

V tem odgovoru ne želim polemizirati z vašimi zahtevami in vizijo 
razvoja šolstva v Kamniku, saj bo o tem dokončno odločil občinski 
svet. Tokrat telim zavreti vsa namigovanja in opozoriti na laži in ne
resnice, ki so bile prisotne na zboru krajanov. 

V torek, 20. maja, me je predsednik sveta KS Moste g. Anton Špen-
ko obvestil, da bo v petek zvečer zbor krajanov. Opozoril sem ga, da 
imam ta večer že dogovorjene obveznosti in da je načelnik za okolje 
in prostor Bojan Mlakar v tem tednu tri dni na zasluženem lanskem 
dopustu. V četrtek, torej dan pred zborom krajanov, smo iskali g. 
Špenka, prav tako tudi naslednji dan, saj v Urad župana ni priSlo 
nikakršno vabilo, niti predsednik krajevne skupnosti ni dvignil po
oblastila župana za sklic zbora krajanov. V petek dopoldne smo zato 
g. Špenku v tovarno Titan, kjer je zaposlen, poslali sporočilo po fa-
xu, z vprašanjem, ali zbor krajanov bo. Odgovora ni bilo, odgovor 
je bil torej zbor krajanov. 

Kol sem izvedel, je bila razprava v določenih trenutkih nestrpna 
in na ravni, ki ne sodi na taka srečanja, še posebej, če se govori o 
ljudeh, ki niso prisotni, če se jih ponižuje in blati. Menda pa ni bilo 
slišati besed o problematiki izgradnje in obnove ceste, pločnika, mostu 
in rondoja v Mostah. Prav o lej temi bi bilo potrebno spregovorili na 
glas in konec koncev povprašati tudi predsednika in vodstvo sveta ter 
nekatere domačine, koliko so prispevali k temu, da bi se izgradnja 
lahko začela. Ovire in zavore so bile močnejše od vaših prizadevanj! 

V pismu sporočate o zapori ceste, ki naj bi bila 31. maja na cesti 
Mengeš-Bmik, Kamnik-Vidice Dolžan sem vas opozoriti na racional
no in trezno razmišljanje ob takšnih namerah. Tone Smolnikar 

župan 

Krajanom KS Kamnik Zaprice 
Kmalu bo minilo eno leto, od

kar deluje svet KS Kamnik Zapri
ce v sedanji sestavi. Člani sedanje
ga sveta KS se zaenkrat ne mo
remo pohvaliti z velikimi rezul
tati svojega enoletnega dela, če
prav poskušamo storiti marsikaj 
dobrega in koristnega za svojo 
krajevno skupnost, bolje rečeno, 
za svoje sokrajane. 

Naše delo zelo oležkoča dej
stvo, da od svojih predhodnikov 
nismo dobili nobene dokumenta
cije o njihovem delu, zapustili so 
nam dokaj nejasno in vprašljivo 
finančno situacijo, rezultatov de
lovanja sveta KS ni vidnih na no
benem področju, v sedanjem sve
tu KS pa ni niti enega člana iz 
sveta KS v prejšnjem mandatu. 

Naša KS razpolaga z majhnim 
denarjem, saj že več let ne pla

čujemo krajevnega samoprispev
ka, glede na to, da je komunal
na ureditev soseske zaenkrat do
kaj dobra, pa tudi ne dobimo f i 
nančnih sredstev, ki se vsako le
to dodeljujejo krajevnim skupno
stim iz proračunskih sredstev za 
to področje. V programu svoje
ga dela si nismo zastavili velikih 
investicij, želimo pa izpeljati ne
kaj manjših, za našo KS še kako 
pomembnih stvari (izboljšanje 
prometnega režima, javna razsve
tljava ulic, ureditev otroškega ig
rišča itd.). Pr i tem svojem delu 
upoštevamo želje, nasvete in po
bude vseh krajanov naše KS, ki 
nam jih posredujejo. Ker v svoji 
KS nimamo niti enega prostora, 
kjer bi KS lahko imela svoj sedež, 
je naš uradni naslov kar KS ka-
mnik Zaprice. Glavni trg 24, Ka

mnik (to je naslov Obč ine Ka
mnik). Na ta naslov se lahko obr
nete s svojimi pobudami s pod
ročja delovanja krajevne skupno
sti, ki j ih bomo obravnavali na 
sestankih sveta KS in j ih upošte
vali pri nadaljnjem delu. Žal pa 
se zaenkrat povsod tam, kjer so 
rešitve povezane s f inančnimi 
sredstvi, naše aktivnosti kaj kma
lu zaustavijo. 

Verjetno bomo morali vsi sku
paj razmisliti in se odloči t i za 
uvedbo krajevnega samoprispev
ka. Člani sveta KS želimo najprej 
pripraviti program investicij, ki bi 
j ih le tako lahko uresničili, zato 
želimo pri tem upoštevati želje in 
pobude vseh krajanov naše kra
jevne skupnosti Kamnik Zaprice. 

S V E T K S K A M N I K Z A P R I C E 

Krajani Most, Suhadol in Žej , 
zbrani na zboru krajanov, smo 
neprijetno p r e s e n e č e n i in ugo
tavljamo, da se nam kratijo os
novne državl janske pravice in 
enakopravnost, ker sta nas Ob
č ina Kamnik in Minis t rs tvo za 
šols tvo in š p o r t izigrala in sta 
pričela skriven postopek posto^ 
pne selitve šole iz naše K S in 
s tem krš i ta : 

- S P O R A Z U M O R A Z V O J U 
ŠOLSTVA, k i je bil narejen na 
podlagi analize razvojnih m o ž 
nosti šolstva v K S Križ, Komen
da in Moste (ta sporazum smo 
sprejeli tudi na zborih krajanov 
v vseh treh KS); 

- S K L E P SKUPŠČINE OBČI
N E K A M N I K o razvoju šolstva 
v o b č i n i in p r io r i t e tn i vrstni 
red izgradnje šolske m r e ž e ; 

- S A M O P R I S P E V E K - občin
ski plan dograditve sedmih učil
nic in telovadnice pri mat ičn i 
šoli v Mostah smo krajani re
ferendumsko podprl i s krajev
n im samoprispevkom, k i smo 
ga odplačeval i od leta 1986-91. 
Odloči tve, ki so bile sprejete za 
razvoj šolstva, je m o ž n o spre
meniti samo na nač in , kot so 
bile te sprejete. Vsako d rugač 
no od ločanje je prot izakoni to 
in protiustavno. O d sprejetja 
sporazuma in nadaljnjega samo
prispevka se ni zgodilo nič bist
venega, kar bi spremembe op
ravičevalo; 

- P O P O L N M O L K na vsa 
opozor i l a sveta in predstavni
kov K S Mos te , danih v zad
njem času župana tu , ministrst
vu in tudi vodstvu šole. Selitev 
m a t i č n e šole iz ene K S v dru
go mimo sprejetih sporazumov, 
zbranega in neuresn ičenega sa
moprispevka, brez spremenje
nih okol išč in v šo l skem oko l i 
šu, brez vednosti krajanov in 
m imo obč inskega sveta je ne
razumno in neodgovorno po
čet je , k i nas sili k protestnim 
akcijam. Po našem p rep r i čan ju 
ne gre le za selitev lokacije šo
le, t e m v e č gre za p remiš l j eno 
p o l i t i č n o dejanje, k i nam bo 
prineslo og romno p o l i t i č n o 
š k o d o . Posebno še, ker smo 
krajani Most edini v Sloveniji, 
k i so si šo lo zgradili pred pet

deset imi leti s p ros tovol jn im 
delom in s svojimi sredstvi. Po 
tridesetih letih plačevanja, ob
činskega samoprispevka za raz
voj šo ls tva pa naj bi i zgubi l i 
popolno osnovno šolo. 

Z b r a n i krajani Z A H T E V A 
M O : 

1. Garancijo za nadaljnji ob
stoj popolne osnovne šo le v 
Mostah. 

2. V l e t o š n j e m letu se i z 
sredstev samoprispevka in dve
letne rente zgradi prizidek šti
r ih učilnic do tretje gradbene 
faze. D o z a č e t k a šolskega leta 
98 pa se pr iz idek d o k o n č a iz 
sredstev Ministrstva za šolstvo. 
S tem bo odpravljen dvoizmen-
ski pouk na mat ičn i šoli v M o 
stah (šola v Mos tah ima naj
manj 20 let največjo prostorsko 
stisko v občin i in ima edina od 
šol v o b č i n i pouk razredne 
stopnje samo v popoldanski i z 
meni). 

3. Odstop sveta šole, ker v 
njem ni predstavnikov Suhadol, 
Most in Žej . V novem šolskem 
svetu mora biti teritorialna za
stopanost celotnega šo l skega 
okoliša enakopravna. 

4. V primeru, da odgovorni 
ne bodo upoš teva l i naš ih za
htev po nadaljnjem obstoju po
polne osnovne šole, mora ob
č ina K a m n i k do konca leta 
1997 odstraniti na č r n o postav
ljeno prekladamo postajo od
padkov in v njej deponirane 
odpadke (fenol, e lektrof i l t rski 
pepel i . t. n.) i z naše KS , Suha-
dolsko jamo pa s prostorskimi 
plani nameniti za drugo dejav
nost. 

O k o l i naše šole se dogajajo 
nepravne stvari; žal smo se pri
siljeni za zagotovitev zakonito
sti in pravnosti posluži t i pro
testnih akcij, dokler se zadeve 
ne uredijo. Z a z a č e t e k bomo 
o p o z o r i l n o popolnoma zapr l i 
promet skozi Moste in sicer v 
soboto, 31. maja 1997, od 9. do 
10. ure na cesti M e n g e š - B m i k 
kot na cesti K a m n i k - V o d i c e . 
Pozneje bomo proteste stop
njevali. 

(Podpisi zbranih krajanov so 
v uredniš tvu) 

Zbor krajanov K S Moste 
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ODSTOP S FUNKCIJE PREDSEDNICE 
GRADBENEGA ODBORA ZA IZGRADNJO 
TELOVADNICE V KOMENDI 

Podpisana Nives Ijih, dipl. inž. gradb., sem s ponedelj
kom, 12. maja 1997, nepreklicno odstopila s funkcije pred
sednice gradbenega odbora za izgradnjo večnamenske te
lovadnice v Komendi, ki sem jo opravljala od 9. maja 1994. 
leta. 

12. maj 1997 je namreč po sklepu gradbenega odbora 
z dne 24. 4. 1997 URADNI PRIČETEK gradnje telovadnice 

' v Komendi, ki s strani gradbenega odbora pod mojim vod
stvom do danes ni bil spremenjen. 

Dokončen razlog za odstop je izjava predsednika sveta 
KS Komenda g. Tomaža Drolca dne 21. 4. 1997 v prosto
rih SGP Graditelj v Kamniku. Izjavil je, da za KS Komen
da nisem (več?) »primerna« za predstavnika naročnika za 
operativne zadeve v ekipi nadzora pri izgradnji telovadni
ce ki bi se morala uradno pričela graditi 12. maja 1997. 

Vsem tistim, ki so gradnjo in z njo težave v zvezi z »na
šo« telovadnico spremljali od daljnega leta 1994, predvsem 
pa krajanom KS Komenda, želim osvetliti le nekatera dej
stva, ki so me pripeljala do te odločitve. 

Leta 1994 je prejšnja sestava Krajevne skupnosti (ki se 
ji javno na tem mestu zahvaljujem) na podlagi nekaj »za-
gnancev«, ki nas je bilo v tistih časih bore malo, sprejela 
odločitev o referendumu za samoprispevek za nadnorma-
tivno telovadnico. Izbrali so tudi 8 članov gradbenega od
bora, ki naj bi bilo strokovno telo in je delovalo, po želji ve
čine, pod mojim vodstvom, od prvega dne imenovanja do 
danes. Na koliko težav smo pri pridobivanju dokumenta
cije, predvsem pa gradbenega dovoljenja naleteli, ne bom 
omenjala, saj je bilo teh pritožb in člankov po časopisih že 
dovolj. Z velikim naporom je gradbeni odbor z moralno 
podporo prejšnje KS bitko »za« ali »proti« dobil. 

Tedaj pa so se zgodile nove volitve v svet KS in seveda novi 
člani sveta. Med njimi sem bila tudi jaz. 

Vsem krajanom, ki so me volili, se za zaupanje zahva
ljujem in javno prvič komentiram, zakaj sem iz sveta KS Ko
menda izstopila. 

G. Drolec je kot (tedaj še) član na nadaljevanju 6. seje 
dne 25. 11. 1996, na kateri ni bilo predsednika, podpred
sednikov in še nekaterih članov (opravičeno tudi mene), po 
45 minutah čakanja (!) ostale člane prepričal, da so obrav
navali le dve točki dnevnega reda (izmed 7-ih) in sprejeli 
sklep, ki seje glasil, da se kot prva akcija nove KS uredi -
asfaltira makadamska cesta do g. Drolca. Isti člani so na 
naslednji seji, na mojo zahtevo, ta sklep negirali oziroma 
zaradi »nerazumevanja« situacije na prejšnji seji realizaci
jo sklepa »do nadaljnjega« odložili. 

Podobna je bila zadeva z javno razsvetljavo, ki jo abso
lutno podpiram, vendar le z uradnim dovoljenjem. Gospo
du Drolcu, po njegovih besedah niso potrebna nikakršna 
dovoljenja, še manj soglasja upravljalca oziroma lastnika 
javne razsvetljave sploh pa svetilke lahko g. Drolec postavlja 
kar sam, brez nadzora pooblaščene organizacije, kjer in 
kadar se mu zahoče. 

Z mojim odstopom krajani Klanca dejansko niso na 
slabšem, kot bi bili z mojo prisotnostjo na sejah, saj je na 
sejah prevladovala samovoljnost g. Drolca, ki svojega mne
nja ni opustil zlahka. Seje so se tako vlekle po 4 in več ur, 
ponavljale so se točke dnevnega reda, seje so se nadaljeva
le iz tedna v teden, čeprav brez kakršnega koli pravega us
peha. Mnenja ostalih članov ponavadi ni bilo, šlo je le za 
vprašanje na katero stran (mojo ali njegovo) se bodo po
stavili. 

Pod takimi pogoji, kjer so sicer vsi poslušali, vendar me 
velikokrat tudi preglasovali (komu navsezadnje, če se na za
devo ne spoznaš, verjeti?), nisem želela in glede na položaj, 
ki ga v službi imam, tudi ne protipravno delovati. 

Z odstopom prejšnjega predsednika sveta KS, g. Remše-
ta, je predsednikovanje svetu KS Komenda prevzel g. Dro
lec, kar je le povečalo njegovo samovoljnost, ki se ni ome
jevala le na seje, temveč je prešla v dejanja. Zal tudi pri te
lovadnici, čeprav je svet KS sprejel sklep, da bo gradbene
mu odboru omogočeno normalno delovanje. 

V svet KS Komenda sem kandidirala predvsem iz razlo
ga, da bi telovadnica, za katero smo se v gradbenem od
boru močno trudili že 2 leti, dobila podporo tudi pri novih 
članih KS. 

Zelo sem bila vesela, ker so bili vsi člani novega sveta KS 
zanjo (čeprav je g. Drolec na eni izmed prvih sej javno izja
vil, da ni za telovadnico plačal niti tolarja samoprispevka). 
Zato sem na zadnji seji sveta KS, ki sem se je udeležila (20. 
januarja 1997) in podala svoj odstop članom sveta (razlog, 
kot sem zgoraj navedla, še zdaleč ni bilo le tajnikovanje v 
KS), obljubila, da se bom z vsemi močmi v sklopu gradbe
nega odbora potrudila, da se bo telovadnica pričela gradi
ti, s čimer poti nazaj ne bo. S tem bom prispevala svoj de
lež naši Krajevni skupnosti, ki bo zagotovo tako velik in po
memben, kot je biti član sveta KS. 

Z dnem, ko naj bi se telovadnica uradno pričela gradi
ti, to je 12. maj 1997, sem to svojo obljubo izpolnila. 

Razlogi, ki so še podkrepili moj odstop kot predsednice 
gradbenega odbora (kakor tudi še treh članov gradbenega 
odbora), so tudi izjave g. Drolca, da gradbeni odbor v vseh 
letih ni delal nič, še več, gradbeni odbor naj bi bil menda 
celo popolnoma nepotreben. (Kdo ve, kje je bil g. Drolec te
daj, ko smo odgovarjali na vse mogoče pritožbe - od Vrhov
nega do Ustavnega sodišča, v boju s časom iskali soglas
ja, projekte, komunalni prispevek znižali iz 20 mio na cca 
4 mio SIT, iskali prepotrebna »pisma o nameri« na Občini 
Kamnik, Ministrstvu za šolstvo in šport!?) 

Zato verjetno po besedah g. Drolca (z dne 21. 4. 1997) 
tudi nisem »primerna« za predstavnika naročnika za ope
rativne zadeve v ekipi nadzora (skupaj s 4 predstavniki Lo-
kainvesta), ki prenaša vse želje in naročila naročnika (KS 
Komenda) preko nadzornega organa na izvajalca (SGP 
Graditelj) inje za to mesto določil drugega kandidata, proti 
kateremu osebno nimam popolnoma nič. /.e pravico proti
pravnega odločanja (na mestu, kije bilo za to najmanj pri
merno - ob usklajevanju pogodbe z izvajalcem, ki ga pred
stavnik naročnika popolnoma nič ne tangira) je o »primer
nosti« g. Drolec vzel kar v svoje roke, saj sem bila po skle
pu gradbenega odbora predlagana jaz: Sklep je bil na seji 
gradbenega odbora soglasno sprejet, čeprav je na njej sode
loval tudi g. Drolec in oba člana gradbenega odbora, ki sta 
isočasno tudi člana in podpredsednika sveta KS. 

Najbrž se je bilo g. Drolcu res »težko« odločiti, če sem po 
vseh letih predsednikovanja gradbenemu odboru za to funk

cijo primerna, saj nisem več (po svoji želji) v svetu KS (tudi 
protikandidat ni), imam »le« diplomo Fakultete za arhitek
turo, gradbeništvo in geodezijo v Ljubljani, smer gradbeništ
vo, strokovni izpit iz gradbene stroke in izpit zapriseženega 
sodnega cenilca, izbrani kandidat pa (zaenkrat) višjo pravno 
šolo. 

Vem le to, da sem svoje delo opravljala strokovno, lah
ko trdim učinkovito (rezultat je bil sicer viden namesto 12. 
maja 20. maja na gradbišču telovadnice potrudili smo se 
tudi glede donatorskih sredstev) in predvsem BREZPLAČNO 
- to je bil moj prispevek vsem tistim krajanom, ki so mi za
radi moje strokovnosti zaupali in za katere sem z veseljem 
žrtvovala marsikatero uro, ki bi jo lahko preživela z otro
koma, nekaj dni dopusta, precej litrov bencina, predvsem pa 
znanja, ki mi ni bilo podarjeno. 

Seveda pa je g. Drolec kot predsednik sveta KS Komen
da nad gradbenim odborom, čeprav ta deluje v isti sestavi 
že 3 leta in ga lahko, če z njim ni zadovoljen, s sklepom 
sveta tudi razpusti. Imenovani člani gradbenega odbora p% 
imamo prav tako pravico odstopa, če nam opravljanje de
la ni omogočeno. S samovoljnim kršenjem sklepov gradbe
nega odbora, neinformiranostjo gradbenega odbora o pod
pisu izvajalske pogodbe in o poteku gradnje, spreminjanjem 
uradnega pričetka gradnje itd normalno delo gradbenemu 
odboru s strani sveta KS Komenda ni bilo omogočeno. Se 
več, g. Drolec gradbenega odbora in njegovih sklepov pri svo
jih odločitvah očitno ne potrebuje več. 

Zato moje znanje in moj čas obstoječemu svetu KS Ko
menda z g. Droleem načelu od današnjega dne nista več na 
voljo. Ne proti plačilu, še manj zastonj, kot do sedaj. 
• • Vesela sem le, da sem z nekaterimi člani gradbenega od
bora, ki so mi ves čas resnično stali ob strani, tako moral
no kot .s svojimi prispevki, uspela prepričati večino sklepti-
kov o nujnosti telovadnice, da se je med njimi celo vnel »boj 
za trkanje po prsih«. 

Želim in upam, da bo g. Drolcu uspelo telovadnico čim
prej dokončati. 

Prav je tako. Nekateri smo s telovadnico takorekoč iz nič 
začeti, drugi naj jo dokončajo. Le da bo med pričetkom 
gradnje in tehničnim pregledom najbrž še dolga in strma, 



Iz torbe Krištofovega Pepeta 
Zadnji čas seje v moji torbi na

bralo dokaj zanimivih reči. Tako, 
da jo moram malo izprazniti. 

Ko sem za 1. maj, kot že mno
go let nazaj, prišel k Jurju v Ka
mniško Bistrico, sem najprej mi
slil, da smo še v bivši gnili Jugo
slaviji. Saj nikjer ni bilo nobene
ga transparenta, vse je bilo ne
kam tiho. Tistih nekaj ljudi, ki se 
jih je zbralo na travniku pri Jur-
jevi bajti ali v Internacionalnem 
picnic centru, kot se reče po no
vem, je čakalo, kaj se bo zgodilo, 
ali se bo morda od nekod pripo-
dil kak policaj in udeležence raz-
gnal. K sreči pa se je oglasil ka
mniški župan, kije najprej okrcal 
občinske svetnike in sindikalne 
funkcionarje, kje da so. Opogumi
li pa so se tudi kamniški Solidar-
ci in z mestnimi godbeniki zapeli 
Intemacionalo. Torej prireditev le 
ni bila ilegalna kot nekoč pred 
vojno. 

Pa si nisem mogel privoščiti niti 
rokovnjaškega golaža, ki ga je v 
velikem kotlu kuhal »rokovnjač« 
Marjan, saj ga nekateri nimajo 
preveč v čislih, kotla namreč. Od
hiteli sem moral na Šimnovec, 
kjer so se prejšnji večer žičničarji 
spet zmenili, da se bodo za pra
znike »dol vsedli«, ker že nekaj 
časa niso dobili še tistih revnih 
plač. Gor je prihitel tudi kamniš
ki župan, ki jih je uspel nekako 
pomiriti, da so prepeljali iz doli
ne tiste, ki so nameravali v bajte 
ali pa na prvomajski golaž na Ši
mnovec. 

Kar nekam žalostni so bili pr
vega maja tudi v Domu v Ka
mniški Bistrici, kije po dolgem 
času spet odprl svoja vrata. Pre
malo ljudi je, da so mi potožili, ne 
vemo, če bomo vse, kar smo sku
hali, spravili v promet. Res so ču
dni ti ljubljanski planinci, ki up
ravljajo dom. Pravijo, da ne mo
rejo dobiti pravega oskrbnika, do
ma pa nočejo dati v najem ali pa 
ga prepustiti našim planincem... 

Na dom čakajo tudi kamniški 
meščani, ki jih glede vračanja 
premoženja Meščanskih korpora-
cij že nekaj časa vlečejo za nos. 
Sedaj spet pravijo, da jim spreme
njen zakon le nekaj obeta. 

Sicer pa se tudi naši občini obe
tajo lepši časi, sedaj ko so občin
ski svetniki v občinskem grbu 
Veroniki ribji rep zamenjali s 
kačjim, mesečev zadnji krajec (cr

kavanje!) pa spravim krajcem, ki 
predstavlja debelenje lune. Torej se 
bo debelila tudi občina in, upaj
mo, z njo tudi naši krajani. 

Za praznike sem mimogrede 
skočil tudi v Volčji Potok na cve
tlično razstavo, pa sem se le z ve
liko težavo s svojo torbo pridrenjal 
skozi sicer velika vrata v drevore
du, še teže pa sem se prebijal ven 
in razmišljal, čemu imajo vArbo-
retumu še ena vrata, ki bi lahko 
služila vsaj za izhod. Drugače pa 
so bili letos na razstavi glavni Ni
zozemci s svojimi kulisami, cokla
mi in mlinom na veter. Ti pa zna
jo, saj smo jim naredili kar veliko 
reklamo. Sicer pa kaže, da bodo 
vArboretumu kmalu glavni Dom-
žalčani, pa tudi Lukovčani in 
Moravčani s svojo reklamo niso 
zaostajali. Kamniški štant pa je 
večina dni kar sameval. Ali res ra
je plačujemo drage promocije na 
ljubljanskih sejmih in drugod, kdo 
bi vedel. Tudi na odprtju priredit

ve naših občinskih mož ni bilo vi
deti. Morda jim ni bilo všeč, da je 
razstavo odpiral lukovški občan, 
čeprav je kmetijski minister. Kaj se 
ve. 

V torbi imam tudi nekaj »pro
računskih«, ki znajo biti kaj za
bavne. Denimo tista, da bo tudi le
tošnji proračun gasilski, kot so 
sprva dejali svetniki, ne drži več, 
ker je svetnik Ocepek v formulaciji 
že precej naprej, pravi, da bo pro
račun »sanacija pogorišča«, torej 
ni več kaj gasiti... 

Ker za slavne Alpske ceste ni
smo imeli denarja, so nam sedaj 
ponudili Venerino pot Upam, da 
bomo vsaj to lahko vzdrževali, 
vsaj tako kot zdaj vzdržujemo ob
činske in lokalne ceste. 

Kar je res, je res. Občinski svet
niki se počasi spreminjajo, pravi
jo, da ne bodo več samo delili to-
larčkov iz občinske vreče, pač pa 
bodo napeli vse sile, da bo tudi kaj 
kanilo vanjo. Zato niso bili zado

voljni z dodatnimi enajstimi mili
joni ob zamenjavi občinske trgovi
ne za parkirni prostor, pač pa že
lijo za občino pridobiti še kak to
lar več. Pravijo namreč, da cenil
cem ne smeš vsega verjeti. Če z ob
činsko vrečo ni več kaj gasiti, pa 
bodo še gasili gasilci v Šmart-
nem, saj so ob novi čistilni napra
vi, ki še čaka na polovično občin
sko plačilo, bogatejši tudi za no
vo jezero, tako da jim vode goto
vo ne bo zmanjkalo. 

Na koncu pa še majhen nasvet 
»nadomestnemu« poslancu Ma
ksimilijanu, ki pravi, da mu je 
občina vzela poslansko pisarno in 
da nima več kje uradovati. Pred
lagam mu, naj se vsaj v poletnih 
mesecih z volivci pogovarja ob ka
mniškem »napajalniku«. Če bo 
dal še za kakšen »pir«, mu publi
ke gotovo ne bo zmanjkalo. Na
mesto dolgega ponedeljka pa naj 
si raje izbere petek, ko ni treba iti 
zgodaj spat, vsaj tistim ne, ki še 
niso »na čakanju«... 

Pa lepo pozdravljeni do prihod
njič! 

KRIŠTOFOV PEPE 

Bratovščina Marijinega 
prečistega Srca v Mekinjah 

Pri zbiranju gradiva za starej
šo zgodovino Mekinj sem med 
drugim naletel na knjižico z na
slovom »Bratovščina Marijinega 
prečistega Srca v Mekinjah na 
Kranjskem«, ki je izSla leta 1904. 
Knjižico je napisal takratni me-
kinjski župnik Franc Rihar. Ker 
knjižica vsebuje zanimive podat
ke iz zgodovine Mekinj v 18. in 
19. stoletju, posebej še iz zgodo
vine češčenja Matere Božje in 
procesij v tem kraju, sem se od
ločil, da objavim strnjeni povze
tek vsebine. V petek, 30. maja, pa 
mineva tudi 100 let od ponovnega 
kronanja kipa Marijinega prečiste
ga Srca in Deteta Jezusa, k i je oh
ranjen v župnijski cerkvi v M e k i 
njah še danes in ga vsako šesto ne
deljo po veliki noči v procesiji nosi
jo do kapelice na /.duši Tekstu 
sem dodal tudi nekaj manjših po
jasnil, ki sem jih dobil iz ostale 
literature. Upam, da članek ne bo 
zanimiv samo za Mekinjčane, am
pak tudi za ostale Kamničane. 

Vzroki za nastanek bratovščin v 
17. Stol. 

Češčenje Božje Matere Marije 
je cvetelo v Cerkvi skozi vsa sto
letja njenega obstoja. To češčenje 
je veliko pripomoglo, da narodi 
niso izgubili vere v samega Boga, 

saj katoliški nauk uči, da Marija 
vodi k Jezusu. 

Vera pa je v začetku 18. sto
letja zelo pešala. Močan vpliv na
njo je imel janzenizem, ki se je 
pojavil že v 17. stoletju. V želji, 
da bi uskladil katoliški nauk o mi
losti in opravičenjti s protestant
skim, je janzenizem učil, da je 
človek po Adamovem grehu iz
gubil možnost delati dobro. Samo 
dejavna milost mu omogoča de
lati dobro. Janzenizem je razgla
siti tudi nauk o predestinaciji, po
udarja moralni rigorizem, zelo 
poudarja Sveto pismo in cerkve
ne očete, odklanja nauk o pape
ževi nezmotljivosti, dovoljuje po
seganje države v cerkvene zade
ve ter odklanja redovništvo. 

Kot nekakšen odgovor na ta 
nauk so se po raznih krajih sve
ta pojavile bra tovšč ine v čast 
presvetemu Srcu Jezusovemu in 
preč is temu srcu Marijinemu. S 
če.ščenjem Srca Jezusovega je že 
v 17. stol. začela Marjeta Alakok, 
Češčenje prečistega Srca Marijine
ga pa je začel častitljivi oče 
Eudes. 

Nastanek in delovanje mekinj-
ske bratovščine prečistega Srca 

Med prvimi bra tovščinami 
MPS. ki so nastale na Kranjskem, 

je bila tudi mekinjska. Kanonič-
no je to bratovščino ustanovil 31 . 
marca 1718 papež Klemen XI. z 
bulo »Cum sicut accepimus«. Se
dež je bil v takratni samostanski 
cerkvi (današnji župnijski) v Me
kinjah, ki je bila tedaj podrejena 
oglejskemu patriarhatu in je bila 
sedež redovnic reda svete Klare. 
V bratovščino so lahko vstopali 
tako moški kot ženske. 2. febru
arja 1719 je izdal dovoljenje za 
ustanovitev tudi gorenjski arhidi-
akon Janez Andrej Flachenfeld, ki 
je imel sedež v Mengšu. Vpisova
nje v bratovščino se je začelo 12. 
februarja istega leta, na kar je ka
zala v mekinjskem arhivu shranje
na medeninasta plošča. N a njej je 
vrisana podoba Marije v bogato 
okrašeni obleki; v levi roki ima 
plameneče srce, v desni drži bo
žje Dete, ki ima v desni roki tu
di srce, ob strani stojita sv. Jožef 
in sv. Klara, ki prav tako v rokah 
držita srce. Nad njimi plavata dva 
angela, ki v eni roki držita srce, 
v drugi roki pa prstan ljubezni, 
ki naj bi člane bratovščine vedno 
spominjal na ljubezen do Marije. 
V sredini je napis »Herz-Mariae-
Brudcrschaft« (bratovščina Mari
jinega Srca). Spodaj pa je letnica, 
kdaj je bila bratovščina ustanov
ljena (12. 2. 1719). 

Bratovščina je imela v cerkvi 
svoj stranski oltar, ki ga je 12. av
gusta 1720 posvetil stiski opat 
Aleksander v čast preblaženi De-

Obnovljena brv - Te dni delavci končujejo dela prt obnovi brvi preko 
Kamniške Bistrice prt Komunalnem podjetju. Že dlje časa je klicala po 
res temeljitem popravilu, (fs) 

Za lepši dom krajanov v Šmarmem - Požrtvovalni krajani Šmarma v 
Tuhinju na čelu s predsednikom sveta KS in občinskim svemikom To
netom Rajsarjem (na sliki ga vidimo pri »zaključnih delih« na stopni
cah) so z obnovo stopnic in postavitvijo nadstreška polepšali Dom kra
janov, ki so ga uredili v nekdanji šoli. Letos pa nameravajo urediti še 
centralno ogrevanje, (js) 

vici. V njem so bile shranjene re
likvije svetih mučencev Gavdioza, 
Pacifika in sv. Katarine. 

Glavni bratovščinski praznik, ki so 
ga še posebej slovesno praznovali, je bil 
drugo pepelnično nedeljo. Bratovščin-
ske procesije s kipom Marijinega 
srca in bratovščinskim banderom 
so bile tretjo nedeljo v maju, prvo nede
ljo v juniju, na nedeljo po Marijinem 
vznebovzetju in na nedeljo po prazniku 
brezmadežnega spočetja M. B. 

K ustanovitvi in delovanju 
bratovščine MPS v Mekinjah je 
veliko pripomogla tedanja pred
stojnica samostana klaris Doroteja 
Sidonija Gallenberg. Bila je hči Ju
rija Žiga Gallenberga, ki je v le
tih od 1682 do 1686 temeljito 
prenovil mekinjski samostan (s 
pomočjo kranjskih deželnih sta
nov) in sestra takratnega kranj
skega deželnega glavarja Wolfa 

VVajkarda Gallenberga. V samo
stan je stopila leta 1680, za pred
stojnico pa je bila izvoljena 24. 6. 
1706. Pod njenim vodstvom je bi
la prenovljena tudi tedanja samo
stanska - danes župnijska cerkev. 
Postaviti je dala nov glavni ol
tar, ki je še danes dobro ohra
njen, priskrbela je nove orgle, po
ostrila pa je tudi samostanska pra
vila. Na dobrem glasu pa je bila 
tudi med okoliškimi ljudmi, saj je 
bila zelo vešča zdravilstva in je z 
raznimi zdravili in nasveti ljudem 
veliko pomagala. Takratni samo
stanski spovednik jo celo imenu
je »Zavetje bolnikov«. Ko je umr
la (25. 12. 1728), ni za njo žaloval 
le samostan, ampak vsa okolica. 

D A M J A N H A N Č I Č 

(nadaljevanje prihodnjič) 
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predvsem pa strokovna pot. Za pričetek »nabiranja točk« 
nekaterih posameznikov najbrž še predloga. Pa naj jo op
ravijo tisti, ki so obljubljali! 

Osebno bom najbolj srečna tistega dne, ko bo telovadni
ca končana. In tistemu, ki jo bo dokončal, bom iz srca če
stitala in se mu zahvalila - kajti vedela bom, koliko tru
da je vanjo vložil. 

Nenazadnje sem celo vesela, da je končno še nekdo drug 
prevzel breme le telovadnice, ki jo več let že nosimo na ra
menih le nekateri. Menim, da je iz vsega navedenega moj 
odstop bralcem razumljiv. 

Gospodu Tomažu Drolcu na koncu želim le še veliko 
SREČE, kajti to je pri izgradnji NAŠE telovadnice EDINO, 
na kar se pri svoji izobrazbi, znanju, predvsem pa načinu 
komuniciranja, lahko zanese. • 

Nives Lah 

P. S. »Nekateri izgubijo, kar dobijo, 
nekateri dobijo, kar izgubijo.« (Nemški pregovor) 

NEPOTREBNOST ALI POTREBNOST 
TELOVADNICE V KOMENDI 
(odgovor na mnenja svetnikov) 

G. Windschnurer, vašemu nasprotovanju izgradnji telo
vadnice v Komendi ne gre zameriti, saj kot član stranke 
SKD podpirate svojega strankarskega prijatelja. Komu de
lata s tem škodo, vam nima smisla razlagati, ker so volil
ni izidi že pokazali svoje in bodo tudi v bodoče to še potr
jevali. Ljudi se z nazivom »krščanski« v imenu stranke ne 
bo dalo vedno potegniti za nos, začeli bodo ocenjevati de
lo in rezultate, kar je konec koncev tudi edino pravilno. V 
vaši stranki je kar nekaj spoštovanja vrednih ljudi, zato kri
tiko vzemite kot dobronamerno, saj je časa za popravo na
pak vedno manj. 

Žalostno in nerazumo pa je, da kot športnik in kot ne
kdaj trener mladih odbojkarjev Kamnika, ne privoščite na
šim otrokom takih pogojev za ukvarjanje s športom, kot jih 
imate Kamničani že veliko let. V kolikor se bojite da vas 
bomo potem v kakšnem športu premagali, je to povsem up

ravičeno, ker smo kdaj pa kdaj zmagovali že do sedaj. Če 
ste si svetniki lani ogledali lepo športno dvorano v Kamni
ku, si torej letos oglejte naš manj kot 100 kvadratnih me
trov velik prostor, ki služi namesto telovadnice, in upam, 
da vas bo potem že končno minilo diskriminatorno obna
šanje do naših otrok in ostalih krajanov. 

Na občinske svetnike in vodilne ljudi krajevnih skupno
sti iz Most in Komende apeliram, da naj nikar ne prilivajo 
olja na ogenj in naj skupaj podprejo izgradnjo telovadnice 
v Komendi. Take in podobne razprtije znajo nekateri dobro 
vnovčiti in so v preteklosti tudi že zgradili kakšno telova
dnico na račun »oslove sence«, vendar na žalost ne v Ko
mendi in ne v Mostah. Telovadnica in vsi ostali športni ob
jekti v Komendi so bili in bodo tudi v bodoče na voljo vsem 
otrokom, kakor tudi odraslim iz krajevnih skupnosti Most, 
Križa in Komende zato storite končno nekaj, da dobimo 
to, na kar že vsi dolgo upamo in kar nam povsem upravi
čeno tudi pripada. 

Velikost naše telovadnice naj vas, občinskih svetnikov, 
ne skrbi, še zdaleč ne bo prevelika, predvsem pa upam, da 
ne kmalu premajhna. Krajani smo se odločili, da bo telo
vadnica večja od šolskega normativa in bomo stroške nad-
standarda morali tudi v večini sami pokriti. V presojo pra
vilnosti naše odločitve vam navajam primer iz Mengša. Tam 
so pred približno 23. leti zgradili za tisti čas veliko šolsko 
telovadnico, o kakršni smo mi lahko samo sanjali. Sedaj, 
po komaj 23. letih jim je postala premajhna In že razmiš
ljajo, da bi jo nadomestili z večjo. S podobnim primerom se 
ukvarjajo tudi v Radomljah. Menim, da v naši občini ni
smo toliko »bogati« kot sosedje zato bomo zgradili telova
dnico, na katero bodo ponosni tudi čez petdeset in več let, 
predvsem pa tako, da jo bodo lahko uporabljali vsi kraja
ni, ki bodo to želeli. 

Za zgled, kako se gradi, naj vam bodo graditelji cerkve 
v Komendi. Lepa je in dovolj velika, da kljub svoji častitlji
vi starosti še vedno služi vsem vernikom naše jare. Oglejte 
si jo in znameniti spomenik z zvonom na njenem trgu, če 
vas že pot zanese v Komendo, marsikaj vam bo potem po
stalo bolj jasno. Marko Lah 

VODNJAK ŽIVE VODE V KOMENDI 
Tabernakelj v oltarju komendske cerkve je pokojni pro

fesor Plečnik zasnoval po vzoru vodnjaka, ki ga je že pred 
dvesto leti dal zagraditi verjetno doslej najodličnejši Ko-
mendčan Peter Pavel Glavar. Z njemu lastno bistroumnostjo 
je na kamnitem griču iskal in našel (z bajalico) bogato vo
dno žilo, kije do zgraditve vodovoda v letu /965 zagotav
ljala bistm studenčnico vsem prebivalcem komendskega hri
ba. Vodnjak je globok 28 m in je do globine 14 m stalno 
napolnjen z zdravo studenčnico. 

Simbol te naravne posebnosti je profesorju Plečniku in žu
pniku Demšarju dal navdih za postavitev vodnjaka žive vode 
za dušo, ko sta se odločala za obnovo razpadlega Jelovš-
kovega Tabernaklja, kije ponazarjal starozavezno skrinjo 
zaveze. 

Profesor Plečnik se je dela lotil z njemu lastno odličnostjo 
in je zasnoval Tabernakelj, ki predstavlja višek duhovne es
tetske in izvedbene, skladnosti, pasar Ilrnat pa je dela iz
vedel z natančnostjo in kvaliteto, ki v ničemer ne zaostaja 
za baročno ornamentiko celote Trditev, da je Plečnikov Ta
bernakelj »tujek« vJelovškovem baročnem oltarju, je po mo
jem trdnem prepričanju neumestna in kaže, kako so neka
teri v želji samopotrjevanja sposobni izreči vsakršno ne
umnost. 

Zamenjava tako izrednega izdelka novo oblikovanim iz
delkom - nadomestkom baročnega originala - bi bila iz
jemno vprašljiva že zaradi nevarnosti, da bi lepši izdelek za
menjali z manj lepim. Drugi, zelo pomemben vidik tega po
skusa pa je, da se iz glavnega oltarja skuša odstraniti Pleč
nikov Tabernakelj - stvaritev, kije v nekem smislu nedo
segljiva in nam jaranom Komendske fare prijetna, doma
ča in priljubljena, saj ga občudujemo že več kot štirideset 
let, zato je postal del nas. To pa so tako pomembni razlo
gi, da bi jih morali upoštevali vsi, ki se ukvarjajo z idejo o 
popolni baročni prenovi Jelovškovega oltarja v Komendi. 

Idejo premestitve Plečnikovega Tabernaklja v nanovo pri-
zidano kapelo ima tudi kar nekaj slabosti. Naj jih nave
dem: 

1. Cerkev sv. Petra v Komendi je kulturni in arhitekton
ski spomenik, kot celota, zato je pri vsakem posegu upoš
tevati celostne vplive in posledice. Ni razumno in dopustno 
zaradi olepševanja posameznega drevesa posekati celega go
zda, prav tako kot ni dopustno, da bi zaradi preureditve 
glavnega oltarja bistveno spreminjati obliko in izglede ce
lostne cerkve. 

2. Za izdelek, kot je Plečnikov Tabernakelj v komend-
ski cerkvi, je dovolj dober samo glavni oltar, vsako premeš
čanje bi že samo po sebi pomenilo omalovaževanje in raz
vrednotenje tega izdelka. 

3. Načrtovana dograditev kapele na severni strani cerkve 
bi bistveno spremenila, verjetno pokvarila arhitektonsko 
skladnost zgradbe ter povzročila celo vrsto nepredvidenih 
nevšečnosti, vključno z nevarnostjo povečane vlažnosti se
verne strani cerkve, kar bi v skrajni varianti ogrozilo trdnost 
temeljev cerkve ki, kot je znano, niso najbolj trdni. 

4. S tem posegom bi nujno posegli - poškodovali - v le
po oblikovano krstilnico, kije tudi eno najpomembnejših 
prizadevanj in del pokojnega dekana Demšarja za lepoto 
farne cerkve ter je mnogim faranom drag spomin na prvo 
srečanje s cerkvijo - na sv. krst. Zaradi navedenega pred
lagam, da pristojni za ohranitev in olepšanje kulturnega 
spomenika farne.cerkve v Komendi spomenik obravnava
jo celotno, spoštujejo prizadevanje predhodnikov ter želje in 
čustva faranov, ki so nenazadnje glavni občudovalci in 
plačniki teh storitev. 

V neposredni bližini Komenda stoji bivša podružna cer
kev Sv. Ane v Tunjicah, ki je prava lepotica baročnega stav
barstva, je vsa poodrana, saj so strokovnjaki ugotovili, da 
je zaradi dotrajanosti nujno potrebna obnove. Predlagam, 
da se vsa prosta sredstva namenijo za njeno obnovo in ta
ko rešijo najlepše delo Petra Pavla Glavarja, kur bo zelo do
stojna počastitev 850-letnega spomina omembe farne cerkve 
v Komendi. 

Vse kijih skrb za varovanje in ohranjanje naše kultur
ne dediščine vznemirja, vabim, da se o nameravani obnovi 
in spremembah javno izrečejo. 

PAVEL OCEPEK 



10 2 9 . m a j a 1997 PLANINSTVO - ŠPORT Kamniški OBČAN 

M E D P L A N I N C I 20. obletnica Jamarskega društva Kamnik 
Nov mejnik so na te tako bogatem športnem 

področju Kamnika pred 20. leti postavili kamniš
ki jamarji, saj so ustanovili društvo. Roko na srce 
. Kamničani o društvu vemo zelo malo, čeprav ima 
klub kar 72 članov, od tega 15 nadvse dejavnih. 
Njihova težavna dejavnost bi si torej zaslužila več 
naše podpore, predvsem Jinančne. Žal se tudi pre
malo mladih raziskovalcev odloča za vstop v društ
vo, kar le potrjuje dejstvo, da jamarstvo od člove
ka zahteva predvsem veliko prostega časa, fizično 
pripravljenost, poznavanje geologije in biologije, ra
dovednost in vztrajnost. Kljub temu pa je društvo ze
lo uspešno in žanje številne uspehe na področju od
krivanja in raziskovanja jam v Kamniških Alpah. 

Pred 19. let so namreč po naključju odkrili zna
menito vodoravno Kamniško jamo. Vhod predstav
lja zijalka na nadmorski višini 1450 metrov in se 
nahaja v Zeleniških špicah nasproti Rzenika. Ja
ma širši javnosti ni dostopna, ker jo hočejo jamar
ji ohraniti takšno, kakršna je, in tudi zaradi same 
varnosti obiskovalcev. Zato lovska pol, ki vodi do 
zijalke, ni markirana. Zelo dobro je pot uhojena v 
Dolini Bele do slapa Orglice, nato pa je vse manj 
prepoznavna. To ustreza tudi lovcem saj bi jim pla
ninci preveč splašili divjad. Tod pa seveda raste tudi 
zaščiteno gorsko rastlinje. 

Mnogi planinci, kijih zanima tudi jamarstvo, pa 
se s člani kluba lahko podajo vsako leto 1. maja 
na ogled rovov, brezen, dvoran, slapov in balvanov, 
ki tvorijo Kamniško jamo. ljetos je bilo kar 62 po-
hodnikov in ta številka presega vse dosedanje. Za
to so se organizatorji Dane in Franc Holcar, Vido 
Kregar, Rastko Zabrič, Rajko Slapnik, Miha in 
Damjan Hribovšek upravičeno bali, da bodo teža
ve pri vzponu in prehodu jame. Na pomoč so jim pri
stopili gorski reševalci in dva zdravnika. Njihov trud 
pa ni bil poplačan finančno, pač pa z našimi ve
selimi obrazi ob prihodu v dolino. 

Tekoč prehod jame ovira ozek vhod in grušč. 
Slednjega je treba preplezati, da se lahko dospe do 
odprtejših delov. Plazenja in plezanja je tu veliko, 
zato je za njen prehod priporočljivo imeti karbidov-
ko in nepremočljivo obleko. Jama je dolga le 1570 
metrov in globoka 226 m, a se deli kar na štiri de
le: Vhodni del, Glavni rov, Spodnji del jame in na 
rove Za slapom. Med seboj se razlikujejo, ker so na
nje vplivali različni klimatski dejavniki (padavine, 
zmrzal), tektonika in reka. Do teh podatkov so se 
jamarji dokopati po več kot 2000 urah raziskova
nja njene geološke zgradbe in javne. V težko pre
hodnem Vhodnem delu se vidi vpliv zmrzali, saj ima 

jama tu še neposreden stik z zunanjo klimo. 
Posledica je seveda lomljenje delčkov skal, kijih 

na tleh vidimo kot grušč. Veliko večji Glavni rov pa 
skriva številna brezna, majhne slapove in aragonit-
ne kristale, ki zapolnjujejo manjše in večje dvora
ne z le malo kapniki. Ta osrednji del je oblikova
la voda in je izredno zanimiv. 

Starost jame ocenjujejo na več kot 5 milijonov let, 
»dokončno« pa jo je preoblikovalo tektonsko delo
vanje (plasti Alp so se premaknile) pred 2 milijono
ma let. O tem priča prelom v Končni dvorani Glav
nega rova. Jama se konča s steno in od tam ni več 
prehoda. Kar 2 uri smo porabili, da smo prišli do 
zadnje dvorane in mnogi so bili že utrujeni. Čeprav 
je v Glavnem rovu temperatura le 5 stopinj, ni ni
kogar zeblo in tudi poškodb ni bilo nobenih. Poho-
dniki smo bili torej dobro kondicijsko pripravljeni 
in disciplinirani, naši vodiči pa predvsem prijazni in 
dobri poznavalci tega dela Alp. Problem so bili le 
buške na glavah tistih, ki so bili brez čelade, ta pa 
je obvezna. Opremo nam je dalo društvo, a je zelo 
draga, zato je ni bilo dovolj za vse. 

Planinci se v to predgorje najbrž ne bomo več vra
čali, jamarji pa bodo tu nadaljevali z raziskavami, 
ki so dolgotrajne zaradi težke dostopnosti terena. 
Do sedaj so v njej našli okostje medveda, številne 
hrošče in zanimive aragonitne ježke, ki pa niso ži
vali, ampak neke vrste stalagmiti v bodičasti obli
ki. Kamničani so raziskali preko 270 novih jam, 
kar pa zahteva veliko usposobljenost. Za nove čla
ne prirejajo jamarske šole in jamarski vrtec v Go-
diču. Zelo dobro sodelujejo z ostalimi klubi doma 
in v tujini. Večkrat so se odpravili v jame v Španiji 
in drugam, toda takšna potovanja so draga in za
htevajo mnogo časa. Podatke o njihovem delovanju 
je mogoče najti v sistematično urejenem klubskem 
katastru. Ta bo zanimal predvsem nove člane, ki 
bodo sedaj (tako vsaj upajo kamniški jamarji) dr
veli v društvo. Eno pa je biti član na papirju, dru
go pa dejaven in predan jamar. Tega se dobro za
vedajo, saj je to drugo ključ za napredovanje neke 
skupine, društva. 

Ob njihovi 20-letnici jim želim mnogo podvigov 
in vztrajnosti pri delu in čestitam za vse doseženo. 
Toda še veliko vode bo preteklo, preden ho klub do
bil vse za nemoteno delovanje. Morda bodo to omo
gočili kamniški občinski delavci, ko jim bodo na
menili kakšen tolar več. Ali pa dva. Pa veliko sre
če! 

HELENA OMRZU 

Na Blegošu in v bolnici Franja Kolesarstvo 

PREIZKUS ZNANJA V 
KAMNIŠKI 
ALPINISTIČNI ŠOLI 

LetoSnja alpinistična šola sc bli
ža koncu. Vanjo se je vpisala 1 te
čajnica in 5 tečajnikov, od tega 
eden šele na polovici, vsi pa so 
zdržali do konca tečaja. 

Običajno se tečaj konča s pre
izkusom znanja in preizkusno tu
ro. Na tem preizkusu naj bi te
čajniki pokazali dovolj znanja in 
veščine, da bi nato postopoma 
začeli tudi samostojno varno ple
zati: najprej skupaj z bolj izku
šenimi (inštruktorji , alpinisti) in 
pozneje tudi z. sebi enakovredni
mi: najprej lažje in pozneje za
htevnejše smeri. 

Praktični preizkus znanja je bil 
v nedeljo, 20. aprila, v Žagani pe
či. Tam so morali pokazati, da 
znajo pravilno plezati, narediti si
drišče in varovališče, zabiti kline, 
se spustiti po vrvi sami in še z 
enim, se vzpeti po vrvi s pomoč
jo pomožnih vrvic, ustaviti zdrs 
oziroma padec in nato padlega 
dvigniti do sebe s pomočjo im
proviziranega škripca oziroma ga 
varno spustiti navzdol. 

Tega preizkusa so se udeležili 
tečajniki Barbara Drnovšek, Edo 
Melkič, Iztok Gri lc , Jože Kavčič 
in Boris Martinčič. Jernej Per, ki 
se zaradi bolezni ni mogel ude
ležiti tega preizkusa, ga je opra
vil 26. aprila. 

Od alpinističnih pripravnikov, 
za katere je tak preizkus znanja 
ne samo obvezen, ampak tudi ze-

Začetek 
planinske 
sezone 

KanUi$kp planinsko društ
vo je pripravljeno na zače
tek letošnje planinske sezo
ne. Ljubitelje gora obvešča
mo, da bosta planinski koči 
na Kamniškem in Kokrškem 
sedlu odprti od sobote, 14. ju 
nija do jesenskih dni. 

lo koristen, je delal preizkus sa
mo Matej Hančič, med tem ko 
ostale to še čaka. 

Preizkusna tura kakor tudi 
teoretični del pa bo na vrsti en
krat v maju, če bodo razmere to 
dopuščale, saj med prvomajskimi 
prazniki ni bilo primernih. 

VELIKA PLANINA VABI 
Kakor že 18 let doslej tako Pla

ninsko društvo Kamnik tudi letos 
na prvo soboto v juniju prireja 
»trimski pohod« na Veliko plani
no. Med tem, ko je večina pla
ninskih izletov in prireditev v le
tu 1997, ki so napisane v ličnem 
prospektu, namenjena predvsem 
članom Planinskega društva (ne
člani naj bi v načelu povrnili vse 
materialne stroške organizacije in 
vodenja), pa je trimski pohod ta
ko za člane kot tudi za nečlane 
in ni zanj zaenkrat še nobene 
»štartnine«, ker ga vodniki v glav
nem vodijo na svoje stroške. 

Letošnja smer poti bo spet za 
malenkost drugačna kot so bile 
prejšnje. Start bo tokrat v Staho
vici. Po »klasični kravji poti« bo
mo šli do začetka Apnene doli
ne. Tu se bomo ločili od »krav« 
in šli mimo cerkve sv. Primoža in 
sv. Petra in nato po nekoč že 
markirani lovski stezi do doma 
na Kisovcu. T u naj bi bil prvi 
krajši počitek. Sledil bo še vzpon 
na Malo planino do Domžalske
ga doma. kjer bo daljši počitek, 
združen lahko tudi z malico iz 
nahrbtnika ali pa iz kuhinje pla
ninskega doma. 

Nato bomo šli čez Poljanski 
rob mimo Velikega Stanu in se 
za kratek čas ustavili pri Vetrni
cah. Kogar bo mikalo, sc bo lah
ko šel noter ohladit. Nadaljevali 
bomo do križišča poti. Tu bo lah
ko tisti, ki ne bo mogel ali se mu 
ne bo dalo iti po poti čez Konjš-
čico in Dolski graben, vendar sa
mo po poprejšnjem dogovoru z 
vodnikom, lahko odšel do Zele
nega roba in naprej do Šimnov-
ca in se odpeljal v dolino z žič
nico. Ostale pa bo čakal še spust 

do Kraljevega hriba oziroma 
spodnje postaje gondolske žični
ce, kjer se bo končal pohod ver
jetno za večino udeležencev. Na 
obeh mestih sc da tudi »privezati 
dušo« in pogasiti žejo. 

Tisti pa, ki bomo zmogli in se 
nam bo še dalo hoditi oziroma 
ne bomo hoteli čakati na avto
bus, ki pelje šele malo čez 17. uro 
iz Kamniške Bistrice, bomo od
šli peš naprej čez most pri Ribji 
peči in nato po Koželjevi poti do 
Stahovice in, če bo še energije in 
volje za to, lahko tudi naprej do 
Kamnika. Lahko pa se nam bo 
kdo pridružil tudi samo za ta del 
poti. 

Za tistega, ki bi rad šel na ta 
celotni pohod, je nujno, da bo 
imel vsaj nekaj kondicije, saj bo 
skupne hoje za več kot 9 ur. Če 
bo prej odnehal, bo pa hoje za 
4 do 6 ur. Pa tudi obleka in os
tala oprema naj bo po možnosti 
planinska, predvsem pa obutev, ki 
mora segati čez gležnje in imeti 
dobro narebričen podplat. In če 
bo sonce, naj tisti, ki imajo ob
čutljivo kožo, ne pozabijo tudi na 
zaščitno kremo. Pa tudi kaj proti 
moči bo lahko koristno, če bo 
popoldne kakšna ploha. Seveda se 
bo moral vsakdo sprijazniti tudi 
z določeno disciplino, ki je po
trebna pri takih aktivnostih, če 
ne je bolje, da ne gre zraven in 
bo tako prihranil sebi in drugim 
nepotrebne neprijetnosti. 

Odhod bo v soboto, 7. junija, 
ob 7.30 z avtobusnega postajališ
ča v Stahovici. Avtobus odpelje 
iz Kamnika ob 7.20. Če bi se kdo 
pripeljal z osebnim avtomobilom, 
se lahko dogovori še s kom, da 
bi imel avto tudi pri spodnji po
staji žičnice, drugače bo potreb
no iti od tam peš ali počakati na 
avtobus ob 17.14. 

Če bo vreme slabo (dež, sneg, 
občasen dež ali kakšen podoben 
»blagoslov« z neba), tura odpade. 
Če pa bo samo rosilo in bo vre
menska napoved dobra (izboljša
nje že dopoldne), potem tura bo. 

Glede na vreme, stvarno stanje 
terena, števila udeležencev in vo
dnikov na dan ture so možne še 
spremembe smeri, cilja, mest po
čitkov in podobnega. 

B O J Č 

Zgodaj zjutraj 11. maja smo se 
v pojaem avtobusu odpeljali proti 
Blegošu, priljubljeni točki Kamni-
čanov. Pot iz Leskovice do koče 
pod Blegošem je dobro speljana, 
na posameznih mestih kar precej 
strma. Do koče smo rabili dobro 
uro hoda. Po krajšem poč i tku 
smo zagrizli v strmino in v sla
be pol ure že bili na vrhu 1563 
m visoke gore - Blego.š. V r h Ble-
goša je ves prepleten z bunkerji 
in strelskimi jarki iz obdobja zad
nje svetovne vojne. 

Vreme je bilo lepo, sončni raz
gled pa nepopisen. Vrhovi Julij
cev, Karavank, pa tudi kamniških 
planin so bili na dosegu. Po vr
nitvi je bila pri koči pod Blego
šem krajša slovesnost. Vrni l i smo 
se v dveh skupinah. Prva je ho
dila po daljši po l i proti bolnici 
Franji, kamor smo prispeli v treh 
urah prijetne hoje. Ogledali smo 
si znamenito partizansko bolni
co Franjo, ki jc kar dobro oskr
bovana. Druga skupina pa se je 
napotila do avtobusa v Leskovi-
co in se preko Cerknega pripe
ljala do cilja. 

Pohod na Blegoš je dobro us
pel. Zadovoljni so bili še zlasti ti
sti, ki so hodili proti Franji. Na 
tej poti smo bili večinama vsi pr
vič in smo spoznavali lepote te
ga predela Cerkljanskega. 

S T A N E S I M Š I Č 

AV SERVIS RTV in 
TRGOVINA KONCILIA 
V r h p o l j e 4 1 , K a m n i k 

(v g a s i l s k e m d o m u ) 

t e l . : 8 3 1 - 3 8 3 

Odprto od 9. do 12. in 
od 15. do 18. ure, 
ob sobotah 
od 10. do 12. ure. 

Kamnik postaja pravo kolesar
sko mesto, saj so sedaj registri
rana štiri društva, katerih dejav
nost je kolesarstvo. Ta društva pa 
so najbolj aktivna pri organiza
ciji tekmovanj, saj imajo letos na
men pripraviti več kot deset dirk. 
Tudi v Calcit Ročk Shox teamu 
smo v aprilu pripravili svojo pr
vo dirko, in sicer z gorskimi ko
lesi po Mengeškem polju. Ravnin
ska proga po vzoru Pariz-Rouba-
ix z blizu sto tekmovalci in te
kmovalkami. Ostale podrobnosti 
najdete v kolesarski reviji T R I M . 
Dirko ste nam z veliko dobre vo
lje omogočili vsi, ki imate radi 
šport. Med sponzorji so to Pro-
loco šport, 3S šport, Framat, Gros, 
Optika T ina iz Kamnika, Leko-
šport, Fitnes Ložar in Falsport iz 
Domžal, Pulzar Komenda, Sokovi 
Mibel . 

Glede tekmovalnih uspehov pa 
je že po enem mesecu jasno, kdo 
prevladuje v Kamniku in okolici 
- C A L C I T ROČK S H O X T E A M . 

Na prvi tekmi slovenskega po
kala gorskih kolesarjev v krosu v 
Prlekiji z 230 tekovalci je maji
co Calcit Ročk Shox teama no
silo osem kolesarjev in dve ko
lesarki. Andreja M a l i in Nives S i 
tar sta za zmagovalko Annick 
Brackx iz Belgije pripeljali na 3. 
in 7. mesto. Med mladinci je M i r 
ko Sedušek osvojil 16. mesto, 
mlajši mladinec Peter Zlatnar pa 
v nekaj skromnejši konkurenci 
12. mesto. Tadej Trobcvšek (te
kmuje za U n i - U ) je osvojil 10. 
mesto, člani Calcit Ročk Shox te
ama Peter Karadža, Jure Kukovič 
in Jure Podbevšek so osvojili 14., 
16., in 19. mesto, M M pa v kate
goriji Elite 8. mesto. Tudi prva te
kma slovenskega pokala v spustu 
je že za nami. Aljoša Martinjaš 
(4.) in Sandi Srdar (7.) sta na pro
gi Pokojišce-Pekel dokazala, da se 
z gorskim kolesom znata hitro 
peljati navzdol. Le nekaj sekund 
sta zaostala za najboljšimi tremi. 
In kako se držimo v mednarodni 
konkurenci? N a spustu v Zagre

bu, ki je štel za pokal Alpe-Ad-
ria, je v konkurenci iz 5 držav 
Sandi Srdar osvojil 11., Aljoša 
Martinjaš pa 19. mesto. Na kro
su v Trstu je Andreja Mali pri
peljala prvo mednarodno zmago. 
V moški članski konkurenci pa je 
bil M M drugi. Jure Kukovič 10. 
in Jure Podbevšek 12. Sedaj se že 
»brusimo« za naslednjo tekmo 
slovenskega pokala v krosu, ki bo 
15. junija v Kamniku. In dodajam 
še nekaj vrstic o tistih, ki (še) ni
so člani Calcit Ročk Shox teama. 
Tadej Trobovšek je kolesaril na 
četr t i letošnji tekmi za svetovni 
pokal v Budimpešti, vendar z svo
jo uvrstitvijo ni bil zadovoljen. 
Vida Uršič še vedno zmaguje v 

Italiji in doma (dirka na Boč). At
letinja Tinkara Skamen je v Ra
dencih na teku Treh Src tekla po 
stopinjah Helene Javornik kot 
tretja. Lado in Ivan U r h sta tudi 
letos na zmagovalnih tirnicah. La
do je zmagal v Libojah, v Meki 
njah in na teku trojk v Ljublja
ni. Bil je drugi na teku Vivicit ta 
in na Taboru pri Vranskem ter 
tretji na prvi tekmi slovenskega 
pokala v gorskih tekih pod Peco, 
kjer je bil Ivan četr t i in je zma
gal med veterani. Le na teku na 
Osolnik jima ni šlo tako gladko 
(Lado 6, Ivan 7. mesto). Se je pač 
zgodilo, da je bil pisec teh vrstic 
hitrejši (3.). 

M E T O D M O Č N I K 

I . KHMIIIHIIII 11 : iSWS 

Na poti proti bolnici Franji 

VSE LASTNIKE IN UUBITEUE MALIH ŽIVALI OBVEŠČAMO, 
DA SMO ODPRLI VETERINARSKO AMBULANTO 

ZA MALE ŽIVALI 
Pri nas lahko cepite svoje živali med drugim proti steklini 

tudi v popoldanskih urah in ob sobotah. 

V E T . A N I . d . o . o . 
Ambulanta za male živali 

Slomškova 30, Domžale, Rodica 
tel.: 714-247 

Odprto: od ponedeljka do petka od 10. do 17. ure 
ob sobotah od 9. do 12. ure 

ZA V A Š O B I S K S E P R I P O R O Č A M O ! 

Gorski kolesarji »drvijo« po mengeškem polju. 

B M T d o o . 

P R O D A J A L N A R I B O L O V A 
Perovo 26, Kamnik, tel.: 813-127 

Vse za ribolov, 
fampiranji, 
zračni p u s t n i . . . 

Odprto od 9. do 19. ure, ob sobotah od 9. do 13. ure. 



Dve desetletji balinanja na Duplici 

Domačini zmagali 
na jubilejnem turnirju 

Pred 20. leti, 28. aprila 1977, so 
najbolj navdušeni balinarji na Du
plici v sklopu Športnega društva 
Virtus ustanovili balinarsko sek
cijo, ki se je leta 1982 preobliko
vala v Balinarski klub ŠD Virtus 
Duplica. Med tem ko so prej ba-
linali bolj za lastno zabavo in re
kreacijo, so leta 1982 zaceli te
kmovati v okviru ljubljanske ba
linarske območne zveze. Pred šti
rimi leti pa so se z uvrstitvijo v 
prvo državno ligo že povzpeli v 
vrh slovenskega balinanja. Zato so 
dupliški balinarji, zadovoljni z do
seženimi uspehi tako v tekmoval
nem smislu, kot pri gradnji no
vega balinišča, 19. aprila prazno
vali svoj jubilej. 

Predsednik kluba Marjan G o 
lob je na slovesnosti toplo poz
dravil približno 70 tekmovalcev 
iz balinarskih klubov iz Ljublja
ne, Domžal , Vodic , Količevega, 
Mengša in Kamnika, ki so se ude
ležili slovesnosti in jubilejnega 
turnirja, predsednika Občinske 
športne zveze Staneta Zamika in 
druge goste, zlasti pa člane, ki so 
pomagali ustanavljati balinarski 
klub in v njem sodelovali od vse
ga začetka. 

Marjan Prelovšek, prvi tajnik 
kluba in državni balinarski so
dnik, je zbranim opisal razvoj or
ganiziranega balinanja na Dupli
ci, ki se je začelo na enosteznem 

balinišču za takratno delavsko re
stavracijo S T O L Ker so tekmo
vanja zahtevala vsaj dvoje bali
narskih stez, so se kmalu odločili 
za gradnjo novega balinišča ob 
kulturnem domu. Zemljišče in del 
prostorov v zgradbi K D je bali-
narjem odstopila tovarna Stol. S 
prostovoljnim delom članov in s 
sodelovanjem Stola so v petih 
mesecih zgradili novo balinišče, 
tako da so v tekmovalni sezoni 
1982-83 na njem že potekala pr
va tekmovanja. 

Z uvrstitvijo v prvo državno l i 
go pa se je spet pokazala potre
ba o dograditvi še dveh dodatnih 
stez, ki so j ih zgradili lani, vse šti
ri steze pa so tudi asfaltirali in 
uredili okolico. V igrišče so vlo
žili prek 5200 ur prostovoljnega 
dela članov kluba, vanj pa so 
vgradili preko 450 m ' gramoza, 
30 m ' betona, skratka, to igrišče 
je lahko danes za zgled, kaj lah
ko naredijo prizadevni špor tn i 
delavci, ki ne čakajo samo na do
tacije, ki so vse bolj skromne. 

Predsednik kluba Marjan Go
lob je nato vsem navzočim usta
novnim č lanom kluba podelil 
spominska priznanja in se j im 
zahvalil za njihovo požrtvovalno 
delo v prid balinarskega športa. 
Med njimi so bili na prvem me
stu prvi predsednik kluba Maks 
Štebc, tajnik Marjan Prelovšek, 

STARO BALINIŠČE ZA STOLOVO MENZO -tu so se leta 1983 (na sli
ki srečanje z Budntčarjem s Količevega) dupliški balinarji začeli me
riti s kolegi iz drugih klubov. 

T R I M S K I P O H O D 

R A Š I C A 9 7 
19. aprila je Planinsko društvo Janez Trdina Mengeš organiziralo 

tradicionalni Trimski pohod Rašica. V sončnem, a mrzlem jutru se 
je od sedme do devete ure na 12 km dolgo pot podalo 238 poho-
dnikov iz Mengša, Trzina, Domžal in drugih okoliških krajev, kar 83 
pa je bilo udeležencev iz Kamnika. Startali so iz Mengša, izpred OŠ 
Dobeno in savskega mostu v Črnučah. 

Nekateri pohodniki, ki so pohod vzeli bolj resno, so bili na cilju 
pri Mengeški koči na Gobavici že pred deveto uro. Ostali pa so si 
vzeli več časa. da so se nadihali svežega zraka in naužili spomladan
skega sonca ter višinsko razliko 360 metrov »premagali« v štirih urah 
zmerne hoje. Zvesti pohodniki so si prislužili značke. Podelili smo 
17 bronastih, 12 srebrnih in 7 zlatih značk. Za deseto udeležbo na 
pohodu so zlate značke prejeli Igor Pezdir, Marjan Šinkovec, Pavla 
Šinkovec, Jože Novak in Franci Erzin iz Mengša ter Ana Simšič in 
Stane Simšič iz Kamnika. Omeniti pa je treba tudi Lojzeta Pečnika. 
ki si je kot prvi prejemnik zlato značko prislužil že lansko teto. 

Trimski pohod Rašica je star že več kot 20 let, vendar se imen
ska evidenca pohodnikov vodi šele 11 let. Upamo, da pohodniki, ki 
so hodili na Rašico že prej, niso prikrajšani za značke. Saj hodimo, 
da se razgibamo in sprostimo, ne da zbiramo trofeje. Vabimo Vas, 
da se nam prihodnje leto pridružite tudi V i , ne bo vam žal 

A N J A J A G O D I C 

E l i t n a k o š a r k a š k a t e k m a z a 

m e m o r i a l J a n e z a B a n i č a 

Slovenska moška alpska smučarska reprezentanca in eki
pa Venera kozmetika & Zlatarstvo Banič se bosta v soboto, 7. 
junija, ob 19. uri pomerili med seboj v športni hali v Kamni
ku. Zanimiv, tradicionalni športno-zahavni dogodek bodo or
ganizatorji popestrili z zabavnim programom in bogatim sre-
čolovom. Vstopnice prodajajo: Zlatarstvo Banič, Kava bar Pri 
Cesarju, Gostilna Mlakar Duplica. Izkupiček od prodanih 
vstopnic je namenjen Onkološkemu inštitutu v Ljubljani. 

V. 

blagajnik Maks Štebe ml. ter os
tali delovni funkcionarji kluba: 
Milan Rutar, Cveto Lanišek, Pe
ter Fišcr in drugi. S čest i tko je 
nekaj spodbudnih besed priza
devnim balinarjem izrekel tudi 
Stane Zarnik, predsednik Občin
ske špor tne zveze. 

V tekmovalnem delu priredit
ve se je na jubilejnem turnirju 
zvrstilo 13 štiričlanskih ekip. Naj
bolj so se odrezali igralci prve eki
pe domačega kluba (Jože Bedič, 
Gregor Golob, Dušan Rak, Seba-
stijan Mlinar), ki so v finalnem de
lu nadigrali stare znance balinar-
je Ihana. Naslednja mesta pa so 
zasedli balinarji Budničarja, Meng
ša, Balinčka, Mengosa, Stola V i r -
tusa, Virtus II, Domžal, Mesarstva 
Juvan, Kubuja, Društva upokojen
cev in Svobode Ljubljana. 

Udeleženci tekmovanja so bili 
z dobro organizacijo in gostoljub
jem prirediteljev zelo zadovoljni, 
zato pravijo, da se radi odzove
jo vabilu svojih dupliških kolegov. 

K pestre jšemu programu sta 
prispevala tudi tekmovanje posa
meznikov v bližanju v krog in 
bogat sreCelov. 

F. S V E T E I J 

V Kamniku najboljša organizacija 
Po končanem Spomladanskem pokalu v Ka

mniku je celotna organizacijska ekipa, kateri se 
je pridružil tudi župan g. Tone Smolnikar, odšla 
na finale v Maribor spodbujat slovensko repre
zentanco. Potrdile so se napovedi, da je bila sku
pina v Kamniku najmočnejša, saj sta se za pr
vo mesto borili ekipi Slovenije in Avstrije. E k i 
pi Slovenije ni bilo težko premagati Avstrijcev, 
saj so j ih porazili že v Kamniku in tako j im je 
pripadel prestižni pokal Odbojkarske federaci
je (CEV) na najstarejšem odbojkarskem tekmo
vanju v Evropi. Pokal j im je predal predsednik 
države g. M i l a n Kučan, na sami podelitvi pa je 
sodeloval tudi kamniški župan. 

Celotna kamniška organizacijska ekipa je bi
la toplo sprejeta s strani igralcev reprezentanc 
Avstrije, Anglije, še posebej Švice in seveda Slo
venije. Vsi so zatrjevali, da je bila organizacija 
najboljša prav v Kamniku, Ekipa Švice se je v 
Kamniku cel teden, ki so ga preživeli na pripra
vah, počutila kot doma, saj je pokrajina še naj
bolj podobna njihovi. M i r v hotelu, točnost pre
vozov in treningov je ugajala njihovi že prego
vorni natančnost i in doslednosti. Prav tako so 
bili izredno navdušeni nad prijaznostjo in ustrež-
ljivostjo organizatorjev. Vsem je bilo kar težko 

zapustiti Kamnik in upajo, da sc bodo v mesto 
pod planinami še kdaj vrnili . 

Še posebno zahvalo za odlično organizacijo 
je Kamničanoni izrekel generalni sekretar te
kmovanja Šved Lasse Svcnsson in s tem najlep
še čestital Odbojkarskemu klubu Kamnik ob nje
govi 50. obletnici. Zanimalo ga je, kako nam je 
lahko ob takih izkušenih organizatorjih, kot so 
v Mariboru in Murski Soboti, uspelo, da smo te
kmovanje izpeljali brez napak in v turnir vne
sli novosti, ki so poživile celotno tekmovanje. Po
sebno je pohvalil tudi številčnost gledalcev, saj 
so organizatorji v Kamniku vedno napolnili dvo
rano, kar j im drugje ni uspelo. Čestitke smo pre
jeli tudi od sekretarja Odbojkarske zveze Slo
venije, g. Aleša Kušarja, ki je zadovoljen s ce
lotno organizacijo v Kamniku. 

S tem turnirjem se je že začelo praznovanje 
50. obletnice Odbojkarskega kluba Kamnik, ki 
bo organiziral praznovanje tega jubileja in sicer v 
soboto, 28. junija, na zunanjih igriščih pri kopališ
ču, na katerega že sedaj vabimo vse bivše in se
danje igralce, simpatizerje, navijače... Odbojkar
skega kluba Kamnik. 

J O Ž E J A N K O V I Č 

»POD STREHO« ŽE 
9 . MEKINJSKI KROS 

Streljanje z zračnim orožjem 

Društvo Partizan Mekinje je 
27. aprila letos organiziralo tradi
cionalni mekinjski kros, ki je že 
deveti po vrsti. Udeležilo se ga je 
rekordnih 106 tekačev iz različnih 
krajev Slovenije. Število tekmoval
cev pa bi bilo ob malce bolj us
miljenem vremenu (z redkimi pre
sledki je namreč večino dneva de
ževalo) verjetno še večje. Vendar 
pa razpoloženje udeležencev teka 
zaradi slabega vremena ni bilo nič 
slabše, nasprotno: videti je bilo, 
kol bi vsaka nadaljnja kaplja de
žja moč in voljo tekmovalnega du
ha le še povečala. Še posebej le
po je bilo to videti pri najmlajših 
udeležencih teka, ki so svoj 500 
metrov dolg krog malodane kar 
preleteli, pri čemer se je moral so
dnik na ciljni črti zelo potruditi, 
da je uspešno lovil frekvenco od
dajanja njihovih tekmovalnih kar
tončkov. Seveda so bile zelo za
nimive tudi »borbe« starejših te
kmovalcev, ki so se pomerili na 
daljših prograh: fantje in dekleta 
na 1000 oziroma 2000 metrov, čla
nice na 5000 in člani na 10000 me
trov. Pri slednjih sta bila s 1. in 2. 
mestom pričakovano najhitrejša 
kamniški tekaški zvezdi Lado in 
Ivan Urh, med članicami pa je po-
metla s konkurenco ljubljanska at
letinja Anica Živko. 

Za izvrstno izvedbo tekmova
nja je potrebno novoizvoljenemu 
odboru društva, ki mu predseduje 
g Franc Letnar, izreči vso poh
valo. Člani odbora, med katerimi 
so tudi bivši športniki , so svoje 
delo opravili profesionalno. Štart-
nina jc bila simbolična, proge le
po urejene in skrbno označene , 
kontrolorjev na progi je bilo več 
kot dovolj. Računalniška obdela
va podatkov je nudila takojšnjo 
podajo rezultatov, brez nepotreb
nega čakanja. Absolutnim zmago
valcem so bile podeljene denar

ne nagrade, ostalim pa medalje in 
lepe p rak t i čne nagrade. Vse je 
potekalo tekoče in brez zapletov, 
pa tudi za prijaznost je bilo po
skrbljeno. 

KS Mekinje, Špor tna zveza in 
občina Kamnik sta bili pokrovi
teljici teka, pomagali pa so tudi 
sponzorji: Kemostik, market Ma
lina, Papež, Simons in še nekateri. 

R E Z U L T A T I T E K A : moški ab
solutno: 1. Lado U r h - Proline 
(38.27), 2. Ivan Urh - Stop Team 
(38.31), 3. Tomaž Kalan - Smarno-
gorska naveza (39.02); 4. Lado 
Kvcder - Industrija usnja Vrhni 
ka (39.20), 5. Marjan Veršnik -
Kamnik (41.30); ženske absolutno: 
I. Anica Zivko - Energija Ljublja
na (22.10), 2. Nada Kozjek - Pro-
loco Scott (24.10), 3. Andreja 
Močnik - Kalcit Team (25.47). 

predšolske deklice: I. Manca 
Vrhovnik - Tunjice, 2. Tjaša Pri
jatelj - Podgorica 

dekleta A : 1. Neža Poljanšek, 2. 
Damjana Petek, 3. Lara Bernot 
(vse tri Mekinje) 

dekleta B : 1. Judita Klemen -
Mekinje, 2. Sandra Po točn ik -
Mekinje, 3. Romana Uršič - G o -
dič 

dekleta C : 1. Nataša Burja, 2. 
Ines Novak (obe Mekinje) 

predšolski dečki: 1. M i r o Jurje-
vič - N o v i trg 

fantje A : I. David Kuhar - Stra
nje, 2. Jaka Škorjanc - Mekinje, 
3. Rok Slapar - Mekinje 

fantje B : 1. Matej Kališnik -
Novi Trg, 2. Anže Jerše - Stranje, 
3. Sašo Sušnik - Godič 

fantje C : 1. Boštjan Burja - Me
kinje, 2. Roman Golob - Mekinje, 
3. Grega Žagar - Okroglo 

fantje D : 1. Klemen Avbelj -
A K Domžale, 2. Zdravko Volkar 
- ŠD Šmar tno , 3. Tomaž Kušar 
A K Domžale 

K S E N I J A V R H O V N I K 

Pokal Renault Clio 

Uspešen začetek sezone 

z a Franca Šimenca 
Franc Šimenc, voznik A M D 

Kamnik - Stop team, je uspešno 
začel ietošnjo sezono tekmovanj 
za pokal Renault Cl io , kjer gre 
za konkurenco enako m o č n i h 
avtomobilov cl io v cestno-hi-
trostnih in gorsko-hitrostnih dir
kah. 

Prva dirka je bila 10. maja v 
Avstriji na prenovljenem dirka
lišču A- l -Ring , kjer bo letos tu
di dirka za Formulo I. Kljub ve
l ikim težavam z vozi lom in hu
di konkurenci je voznik Franc 
Šimenc dosegel č e t r t o mesto 
med 12 tekmovalci. 

18. maja je bila na Grobn iku 
pri Reki druga cestno-hitrostna 
dirka. Zaradi lažje nes reče na 
treningu je imel Franc Šimenc 
slabo startno pozicijo, vendar je 
z nekaj drznosti in sreče uspel 

prit i na cilj če t r t i . Tako je po 
dveh tekmah na 3. mestu v sku
pni razvrstitvi za pokal Renault 
Cl io , kar lahko napoveduje us
pešno sezono za voznika s K r i 
ža. Letos ima Franc tudi svoj te
kmovalni avto in opremo ter s 
tem večje možnost i za treninge 
in za boljše dosežke na tekmo
vanjih. Želi si čimvišje uvrstitve 
med prvih pet v skupni razvr
stitvi za pokal Renault Cl io . Na 
poti k zastavljenemu cilju pa mu 
pomagajo zlasti generalni spon
zor P O K A d.o.o. in drugi spon
zorji SKB, Doulux-gradbeni inže
niring in drugi. Že v začetku ju
nija pa Franca čakajo naslednje 
dirke, najprej dve gorsko-hitrost-
ni di rki na Učki nad Opatijo in 
v Grgarju pri Novi Gor ic i . 

S A Š A M E J A Č 

Zaključek lige in državno 

prvenstvo 
5. aprila je bilo na Ptuju zaključno 

tekmovanje za Zlato puščico, ki se ga 
kamniški strelci, ki so potrdili normo 
za nastop, niso udeležili zaradi finanč
nih težav. Nastop na tem tekmovanju 
je pomemben, ker vsi nastopajo v enot
ni kategoriji in po uvrstitvi lahko oce
nimo kvaliteto strelcev. 

V sredini aprila so se končala ligaš
ka tekmovanja v streljanju z zračnim 
orožjem, ki so imela 11 kol. V vsaki li
gi je tekmovalo po 12 ekip, kjer vsi 
strelci tekmujejo v enotni konkurenci. 
Omeniti velja, da so vsi kamniški strel
ci s puško, razen Repiča, še mladinci 
oz. mladinke. 

Za I. ligo so v Kamniku streljali 
Marjan Repič, Miha Radej, Vesna Zo
re in ekipno dosegli solidno 7. mesto. 
Posamezno so po skupnih rezultatih 
osvojili; Repič M. 18. mesto s povpreč
nim rezultatom 577,45 kroga, Radej 
M. 20. mesto, povpr. rez. 575,73 kro
ga, in Zore V. 26. mesto, povpr. rez. 
572,27 kroga. 

V 2. ligi je sodelovala II. ekipa ka
mniških strelcev v sestavi Bojana Bom-
bač, Damjan Burja, Špela, Sitar ter 
Maja Mlakar in ekipno osvojila 4. me
sto. Posamezno so se uvrstili: Bombač 
B. 3. mesto s povprečnim rezultatom 
576.55 kroga, Burja D. 7. mesto -
povpr. rez. 568.36 kroga, Sitar S. 26. 
mesto - povpr. rez. 561.30 kroga in 
Mlakar M. 44 - mesto povpr. rez. 
559.00 kroga. 

Prvič je v 1. ligi s pištolo, po zmagi 
v 2. ligi v sezoni 1996, nastopila eki
pa pištolarjev v sestavi Roman Radej, 
Bojan Burja in Martin Pogačnik ter 
zasedla 8. mesto. Posamezno so po 
skupnih rezultatih osvojili; Radej R. 
16. mesto s povprečnim rezultatom 
551.73 kroga, Pogačnik M. 27. mesto 
- povpr. rez. 548,80 kroga in Burja B. 
29. mesto - povpr. rez. 541.90 kroga. 

19. in 20. aprila je v Turnišču po
tekalo 6. državno prvenstvo v strelja
nju s standardnim zračnim orožjem za 
vse kategorije. 

Za mladinsko ekipo Kamnika so s 
puško nastopili Miha Radej, Damjan 
Burja ter Boris Ganar in osvojili 8. me
sto. Posamezno so osvojili; Radej M. 2. 
mesto s 574 krogi, Burja D. 12. mesto 
s 567 krogi in Gantar B. zadnje me
sto. 

S pištolo med mladinci je Martin 
Pogačnik osvojil naslov državnega pr
vaka s 551. krogi. 

Pri članicah s pištolo je Urša Po
gačnik osvojila 5. mesto s 354 krogi. 

Za člansko ekipo pištolarjev so na
stopili Roman Radej, Bojan Burja in 
Janez .lohansson ter osvojili 9. mesto. 
Posamezno so se uvrstili Radej R. na 
13. mesto s 556. krogi, Burja B. na 21. 
mesto s 550. krogi in Johansson J. na 
35. mesto s 538. krogi. 

V članski konkurenci s puško je 
nastopil iz Kamnika Marjan Repič in 
s 573. krogi osvojil 23. mesto, držav
ni prvak pa je postal oz. ostal, kot že 
vrsto let, Rajmond Debevec. 

V mladinski konkurenci s puško 
(ekip ni bilo) so streljale Bojana Zore, 
Vesna Bombač, Maja Mlakar in Špe
la Sitar. V jinalni seriji, kjer se pome
ri prvih 8 najboljših po rednem delu 
streljanja, se vrstni red ni spremenil in 
državna prvakinja je postala Bombač 
B. s 476,9 kroga, 2. mesto je osvojila 
Zore V. s 476,6 kroga, 4. mesto je pri
padlo Mlakar M. s 470,2. krogi in 5. 
mesto SitarŠ. s 468,9. krogi. 

Z državnim prvenstvom so strelci 
zaključili tekmovanja z zračnim oro
žjem - mednarodni program, začne pa 
se streljanje z MK orožjem, kjer smo 
kamniški strelci »šibkejši« zaradi fi
nančnih težav. 

IRENA RADEJ 

Glavni trg 23 - pri Občini 

E D I N I P R A V I S E R V I S 

prijave za počitniško delo 
pestra ponudba takojšnjih del 
zalagamo finančna sredstva za pod
jetja boljšega bonitetnega 
razreda 
brezplačne informacije 
o inštrukcijah 

Najdete nas 
na Glavnem trgu 23 

- pri Občini -
ali po tel.: 817-058 KO ŽEPNINA NI DOVOLJ... 



12 29. maja J997 ŠE TO IN ONO Kamniški OBČAN 

K a k o v o s t v p o d j e t n i š t v u V I I . Občinsko tekmovanje iz matematike 
Če si osvežilno spomin na zadnjo 

temo, ko smo govorili o standardih 
in možnosti , da izberemo model 
glede na dejavnost in zahtevnost, 
potem iz primerjave modelov lahko 
ugotovimo, da so elementi nadzora 
nad dokumenti pojavijo v vseh mo
delih. 

Sistematiko podanih pisnih ob
l ik pravil, postopkov in navodil ob
ravnavamo v temi: 

DOKUMENTACIJA 
SISTEMA KAKOVOSTI 

Pogoj za uspešno izdelavo do
kumentov sistema kakovosti je 
kot stalnica aktivno sodelovanje 
vseh področ i j dela podjetnika 
oziroma podjetja. 

Brez določitve: 
• pristojnosti in odgovornosti za 

dokumentiranje celotnega siste
ma kakovosti, 

• pristojnosti za izdelavo posame
znih postopkov in navodil, 

• načina izvajanja sprememb po
sameznih vrst dokumentov, 

• terminskega plana in končnih 
rokov, 

načina obveščanja vodstva o po
teku del,... ne gre. 
Zgradbo dokumentov sistema 

kakovosti tvorijo dokumenti na 
treh nivojih in sicer je prvi nivo 
poslovnik kakovosti, drugega tvo
rijo postopki za potek posameznih 
dejavnosti, v tretjem pa so navo
dila za delo, navodila za preglede, 
interni standardi... Znane in uve
ljavljene so že tudi vse oblike, ki 
so glede na nivo zaželeno različ
ne zaradi hitrega prepoznavanja, 
zahteve po sistematičnosti in ure
jenosti. 

Poslovnik kakovosti ima lahko 
relativno majhen obseg. V njem 
podjetje poda svoj »know-how« 
za področje kakovosti in je za
to lahko ali pa celo mora biti do
stopen tudi kupcem in drugim 
zunaj podjetja. 

Vsebovati mora elemente siste
ma, določbe , ki j ih je podjetje 
prevzelo, še posebno pa morate 
upoštevati V S E dejavnosti, ki se 
na tem področju izvajajo, V S A 
področja, ki so pri tem udeleže
na. Načelen opis, K A J se z vsa
kim elementom dogaja in K D O 
je odgovoren za posamezno de
javnost, običajno obsega od 3 do 
4 strani za element sistema. 

Z a element sistema podamo 
načelen opis, pristojnost in odgo
vornost, medsebojne zveze, potek 
dejavnosti, kar najlažje podamo v 
obliki matrike. (Najbolj znana je 

matrika odgovornosti in Vam jo 
bomo za področ je kakovosti v 
eni od tem predstavili.) 

Poslovnik kakovosti ima obi
čajno naslednje dele: naslovni list, 
navodilo uporabnikom, 

lista veljavnih izdaj poglavij, 
vsebina, predgovor, poglavja Po
slovnika kakovosti, priloge. 

Seznanimo se, kaj naj bi bilo v 
vsebini. 

Listo poglavij in podpoglavij 
Poslovnika kakovosti (PKJ običaj
no odobri poob laščena oseba 
podjetja za to področje. Elementi 
so lahko razvrščeni po ISO 9004 
ali po ISO 9001-9003. Če P K upo
rabljate kot interni dokument, je 
primerneje, da so elementi poda
ni po ISO 9004, ker je za vas 
nadzor nad učinkovitostjo siste
ma lažji. Če pa je namenjen kup
cem ter za pridobitev certifika
ta, je primerneje, da so elementi 
sistema podani po ISO 9001-9003. 

Postopki dajejo podroben opis 
poteka posameznih dejavnosti. V 
njih je navedeno, K A K O in N A 
KAKŠEN N A Č I N se izvajajo po
samezne dejavnosti. V postopkih 
je podan organizacijsko tehnični 
»know-how« podjetja in so zato 
poslovna tajnost podjetja. Zunaj 
podjetja se lahko predajo le s po
sebnim dovoljenjem pooblaščene 
osebe. Element sistema ima lah
ko več postopkov, ki j ih ne gle
de na število vodimo ločeno od 
PK. so pa v njem navedeni kot 
referenčni dokumenti. 

Vsi postopki, ne glede na ele
ment sistema, naj bodo enotno 
urejeni. P r i p o r o č a m o naslednji 
vrstni red poglavij: 
• namen, v katerem naj se nave

de predmet postopka, 
• področje veljavnosti - področja 

podjetja, za katere velja posto
pek, 

• izrazi in označbe - navedejo naj 
se pomeni izrazov in označb, ki 
se pojavljajo v postopku, 

• odgovornost - navedejo se od
govornosti za posamezne dejav
nosti naloge, ki so navedene v 
postopku, 

• opis - poda se opis postopka, 
napisani naj bodo sistematično, 
jasno in pregledno; dopolnjeni 
naj bodo s podatki o poteku in 
odgovornosti (uporabi znake za 
izdelavo poteka), pazi na stič
na mesta sistema, ker so to kri
tične točke vsakega sistema; 

• napotki in pripombe so lahko 
navedeni standardi, predpisi, l i 
teratura 

Ste že zavarovali svoje posevke 
in plodove? 

Če se spomnimo katastrofalnih 
poplav pa toče, ki sem ter tja okle-
sti naše posevke in plodove, vedno 
znova ugotavljamo, da bi pravočasno 
sklenjeno zavarovanje posledice ne
sreče vsaj omililo, preprečiti jih ne 
more skoraj nihče. 

Kamnik Zavarovalnica Triglav d.d. nu
di pri skupinskem zavarovanju posev
kov in plodov 30% popust, kar zlasti 
za tiste, ki bodo zavarovali večje po
vršine, nikakor ni zanemarljiva vsota. 

Zavarovali boste lahko vse: pšeni
co, koruzo, silažno koruzo, pa ječmen, 

Kultura Pridelek 
kg/ha 

Zavarovalna 
vsota 
v SIT 

Prispevek 
občine 
v SIT 

Premija 
s 30% 

popusta 
in 5% p.d. 

Pšenica 4.000 128.000 749 1.750 
Koruza silaža 40.000 160.000 583 1.365 
Koruza zrnje 5.000 125.000 598 1.380 
Ječmen 4.000 128.000 749 1.750 
Oves 3.500 105.000 846 1.975 
Oljna repica 2.500 100.000 1.166 2.720 
Zelje 35.000 875.000 7.993 8.347 
Sladkorna pesa 40.000 360.000 4.876 11.378 

Iz tabele je razvidno, da je skupinsko zavarovanje zelo ugodno, zato ta
ko Zavarovalnica Triglav d.d. kot vsi ostali sodelujoči pričakujejo, da se 
boste v velikem številu odločali za zavarovanje, k i ga lahko sklenete do 
10. junija 1997. 

N i zastonj, je pa poceni i n 
koristno! 

Naš namen je, da vas s tem krat
kim prispevkom opozorimo na mož
nosti pa tudi na cene zavarovanj, ki 
jih že vrsto let kmetovalcem ponuja 
Zavarovalnica Triglav d.d.. Območna 
enota Ljubljana, Poslovna enota Dom-
žale-Kamnik. 

Tudi letos ob sodelovanju občine 

oves, tudi proso in oljno repico, če ju 
sejete, pri zavarovalnici pa so mislili 
tudi na večje proizvajalce zelja in 
sladkorne pese. 

Zavarovanje boste lahko sklenili pri 
zastopnikih, ki vas bodo do 10. junija 
1997 obiskali. 

Sklepanje zavarovanj bo organizi
rano v zbiralnicah mleka, o točnih da
tumih in urah boste obveščeni nakna
dno. S. M . 

• dokumentacija so zahteve, ki sc 
nanašajo na dokumentacijo po
stopka, med važnejše sodi na
vedba časa hranjenja enega iz
voda neveljavnega postopka, ko 
je bil podvržen spremembi, 

• spremembe - pr i vsaki spre
membi ali dopolnitvi postopka 
je treba izdati novo izdajo po
stopka z novo številko izdaje in 
novim datumom, 

• razdelilnik - navedeni so vsi 
prejemniki postopka, 

• priloge - navedejo se priloge k 
postopku. 
Navodila za delo dajejo podro

ben opis izvajanja posameznih 
nalog/operacij in odgovornosti 
zanje. Navodila prikazujejo, K A 
K O in N A KAKŠEN N A Č I N se 
te izvajajo. V navodilih je podan 
tehnični »know-how« podjetja in 
so zato kot postopki poslovna taj
nost podjetja. 

V nadaljevanju teme o doku
mentaciji se bomo seznanili s prak
tičnimi primeri izdelave postopkov 
v nabavi, proizvodnji itd.... 

Še vedno pa smo Vam na voljo v 
času naših svetovalnih terminov, ka
kor tudi izven ter po tel./fax.: 831-
479 - V A R E K A Komenda, Inženi
ring za varstvo pri delu, požarno 
varnost, ekologijo in kakovost, 
J E N K O Igor s. p., P O T O K P R I 
K O M E N D I 3B. 

Igor ing. J E N K O 

V soboto. 19. aprila, je na OŠ 
Toma Brejca potekalo 32. občin
sko tekmovanje iz matematike. 
Za srebrno Vegovo priznanje je 
tekmovalo 64 učencev iz šestih 
kamniških Sol. Priznanje je osvo
ji lo 23 učencev. 

Med šestimi razredi je prizna
nje osvojilo sedem učencev. Naj
boljša sta bila Čr t Jamšek in Do
men Veternik (oba OŠ Toma 
Brejca), sledili pa so še Mar ta 
Koncilja, Tina Trebušak (obe OŠ 
Šmar tno) , Klemen Brumec (OŠ 
Stranje), Blaž Kladnik (OŠ Frana 
Albrehta) in Urban Jeraj (OŠ Ko
menda Moste). 

M e d sedmimi razredi je pri
znanje osvojilo osem učencev. 
Najboljši je bil Tilen Čadež (OŠ 
Toma Brejca), sledili so mu Tja-
ša Ipavec (OŠ Komenda Moste), 
Katja Mozetič (OŠ Frana Albreh
ta), Martin Pregl (OŠ Toma Brej
ca), Matej Škrlep, Neža Žnidar-
šič (oba OŠ Komenda Moste), A l 
joša Jemec (OŠ Toma Brejca) in 
Jernej Markelj (OŠ Frana Albreh
ta). 

Med osmimi razredi je bilo 
podeljenih osem priznanj. Prvo 
mesto so si razdelili Mi ra Tonin 
(OŠ Toma Brejca), Andraž Hubad 
(OŠ Frana Albrehta) in Polona 
Prodnik (OŠ Stranje). Sledili so 
j im Katja Kaker (OS Stranje), N i 
na Komatar (OŠ Toma Brejca), 

N a p o l p o t i d o d v i g a l a z a N i n a 

Na akcijo zbiranja pomoči za zgraditev dvigala, k i bo deset
letnega Nina s cerebralno paralizo pripeljalo v domače kletno sta
novanje, se je odzvalo kar precej ljudi in podjetij med katerimi 
so iz Kamnika in okolice prispevali: 

Zavod za usposabljanje invalidne mladine Kamnik 92.000.00 SIT 

Vcmas d. o. o . Stahovica 70.000.00 SIT 
Prispevka po 30.000,00 SIT 
Nova Ljubljanska banka podružnica Kamnik 
Koćna Kamnik d. d. 
Prispevka po 20.000,00 tolarjev 
Odvetnik Doles Andrej, Domžale 
Sitar Pneumatic center d. d., Kamnik 

Prispevki po 10.000,00 tolarjev 
Bistrica d. o. o. - izdajatelj Kamniškega občana 
Tolos d. o o., Kamnik 
Avant J & K d. o. o.. Kamnik 

Flok d. o. o„ Komenda in 
Gostilna Mlakar, Kamnik po 5.000 SIT 
ter Homar d. o. o , Kamnik 3.000 SIT 

Vsi dobri ljudje lahko prispevajo za dvigalo za Nina na žiro ra
čun št. 51500-603-33738 s pripisom »denarni prispevek za Nina«. 

v mj 
KULTURNI DAN V OŠ ŠMARTNO 

ljubljanska banka 
Nova Ljubljanska banka d.d, LJubljana 
Podružnica Kamnik 

Ob mednarodnem dnevu knjig za ot
roke, 2. aprilu, so imeli v OS Šmartno 
kulturni dan. Učence te Sole so obiskali 
pesnik in pisatelj Feri Lainšček, gleda
liški igralec, Miki Ros in glasbenik in 
pevec Vlado Kreslin. Ob tem so nasta
li pričujoči zapisi smarskih osnovnošol
cev. 

NA ODRUZV1ADOM 
KRESUNOM 

Pel sem z Vladom Kreslinom. To je 
bil neverjeten nastop. Imel sem veliko 
treme vendar pa mije med pesmijo iz
ginila. Pel sem Se s prijateljem Juretom 
iz 5. razreda. Bila sva zelo razpolože
na in sva pela že od začetka. 

Z Vladom Kreslinom sem se srečal 
že kot predšolski otrok, ko je priSel v 
Solo v Zgornjem Tuhinju. Znam kar 
veliko njegovih pesmi in všeč mije. 

Ambrož Bajde, 6.b 
OŠ Šmartno v Tuhinju 

Kmal pršu, 
Reku je: 
Evo, zdej sem tu! 
Skup zapel bomo 
glasno 
In imel se prav lepo: 
Namesto koga roža cveti... 

Marta Dollnšek, S.a 
OŠ Šmartno v Tuhinju 

ŠTORKLJE VPREKMURJU 
NE NOSIJO JAJC, AMPAK 
OTROKE 

Kot vemo, so štorklje v Sloveniji red
kost. Največ jih je v Prekmurju in so 
zelo prijazne ptice. Imajo vitke noge, 
velika krila in dolg kljun. V Prekmurju 
je doma tudi Vlado Kreslin, kitarist in 
pevec, ki Je obiskal našo šolo. Pred 
Vladom sta bila pri nas tudi Feri La
inšček in njegov prijatelj Miki Roš. Mi
ki nam je pripovedoval o ciganih. Ci

gani se mnogim ljudem zdijo ljudje, ki 
so zanemarjeni, umazani in ves čas 
kradejo, kar jim pride pod roke. Me
ni se zdijo povsem navadni ljudje s sr
cem. Vendar, kako so prišli v Prek-
murje? Verjetno so tudi njih prinesle 
štorklje. Jure Poljanšek, 7.a 

OŠ Šmartno v Tuhinju 

KNJIGA 
Knjiga ima za vsakega človeka 

drugačen pomen. Nekaterim vsebina 
knjige veliko pove, marsikdo pa se niti 
na trudi, da bi jo razumel.. To sem 
spoznala ob zbiranju starih knjig za 
razstavo pri zgodovinskem krožku. 

Mentorica zgodovinskega krožka 
nam je naročila, naj se lotimo zbira
nja starih knjig. Večina se nas je ta
koj spomnila starih mam še bolj pa 
njihovih podstrešij. Takoj naslednjega 
dne sem se odpravilo do stare mame, 
ji povedala, za kaj gre ter jo prosila 
za dovoljenje, da pobrskam po starem 
podstrešju. Seveda mije dovolila in 
takoj sem pričela z iskanjem. Našla 
sem ogromno starih knjig in jih odne
sla s podstrešja. Z mamo sva se loti
li prebiranja in listanja ter bili zelo 
zadovoljni. Jaz zaradi starih, ogulje
nih knjig, kijih bom odnesla v šolo, 
stara mama pa se je spominjala svo
je mladosti. Knjige so jo pospremile 
nazaj v njeno mladost. Razlagala mi 
je, kako težko je bilo včasih dobiti 
knjige in čas za branje. Prišli pa sva 
tudi do starega šolskega zvezka. Ma
ma ga je prijela v roke in se zagleda
la vanj. Na platnici zvezka je bilo z 
lepimi črkami napisano ime njenega 
pokojnega brata. Ob tem sem spozna
la pomen knjige. Spoznala sem, kaj 
vse lahko knjiga pove človeku, če ji 
zna prisluhniti. 

Sonja Hrastovec, 7.a 
OŠ Šmartno v Tuhinju 

Erika Lipovšek, Barbara Kuzma 
(obe Frana Albrehta) in Špela 
Štupar (OŠ Marije Vere). Največ 
priznanj so osvojili učenci OŠ To
ma Brejca. 

Najboljši so dobili še denarne 
in prak t ične nagrade, ki so j ih 
prispevali Nova Ljubljanska ban
ka d.d., S K B banka d.d., Kočna, 
Stol Titan, Svilanit, Market Ma
na, K I K , Ljubljanske mlekarne. 
Ž i to Kamnik, Cvet l ičarna Lap, 
Trgovina Nakup in Mercator Eta. 
Vsem sponzorjem se iskreno zah
valjujemo. 

N a državnem tekmovanju za 
zlato Vegovo priznanje, ki bo 17. 
maja v Ljubljani, bodo nastopili 
Tilen Čadež, Tjaša Ipavec in Katja 
Mozetič med sedmimi razredi ter 
Mi ra Tonin, Andraž Hubad, Po
lona Prodnik in Katja Kaker med 
osmimi razredi. Vsem želimo ve
liko uspehov. 

Naslednje leto bo občinsko te
kmovanje potekalo v prostorih 
OŠ Marije Vere. 

N I N A K O M A T A R , 
O Š Toma Brejca, 8. b 

Ravnatelj OŠ Toma Brejca Vuko Cmiljantč in predstavnik Nove Ljub
ljanske banke - podružnice Kamnik podeljujeta nagrado za prvo me
sto med šestimi razredi Domnu Vetemiku, učencu 6. b razreda OŠ To
ma Brejca 

Za lastnike gozdov 
Zavod za gozdove Slovenije, Kra

jevna enota Kamnik, obvešča vse 
lastnike gozdov v kamniški občini, 
da so se začela dela na revizijah 10-
letnih gozdnogospodarskih načrtov. V 
občini so trije taki načrti: za Tuhinj
sko dolino, za Kamniško Bistrico in 
za širše področje Kurnnika (proti Ko
mendi). Dela bodo predvidoma pote
kala do leta 2000, začela pa so se v 
letošnjem letu v Tuhinjski dolini. Na 
zunaj se to kaže najprej z obnavlja
njem mej za oddelke odseke in ka
tastrske občine Ker se na terenu po
rajajo določena vprašanja glede teh 
meja, pojavlja pa se že tudi brisanje 
le-teh,je potrebno pojasniti, daje raz
delitev gozda na oddelke in odseke 
strokovna gozdarska razdelitev, te 
meje so le orientacijske in nimajo no
bene zveze z parcelnimi mejami. Go
zdarska stroka si z to razdelitvijo le 
zagotavlja večjo preglednost za delo
vanje v gozdu. Te meje se označujejo 
z dvema vodoravnima rdečima črta
ma. Po potrebi se lahko tudi spremi
njajo. Katastrska meja, kipa je stal
na, se označuje z dvema vodoravni
ma rdečima črtama in piko. 

Prosimo občane, lastnike gozdov, 
naj ne brišejo teh meja z dreves in naj 
se ne vznemirjajo, če ta meja ne gre. 
točno po parcelni meji, kajti ta meja 
s parcelo oz. z lastništvom nima ni
kakršne zveze. 

Meje barvajo revirni gozdarji. Last
nike gozdov prosimo, naj se direktno 

na terenu povežejo z njimi, od njih 
bodo dobili verodostojno informaci
jo o tovrstnih aktivnostih v gozdu. 

Istočasno želimo opozoriti tudi na 
postavljene pasti za lov na smreko
vega lubadarja. Gozdovi v kamniš
ki občini sicer v lanskem in letoš
njem letu niso bili toliko prizadeti 
zaradi žleda in snegoloma kot neka
teri drugi deli Slovenije - nepravoča
sno spravilo polomljenih dreves na
mreč predstavlja potencialno nevar
nost za namnožitev lubadarja - ven
dar bo Zavod za gozdove Slovenije, 
Krajevna enota Kamnik, kljub temu 
razmeslila po celotni površini obči
ne približno 100 kosov posebnih čr
nih plastičnih pasti, v katerih bodo 
snovi, ki privlačijo žuželke. V teh pa
steh se žuželke ulove in kasneje jih 
odstranijo. Večina lastnikov pravo
časno pospravlja polomljena drevesa 
iz gozda, kar je seveda prvi obvezni 
ukrep proti namnožitvi škodljivca, 
vendar prosimo ostale občane, da 
teh pasti ne uničujejo, kot se je tu in 
tam v preteklih letih dogajalo in s 
tem posredno pomagajo prizadetim 
lastnikom gozdov in gozdu nasploh. 
S temi pastmi letno ulovimo in uni
čimo na sto tisoče žuželk in tako tu
di s tem pomagamo naravi pri po
novni vzpostavitvi biološkega ravno
težja. 

Zavod za gozdove Slovenije 
Krajevna enota Kamnik 

TRGOVINA S SPECIALNO AVTOELEKTRO OPREMO TER 
DODATNO OPREMO AVTOMOBILOV OB KAMNIŠKI OBVOZNICI 

trgovina: Perovo 26, KAMNIK, teL/faks: 812-888 

• akumulatorji ATSA po ugodnih cenah 
• akumulatorji TOPLA po tovarniških cenah z dveletno garancijo, 

pooblaščeni servis 
• VESNA akumulatorji - tovorni program od 110 Ah do 180 Ah 
• svetila SATURNUS 
• avtokozmetlka: SONAX, STP, JOHNSON, PAULINA, ARMORRALL 
• motoma Olja: CASTROL, VALVOUNE, ELF, AGIP, PROTON 
• svečke: CHAMPION, BOSCH 
• Oljni filtri: DONIT, CHAMPION, FIAMM 
• avtoprevleke in avtotepihl TUDI PO MERI ZA VSE VRSTE VOZIL 
• dodatna oprema 
• protivlomna zašči ta va šega vozila: GT ALARM, IMMOBIUSER 

- naprava proti kraji vašega avtomobila 
• avtoradii in avtozvočniki za vsak žep: BLAUPUNKT, PIONEER, 

MTC 

Odprto od a do 19. ure, ob sobotah od 8. do 13. ure. 

Vsem strankam se že vnaprej zahvaljujemo za obisk v naši trgovini. 
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Praznik očetov v vrtcu 
Zaprice 
• 18. april smo izbrali za dan očetov, praznik očijev. Zakaj prav 18. 
april? Brez posebnih razlogov. Vtisi maminega praznika so v otro
cih zapustili pozitivne sledi in misli. V otroških srcih živi ljubezen 
do obeh staršev. In tako je prav - zakaj ne bi to gojili še naprej. 
Ideja se je že lani porodila v glavah otrok in tudi letos so predlaga
li , da pripravimo program. 

Očiji so se množično odzvali povabilu. Otroci so zaigrali glasbe
no pravljico Grad-gradič in zato so bili nagrajeni s toplim aplavzom. 

.Praznovanje je bilo slavnostno in obenem tudi »delavno«. Za oče
te je sledilo rahlo presenečenje, ki pa se ga niso ustrašili. Otroci in 
očetje so zamenjali vloge. Za lutkovnim zaslonom s papirnatimi lut
kami v rokah so poslali odrasli moški, očetje - igralci lutk. Vzdušje 
je bilo prijetno, sproščeno. Otroci so očete vzpodbujali s petjem po
vezovalne pesmi, s ploskanjem in smehom - saj je marsikateri oči 
improviziral besedilo, morda tudi malo »drugače« vodil lutko. Lut
kovna predstava je zelo uspela. 

Ob glasbi in plesu so se dokaj utrujeni povabljenci lahko odžejali 
in okrepčali z dobrimi piškoti. 

Nekaterim je bilo kar žal, da je prireditev minila, saj je takih tre
nutkov v življenju očetov in otrok bolj malo. Prav taka doživetja pa 
pozitivno vplivajo na medsebojne odnose: poglabljajo ljubezen med 
otrokom in očetom, prijateljske odnose med očeti in seveda tudi pri
jetno sodelovanje vrtca z družino. 

Vsem oče tom otrok naše skupine - najlepša hvala za sodelovanje 
in upamo, da ste se imeli lepo. Bili ste enkratni in radi vas imamo. 

Se srečamo spet prihodnje leto ob istem času? 
W E Marjetica - Zaprice 

V E R A G O L O B 

Letna skupščina DU Kamnik i r » t t i * i i * l c l n i - f i * i W i 
Sredi aprila je predsednik DU Kamnik g. Stane Simšič sklical letno skupš

čino DU Kamnik. Za sejo letošnje skupščine je bil predlagan dnevni red, ki 
je obsegal kar devet točk. Sejo je vodil g. Peter Plevel. 

Pregled sklepov zadnje seje skupščine je podal g. Stane Simšič in poudaril, 
da je bila lani volilna skupščina, kjer so bili izvoljeni organi DU Kamnik za 
4-letno obdobje sprejeta so bila delovna in finančna poročila. Vse poslova
nje je pregledal tudi nadzorni odbor in ugotovil, da je delo potekalo tako, da 
ni razlogov za kakršnokoli ukrepanje Zato je skupščina zapisnik in sprejete 
sklepe z dne 29. 5. /996 soglasno potrdila. 

Tudi poročilo o delu društva v preteklem letu je podal predsednik društva 
in ugotovil, da je bilo o opravljenega veliko odgovornega in uspešnega dela. 
V društvo smo pridobili 149 novih članov, žal pa so naravne zakonitosti 
zmanjšale naše članstvo za 96 članov. Tako imamo konec 1996. leta 3.281 
članov. Preko društva je koristilo svoj »dopust« 161 članov. Obiskanih je bi
lo tudi 310 starejših ali bolnih članov društva. Organiziranih je bilo 52 po
hodov in planinskih tur, skupno s Planinskim društvom Kamnik, na katerih 
je bilo prisotnih v povprečju kar po 26 pohodnikov - članov našega društva. 
Tudi izleti s kolesi so zaželeni in na vseh 13 vožnjah je bilo 529 kolesarjev. 
Da so tudi upokojenci še radi športno aktivni, pove tudi podatek, da sije v 
letu 1996 pridobilo značko »športnik-upokojenec« kar 107 članov. Ženska 
sekcija se sestaja 2-krat mesečno na svojih družabnih srečanjih in še na kak
šen izlet se podajo, konec leta pa so pripravile zanimivo in dobro obiskano raz
stavo ročnih del. Maja je bil na novo organiziran Mešani pevski zbor DU Ka
mnik, ki šteje nad 30 članov in se je tudi že nekajkrat uspešno predstavil. Pa 
še zanimiva folklorna skupina seje »rodila« in tudi ta že prijetno preseneča s 
svojimi nastopi na zabavnih petkovih popoldnevih in tudi drugod. Za rojstvo 
mešanega pevskega zbora DU Kamnik in Folklorne skupine DU Kamnik pa 
je zaslužen g. Božo Matlčič. Velika pridobitev za balinarjeje izgradnja dvo-
steznega balinišča. Uspešni so tudi kegljači, ki se udeležujejo raznih tekmo
vanj in na nekaterih kar standardno zmagujejo. Uspešno se je uredilo naje-
rnniško razmerje za gostinski lokal. Lani smo obeleževali tudi 50-letnico ob
stoja ZDUS. Ob tej priložnosti je tudi DU Kamnik prejelo za svoje aktivno in 
uspešno delo priznanje ZDUS-a. 

Finančno poročilo je podrobno podala ga. Angelca Rovtar, vendar naj tu 
navedem le, da je imel DU Kamnik v letu 1996 za 5,520.000 SIT prihodkov 
in za 5,266.000 SLTstroškov. Ob pozitivnem ostanku 254.000 tolarjev lah
ko ugotovimo, da smo res vsak tolar porabili preudarno. 

Poročilo nadzornega odbora DU Kamnik je podala ga. Ljudmila Dolenc 
in pojasnila, da je odbor pregledal poslovanje društva in zaključni račun. Pri 
delu in poslovanju DU Kamnik ni našel nepravilnosti. 

Program dela za teto 1997 je že predlagal UO DU Kamnik na seji dne 23. 
12. 1996. Začete akcije se bodo nadaljevale izdal pa se bo ustrezen bilten 
za člane društva. 

Sprejetih je bilo tudi nekaj potrebnih kadrovskih sprememb v organih DU 
Kamnik, imenovan koordinacijski odbor za usklajevanje aktivnosti med DU 
v občini in predlagani kandidati za organe ZDUS za naslednji 2-letni man
dat iz našega društva. 

M A R I N K A H R I B O V Š E K 

Karate klub Center Kamnik se predstavi 
Karate klub Center Kamnik 

je eden izmed mnogih Sanku-
kai klubov po Sloveniji, ki sku
paj z m a t i č n i m F o r u m o m v 
Ljubljani predstavlja stil Sanku-
kai karateja. 

Naš klub šteje 60 članov, od 
tega je 35 pionirjev, predsednik 
kluba pa je Slavko Š o r o t a r , 
mojster 3. D A N . 

Ostali Sankukai klubi po Slove
niji pa so: K K Domžale in v ok
viru tega K K Dol, Vodice, Rodi
ca in Dob. Sledijo K K Komcnda-
Cerklje, K K Ivančna Gorica, K K 
Kočevje, K K Al tcr Kočevje, K K 
Grosuplje in K K Metlika. Tehnič
ni mentor Sankukai klubov v Slo
veniji je Vlado Paradižnik, ki je 
mojster karateja, 5. D A N . 

P E U G E O T 

RODEX 
S e r v i s - p r o d a j a 

R o v a 3 /a , R a d o m l j e tei. prodaja: 727-798 
servis: 727-010 

faks: 727-319 

K o m p l e t e n p r o g r a m P e u g e o t 

V okv i ru našega kluba pote
kajo, v povezavi z ostalimi San
kukai klubi, š tevilne aktivnosti, 
od katerih so zelo pomembna 
Snakukai-stilska tekmovanja, na 
katerih lahko pionirj i in člani 
p o k a ž e m o svoje znanje, ki smo 
si ga pr idobi l i na treningih. T i 
potekajo v K K Kamnik ob tor
k ih in č e t r t k i h v telovadnici 
Starega zdravstvenega doma. 
Kamniški karateisti smo uspešni 
tako na stilskih kot tudi na te
kmovanjih d ržavnega ranga, še 
posebno pioni r j i , k i s svoj im 
borbenim d u h o m dokazujejo, 
da se na njih res lahko gradijo 
temelji Sankukai karateja. 

P rv i večji uspeh v tej sezo
ni sta dosegla Gregor Kotn ik (st. 
dečk i do 45 kg) in Ti len Č a d e ž 
(st. dečk i do 40 kg) na 2. držav
ni pokalni tekmi v Ljutomeru 
novembra lani, kjer sta oba os
vojila z lat i medalji. Nato je v is
tem mesecu sledil še Sankukai 
karate tu rn i r za pionir je v 
Domža lah . Tudi tukaj je Tilen 
Č a d e ž , v kategoriji s t a r e j š i h 
dečkov do 45 kg, dosegel l . me

sto, Nejc Maver pa 2. mesto v 
isti kategoriji. 

8. marca 1997 je Gregor Kot
nik na 6. Mednarodnem odpr
tem prvenstvu Štajerske v M a 
riboru, v kategoriji starejši deč 
ki do 55 kg, osvojil 3. mesto. 
Konkurenca je bila velika, saj 
so se borb udeležili tudi pionir
j i i z H r v a š k e in Madžarske . 

Sledi lo je tekmovanje v 
D o m ž a l a h , kjer so se 13. aprila 
v borbah znova srečal i pionir
j i i z slovenskih Sankukai k lu
bov. T i len Č a d e ž (st. dečk i do 
40 kg, 4. kyu) je znova slavil 
zmago. T u d i Z l a t k o Bombek 
(ml. dečk i nad 35 kg, 6. kyu) je 
dosegel 1. mesto, Bošt jan Re-
penšek (ml. dečk i nad 35 kg, 5. 
kyu) si je izbori l 2. mesto in Iz
tok Zve r (ml. dečk i do 35 kg, 
4. kyu) 3. mesto. 

V upanju da bomo tudi v 
prihodnje k a m n i š k i Sankukai 
karateisti dosegali dobre rezul
tate, Vas lepo pozdravljamo -
U S ! 

S E B A S T J A N P R A H 

SOBOTNI VRVEŽ NA KAMNIŠKI TRŽNICI. 
Zlasti v pomladnih dneh tako ob torkih kot ob sobotah kamniška trž
nica zaživi, saj branjevci ponujajo sadike rož in vrtnin, pa domača jajca, 
mlečne in druge izdelke. Obiskovalcev je veliko, saj vedno bolj cenimo 
doma pridelano hrano. 

Vedno razpolo
ženega 

branjevca 
Antona Grada 

te vrsto let 
srečujemo na 

kamniški tržnici 
s pridelki iz 

svoje kmetije. 

V E R A 
M E J A Č 

GRADNJA 
KANALIZACIJE V 

PODGORJU SE 
BLIŽA KONCU - Te 
dni polagajo zadnje 

metre glavnega 
cevovoda ob 

podgorski cesti Po 
sklepu občinskega 
sveta bo občina za 
plačilo te naložbe 

najela 14 milijonov 
tolarjev posojila. 

<fš) 

Z a p o s l i m o 
d e k l e z a 
p o m o č v 
s t r e ž b i . 

T e l . : 7 2 7 - 3 9 2 . 

P r o d a j a 
p l o d o v v r t n i h 
j a g o d v j u n i j u . 

J e n k o , M l a k a 1 6 , 

K o m e n d a . 

PEUGEOT 106 
O D 14.900 D E M 

P E U G E O T 406 
O D 30.700 D E M 

PEUGEOT 306 
OD 21.000 D E M 

T I 

P E U G E O T BOXER | 
O D 26.400 D E M j 

Vozila iz programa Peugeot si lahko ogledate, j 
^preizkusite in seveda tudi kupite pri Rodem Radomlje.^ 

A s f a l t i r a m o i n 
t l a k u j e m o 
d v o r i š č a , 
c e s t e i n 
p a r k i r i š č a . 

Opravljamo 
zidarska 
dela 
celotnih 
objektov in 
adaptacije. 

s. B O R , d.o.o., 
K a m n i k 

telefon: 813-870, 
041/667-076, 

Rastoder 

GRVHT 
Trgovino, ki zno svetovati 

K a m n i k , F u ž i n e 9 

Tel.: 832-711, 831-011 int 340 

SE JE ŽE PRIČELO! 
Komaj smo dobro posejali in posadili, že so se nad naše rastline 
spravile raznovrstne nadloge, od škodljivcev do bolezni in plevelov. 
V naši in vaši trgovini vam je na voljo široka paleta zaščitnih sredstev 
v različnih pakiranjih, poleg tega pa tudi mreže za ogradltev vrtov, 
sadovnjakov aH pašnikov, vrtne kosilnice In vse vrste orodja, cvetličnih 
loncev, korit.. 
Z oglasom nudimo 5% popusta pri gotovinskem plačilu, pri večjih 
nakupih je m o ž n o plačilo z v e č čeki. 

AKCIJSKA PRODAJA OPREME ZA ZALPvANJE IN NAMAKANJE! 

GRVNT v Kamniku, F u ž i n e 9 (stara s m o d n i š n i c a ) 
ODPRTO: DELAVNIKI 8 h - , W, SOBOTA 8h-13h 



k w c n a 

PRIVOŠČITE SI DOPUST KAKRŠNEGA SI ZASLUŽITE! 

K N J I G A R N A ( t e l . 8 1 5 - 2 9 5 ) 

Vašim šolarjem s 
PREDNAROČILOM zagotovite šolske učbenike in delovne zvezke. 

VSE NA ENEM MESTU! VSE ZA ŠOLO! BREZSKRBNO NA DOPUST! 

NOVI KOPALNIŠKI AMBIENTI v trgovini 

Ž E L E Z N I N A ( t e l . 8 3 1 - 4 4 4 ) 

Na razstavnem prostoru si lahko ogledate keramične ploščice 
GORENJE ter kopalniško opremo KOLPA SAN. 

CENE SO KONKURENČNE - IZBIRO PREPUŠČAMO VAM! 

STE ŽE KDAJ KUPOVALI S 5 ČEKI NAD 10.000 SIT? 

N O V A M O D A ( t e l . 8 1 2 - 5 7 0 ) 

V mesecu maju in juniju lahko pod novimi pogoji kupujete: 
* metrsko blago 

* zavese 
* posteljno perilo 

v Ž I V I L S K I H T R G O V I N A H 

I N D I S K O N T U ( t e l . 8 1 2 - 5 8 0 ) 

Za brezskrbne priprave na počitniške dni lahko do 4. junija 
po super cenah kupite: 

OLJE RASTLINSKO CEKIN, 11 191,30 SIT 
KEKSI HERZBLATTCH, 125 g 287,10 SIT 
KAKOVOSTNO VINO KRAŠEVEC 279,00 SIT 
PRAŠEK O M O , 2,4 kg 699,50 SIT 

Č O K O L A D A F a n t a s i a m l e č n a , 100 g 75 ,30 S I T 
S O K , 4 x 1 , p o m a r a n č n i n e k t a r F r u c t a l 611,20 S I T 
S O K H a p p y d a y , 100%, 1 1 190,40 S I T 
K E K S I P i k n i k , 1 k g 4 3 9 , 8 0 S I T 
K O R N E T B u č m a n 100,00 S I T 
S L A D O L E D G o s p o d i č n a , 2 1 800 ,00 S I T 
i n š e i n še. . . 

D e ž u r s t v o v M A J U in J U N I J U 
O b sobotah od 7. do 19.30 in ob nedeljah od 7. do 11. ure sta d e ž u r n i t rgovini Š M A R C A 
(816-087) in N E V L J E (831-675); N O N - S T O P je d e ž u r n a t rgovina M A R K E T K R A N J S K A 
(814-916): vse sobote od 7. do 19.30 in vse nedelje od 7. do 11. ure. Vse nedelje so odprte 
tudi t rgovine M O T N I K (733-102), L A Z E (847-012) in S R E D N J A V A S (832-908). 

SLEDITE MARKACIJI - OBIŠČITE KOČNO 

P O 
k o p a l n i c o 

v M e t a l k o 

Od 20. 5. dO 7. 6.1997 

4 ? ^ , M * ^ . - . 9 8 . 9 0 0 -
^ SIT 

- kopalna kad SONATA, 170 cm, bela 22.990.-- kopalniški blok EKO 60 (omarica, umivalnik, marmorna plošča, 
ogledalo, svetilka ) 38.990.-

- wc KOMPLET (školjka, deska, splakovalnlk) 8.150.-
- enoročna vodovodna armatura za umivalnik UNITAS, art. 007.... 9.990.-
- enoročna armatura za kopalno kad UNITAS, art 305 10.990." - kopalniški pribor JACA, (6 delni) 7.790.-

A K C I J S K E C E N E : 
- kabina za prhanje SANOTECHNIK -13007..11.990. 
- wc školjka ST - bela 4.890. - švedska wc deska KAN- bela 4.490. - kopalniška omarica DANUBIO 14.990. z ogledalom In svetilko 17.990. - el. grelnik vode GORENJE TIKI TC 80 E 

5 • 20°/. POPUST za KOPALNIŠKO POHIŠTVO 
pri gotovinskem plačilu ob naročilu 
BREZPLAČEN PREVOZ do 30 km 
strokovno svetovanje 

10% POPUST za vodovodne armature UNITAS 
10% POPUST za grelnike vode GORENJE TIKI 

5% POPUST za keramične ploščice GORENJE 
10% POPUST za italijanske keramične ploščice SMOV 

M E T A L K A T R G O V I N A 
BLAGOVNICA KAMNIK 
šutna 37, tel: 061/811 555 TRGOVINA 

Slovenska trgovina t tradltljo 

M A L I 

O G L A S I : 
Instruiram matematiko, fiziko in os
nove elektrotehnike. Tel: 738-662. 

Ugodno prodam suhe smrekove 
deske, 20 mm. Tel.: 832-996. 

Garažo na Kranjski cesti od
dam. Tel: 811-864. 

Prodamo drobni kuhinjski-gos-
tinski inventar. Tel: 832-263. 

V Palovčah prodamo več ne-
zazidljivih parcel Tel: 832-263. 

Avtosedež Chicco nov, do 9 kg, 
ugodno prodam. Tel: 817-613. 

N O V O N O V O 

SADJE - ZELENJAVA 
Medvedova 30, Kamnik 

Vsak dan sveže sadje in zelenjava po 
najugodnejših cenah. 
P r i č a k u j e m o vas vsk d a n , t u d i o b d o b o t a h , o d 7. d o 
19. u re , o b n e d e l j a h i n p r a z n i k i h o d 9. d o 13. u r e . 

"Tomaž MUSICs.p. 
(2odgorjt 128, 'Kamniki 

tel.: 061/814-942 

svetovanje in načrtovanje za saditev 
in urejanje vrtov in javnih površin 
ureditev in obnovitev travnih površin 
gojenje iglavcev 

C E M E N T N I I Z D E L K I 

V r b a 7 

1 2 2 5 

L u k o v i c a 

K O V A Š T V O M U Š I Ć 
Mengeš, tel.: 061-738-619 

V I L I C E Z A P R E N O S S I L A Z N I H B A L 
p o u g o d n i h c e n a h . 

I z d e l u j e m o t u d i p r e d s e t v e n i k e , t r a v n i š k e 
b r a n e , p l a n i r n e d e s k e , i z r o v a č e k r o m p i r j a , 
v a l j e , n a k l a d a l n e d r o g o v e , o k o p a l n i k e , 
o s i p a l n i k e , t r a k t o r s k e v i l i č a r j e . . . z a v s e 
v r s t e t r a k t o r j e v . 

izdelujemo: 
- cvetlična korita 
- kamine, fontane 
- ograjne elemente 
- tlakovce, plošče, robnike 
- tople grede, kompostnlke 
- škarpne elemente 
- vinogradniške stebre 
- kanalske Jaške z mrežo 
- peskolove 
M O Ž N O S T O D L O Ž E N E G A P L A Č I L A 

P R I N A K U P U N A D 20.000 S I T 

t e l . : 0 6 1 / 7 3 5 - 4 0 8 o d 8 . - 1 7 . u r e 

mHrkEt 
M m a n a m 

AKCIJA! 
ledeni čaj, 1 I 
šum, 1,5 I 
pivo, 0,33 I (pločevinka) 
pivo, 0,5 I (steklenica) 
olje Zvezda, 11 
barcaffe, 100 g 
kompot breskev, 850 g 
kumarice, 670 g 
riž Splendor, 1 kg 
keksi Jafa 
Milka, 100 g (12 okusov) 
vino grofovsko, 11 
oglje, 3/1 
lak za lase set, 400 ml 
Fa rollon, 50 ml 
Dash, 5 kg 

Trdinova 7/a, 
Kamnik 

tel.: 814-680 

79,90 SIT 
129,00 SIT 
89,90 SIT 
85,00 SIT 

169,90 SIT 
165,00 SIT 
149,00 SIT 
169,00 SIT 
119,00 SIT 
139,00 SIT 
120,00 SIT 
179,00 sfr 
389,00 SIT 
399,0% SIT 
329,00 SIT 

1.799,00 SIT 

Ponudba velja do prodaje zalog. 

Odprto od 7 3 0 do 20. ure, ob sobotah od 7 3 0 

do 17. ure in ob nedeljah od 7 3 0 do 12. ure. 

KOLEKTIV MANE VAS VABI K RESNIČNO 

UGODNEMU NAKUPU! 



VRTNARSTVO 
GAŠPERUN 
M o s t e 9 9 pri Komendi 
tel: 0 6 1 / 6 4 1 - 4 7 1 

Razno cvetje za parke in grobove: 
navadne in sončne vodenke, ageratum, 
begonije, portulak, razne kofeje, 
gezanije, cinerarije, surfinije... 

Nudimo vam tudi raznovrstna gnojila. 
Pričakujemo vas vsak delovnik od 8. do 19. ure, 
ob sobotah od 8. do 13. ure. 

Kamnik, Samostanska 24 
(nad Samčevim predorom) 
tel.: 817-506 

VELIKA IZBIRA - UGODNE CENE 
ženske dolge hlače z elastiko od 2.900 SIT, 
bluze s kratkimi rokavi 3.900 SIT, poletne majice... 

O d p r t o o d 9. do 19. ure, o b sobo tah o d 9. d o 12. ure. 

PRIDITE IN SE PREPRIČAJTE ! 

P O H I Š T V O - UIZ K A R A N T A N I A 

VELIKA PONUDBA DNEVNEGA 

DNEVNE SOBE iz masivnega lesa: hrast, breza, 
jelša, smreka 
SEDEŽNE GARNITURE iz usnja in blaga - na 
zalogi uvoženi modeli! 
KUHINJE (46 modelov), izdelava do centimetra! 
Prodaja po tovarniški ceni 
SPALNICE in OTROŠKE SOBE 

POHIŠTVO JE NAREJENO PO VAŠIH 
MERAH. 

VSE TO V SALONU UIZ KARANTANIA 
Domžale, Ul. Antona Skoka 2, tel.: 711-804 
In LJUBLJANA, Topniška 5, tel.: 302-689. 

dimnikarstvo 
mtel: 0609 626 061 

Vrtanje dimnikov in vstavljanje 
tuljav iz nerjaveče pločevine 

PRODAJA, SERVIS, MONTAŽA OGREVALNE 
TEHNIKE 

I T E R M O T E H N I K A 

A V G U Š T I N 

* oljni gorilniki 
* oljne garniture 
* peči SIME, INTERCAL 
* rezervni deli 
* cisterne za olje 

STARETOVA 2, 1234 MENGEŠ, TEL: (061) 739-426 

L A N E N C V E T 
iz Most 74 pri Komendi 

vam nudi 
• metrsko blago za vroče poletne dni - viskoza, 

cupra, bombaž 
• vse za šivanje 
• oblačila za vso družino (ženske vezene 

poletne oblekce po super ceni 5.990 SIT...) 
NOVOST V TRGOVINI - ŠIVANJE PO MERI 
O d p r t o o d 9. d o 19. u r e , 
o b s o b o t a h o d 8. d o 13. u r e . 

TALNE 
OBLOGE 
* TEPIHI 
* TOPLI PODI 
* TAPISOMI 
* ITISONI 
* TEKAČI 
* LAMELNI PARKET 

K A R P D E K O R 

r̂ Op../ USNJARSKA 9 
(ALPREM1 KAMNIK 

i 

DEKORATIVNO BLAGO 

- VELIKA IZBIRA POSTELJNINE, ODEJ, VZGLAVNIKOV 
- UGODNA PONUDBA TEKSTILA: 
• srajce, viskoza - kratek rokav 1.633 SIT 
• ženske bluze viskoza 2.950 SIT 
• majice, kratke hlače 
• trenirke za vso družino 

• otroške trenirke z dvojnimi hlačami 2.877 SIT 

PVC stoli, mize, senčniki 

Odprto od 9. do 19. ure, ob sobotah od 9. do 12. ure. 

PRI NAS JE VEDNO KAJ NOVEGA' 

J A N E Z V R E Č E K 

S T E K L A R S T V O 
HOMEC, VIII. ul. 9/a 
tel.: 727-089, 715-717 
Delovni čas: 
pon., tor., čet. in pet. od 7h do 15h 

sreda od 7" do 17h 

Velika izbira barvnih stekel in ogledal, 

izdelava steklenih vitrin, termopan 

stekla, zasteklitev z okrasnimi letvicami, 

oprema lokalov, kaljeno steklo... 

1f 

4LM 

Ni smrt tisto, kar nas loči 
in življenje ni, kar druži nas. 
Bilo je trpljenje, trnje in bolečina v temi, 
rana v srcu, čas brez upa, čas solza. 
V hladnem grobu mirno spis, 
bolečine neizpele ne trpiš. 

Z A H V A L A 

Ob smrti nase dobre mame, stare 
mame, prababice, sestre, tete, tašče 

in sestrične 

J U S T I N E B U S E R 
rojene Cej 

se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prijateljem, 
znancem, sodelavkam in sodelavcem za izražena sožalja, toplo 
stisnjenih rok sočustvovanja, za podarjeno cvetje in svečke. 
Posebna zahvala osebju KC Ljubljana - oddelku za dializo, 
nefrooddelku za lajšanje bolečin in nesebično pomoč ob njeni 
težki bolezni. Prisrčna hvala članu ZB Kamnik g. Merčunu za 
poslovilni govor, gospodu župniku za lep obred in izvajalcu 

Tišine. Vsem in vsakemu še enkrat iskrena hvala. 

Vsi njeni 

Podnart, Kamnik, Naklo, Nova Gorica, Kranj, maj 1997 

KAMNIK 
Š U T N A 7 2 

t e l . : 8 1 3 - 8 9 6 

- EKSPRESNA IZDELAVA FOTOGRAFIJ 
- FOTOGRAFIRANJE POROK, ROJSTNIH DNI, ZA 

DOKUMENTE, KATALOGE, PROSPEKTE 
- FOTOAPARATI IN VES FOTOMATERIAL 
Odpr to non-s top o d 830 do 19. ure, 
ob sobotah o d 830 do 12. ure. 

g o r e n j e 

Kamnik, Usnjarska 9 , 
tel. 8 1 7 - 2 0 3 

Izkoristite ugodno priložnost -

10% gotovinski popust ali plačilo 

na 10 enakih čekov brez obresti. 

NOVO! NOVO! 
VSAK PRVI PONEDELJEK V MESECU 
NUDIMO UPOKOJENCEM 
ŠE DODATNI 5% GOTOVINSKI POPUST! 

• BTV Gorenje, 51 cm, TTX 44.990 SIT 
Cena velja za gotovinsko plačilo. 

Na zalogi celoten 
program Gorenja. 
Brezplačna dostava. 

Obiščite nas vsak dan od 9. do 19. ure, 
ob sobotah od 9. do 13. ure 

a a a A A A A -fr- M j A m A t A A A J u t •*• 

K%u% T e t u c a r m a 
Šmarca (zraven Taberne), tel.: 814 -376 

Ugodna ponudba enoletnic: lagetes, srčki, salvije, lobelije.. 

SURFINIJE S A M O 
T A G E T E S 

130 SIT 
70 SIT 

- lonci za presajanje, zemlja 
- tekoča gnojila za lončnice (Substral, Cvetal, Asef...) 
P E S T R A P O N U D B A L O N Č N I C ! 
I K R E B A N E , VENCI , A R A N Ž M A J I - brazplačna dostava 
Nudimo vam tudi domiselne poročne Šopke, avtoSopke, konjete, darilne Šopke 
in aranžmaje za posebne priložnosti, aranžiranje z naravnimi materiali. 
Odprto vsak dan, tudi ob sobotah, od 9. do 19. ure. 
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Zapustil nas je naš dragi ata, 
ded, praded, stric in svak 

F R A N C 

D R O L C 
Snovarjev ata i z R a v e n 

v Tuh in j sk i do l i n i 

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, 
znancem in našim sodelavcem za izražena sožalja, podarjeno 
cvetje, sveče, za svete maše in spremstvo na njegovi zadnji poti. 
Posebno pa se zahvaljujemo gospodu župniku Francu Balohu 
za lepo opravljen pogrebni obred in za njegove lepe besede 
v poslovilnem govoru, cerkvenim pevem za zapete žalostinke 

in zastavonoši upokojencev za spremstvo pri pogrebu. 

Vsi njegovi 
maj 1997 

V nasa srca si se vpisal, 
čas ne bo te več izbrisal. 
In čeprav spokojno spiš, 
z nami kakor prej živiš. 

Z A H V A L A 

Po težki bolezni nas je v 66. letu 
življenja zapustil naš dragi mož, 

oče, stari oče, brat in stric 

F R A N C D O L I N S E K 
upokojeni rudarski nadzornik 

s Krivčevega pri Kamniku 

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste nam v težkih trenutkih stali 
ob strani, izrazili ustno in pisno sožalje, podarili cvetje in sveče 
ter ga pospremili na njegovo zadnjo pot. Hvala dr. Dolenčevi za 
zdravljenje, g. Marjanu Hančiču za poslovilni govor, pevcem in 

g. župniku. 

Žalujoči vsi njegovi 

maj 1997 
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N A P R E D E K 

Blagovnica Vele 
U oddelek šport 

- vrtne garniture že za 5.934 SIT, 
stoli že za 796 SIT, mize že za 2.750 SIT, 
klopi, senčniki, žari, hladilne torbe 

U oddelek talne obloge (v kleti) 
• armature Armal in talne obloge 

(tapisoni, itisoni, preproge,..) 
5% gotovinski popust pri 
nakupu nad 10.000 SIT 

- nemški laminati Parador, kakovosf9000 
10% gotovinski popust 

- velika izbira umetne trave 

U oddelek elektro 
bogata izbira malih gospodinjskih 
aparatov in bele tehnike 
svetila 5% gotovinski popust 
pri nakupu nad 10.000 SIT 

U oddelek gospodinjske 
potrebščine 

jedilni pribor (24 kosov) 7.130 SIT 
K o m p l e t kozarcev (ie kosov) 7.408 SIT 
komplet kuhaine posode Solingen 
(6 kosov) 29.900 SIT 

SJ Salon pohištva 
velika izbira kakovostnega 
pohištva domačih in tujih 
proizvajalcev, od 26 .5 . do 30.6 . 
akcijska prodaja 
ekskluzivna prodaja nemškega 
pohištva Hulsta, ki ga prilagodijo 
vašim željam in domu 

U Trgovina z gradbenim 
materialom KURIVO 

gradbeni material, stavbno 
pohištvo Liko in Inles, strešna kritina 
Bramac, kombi plošče, vrtne mreže 
Bekaert z dodatki, prane in travne 
plošče, tlakovci, vrtna korita, 
različni parketi, laminati 

U Trgovina Barve-laki 
kakovostni izdelki za prenovo, 
čiščenje in vzdrževanje doma 

N a p r e d k o v i h t r g o v i n a h 

Jupol 25 kg 
Spektra 25 kg 
Beltop 0.9 I 
Belton 0.9 I 
Synteco lak sijaj 5 
lestve že za 

2.700 SIT 
2.700 SIT 
1.190 SIT 

849 SIT 
11.544 SIT 
6.880 SIT 

I p o h i š t v o » p o m e r i H i i f s t a f 

1 Objava nagrajencev javnega žrebanja nagradnega kviza, ki 
ga je Napredek trgovina d.d. pripravil ob 45. letnici delovanja. 

1. nagrada: avtomobil 
Volkswagen Polo limuzina 
Mihaela Urankar 
Snovik 24, Laze v Tuhinju 

2. nagrada: 
barvni TV sprejemnik 
Janez Narobe 
Bolkova 43, Radomlje 

3. nagrada: 
pralni stroj 
Jožica Pakiž 
Nova vas, 60 Rakek 

AHAČIČ 
SERVIS 

TRGOVINA 

Domžale, 
Prešernova 1/a, 
tel. 722-107 

M E S E C G O R E N J A 

Akcijske cene! 
75% gotovinski popust 

• Bogata izbira bele tehnike: pralni stroji, 
pomivalni stroji, štedilniki, hladilniki, 
zamrzovalne omare in skrinje... 

• barvni televizorji 
• sesalci, kovinski rezalniki 

Možnost nakupa tudi na 3 obroke z 8% 
popustom ali na 5 obrokov s 5 % popustom. 

Brezplačna dostava. 

Odprto od 8. do 19. ure, 
ob sobotah od 8. do 12. ure. 

PRAVI NASLOV ZA NAKUP APARATOV GORENJE! 

N I Z K O G R A D N J A 

Asfaltiranje in tlakovanje 
dvorišč, dovoznih poti in parkirišč. 

Polaganje robnikov in pralnih plošč. 

Telefon 061/813-642,817-624 

Vabimo vas v našo prodajalno na 
Usnjarski 1 v Kamniku (tel.: 817-404), 

kjer dobite meso za vaš piknik, dnevno sveže 
meso, drobovino in mesne izdelke, narejene po 
izvirnih domačih receptih iz mesa živine 
slovenskih rejcev. 

P r i č a k u j e m o v a s v s a k d a n o d 7. do 19. ure, 
ob s o b o t a h p a o d 7. do 12. ure. 

MIKAVNO IN DOBRO! 

KNJIGARNA 
IN 

PAPIRNICA 
© 8 1 7 - 3 2 1 

BOGATA PONUDBA PISARNIŠKEGA 
MATERIALA, TISKOVIN, ... 

BREZPLAČNA DOSTAVA V PODJETJE 
KDOR VARČNO POSLUJE, V FORUMU KUPUJE! 

KOVINOTEHNA 
O P R € M f l M e n g e š , tel.: 061/737-006 
T C H N I K R M e n g e š , tel.: 061/737-147 

^ c M o ° o č e 0 \ e * 0 ° o č e 

9 Kosilnica Gutbrod ECO B s košem - -

(9 Kosilnica Gutbrod 51-S 

1 9 Motoma kosa bočna Jonsered GT 32 
9 Kosilnica na nitko BDGL 330 — 
(»Škarje za živo mejo BD GT 200 

(»Žično pletivo pocinkano m2 

(»Kolesa Rog in Cinzia že od 

1 0 % g o t o v i n s k i p o p u s t 

za vse izdelke bele tehnike, akustike in kolesa od 30.5. do 15.6. 

"o prodale 

Zelo ugodna čekovna prodaja! 


